
وزیر نفت در قم:

ایران در مجموع ذخایر گاز و نفت رتبه اول دنیا را دارد
خریدار   وزیر نفت گفت: ایران در مجموع ذخایر 
نفت و گاز در دنیا رتبه اول را دارد و هیچ کشــوری 

مجموع ذخایر نفت و گاز آن، همانند ایران نیست.
جواد اوجی وزیر نفت در نمایشــگاه دستاوردهای 
دولت ســیزدهم با عنوان روایت پیشرفت اظهار 
داشــت: یکی از مهمترین صنایع مهم در کشور و 
از بزرگتریــن نعمت هایی که خداونــد به ما داده، 

صنعت نفت و گاز است.
وی گفت: مجموعــه ذخایر نفــت و گاز ما در دنیا 
رتبــه اول را دارد و هیچ کشــوری مجموع ذخایر 

نفت و گاز آن، همانند ایران نیست.
وزیر نفت افــزود: صنعت نفــت و گاز ایران قبل از 
انقلاب وابســته به خارج از کشــور و در دســت 
مستشــاران خارجی بوده و حتی صادرات آن نیز 
از سوی خارجی ها صورت می گرفت .اوجی تصریح 
کرد: امروز در هیچیک از شــرکت های نفت، گاز، 
پالایشــگاه و پتروشــیمی افراد خارجی حضور 
ندارند و همه کارها به درست مهندسان و کارگران 
ایرانی صــورت می گیــرد.وی ادامــه داد: قبل از 
انقلاب یک مجتمع پتروشــیمی داشتیم و امروز 
پس از ۴۴ سال از انقلاب، ۲۳ پالایشگاه گازی و ۶۸ 

مجتمع پتروشیمی داریم.

برخورداری ۹۸ درصد خانوار شهری
 و ۸۳ درصد روستاهای کشور از نعمت گاز

وزیر نفت بیان داشــت: امــروز ۹۸ درصد خانوار 
شهری از نعمت گاز و ۸۳ درصد روستاهای کشور 
از نعمت گاز برخوردار هســتند که این شرایط در 

هیچ کجای دنیا همانند ندارد.
وی ابراز داشــت: روســیه در حالی که در ذخایر 
گازی اول است اما اخیراً اعلام کرده که قرار است، 

یک میلیون مشترک گاز داشته باشند.
اوجی با بیان اینکه عمده صنایع کشــور به شبکه 
گاز رسانی متصل است که این امر به برکت انقلاب 
اسلامی بوده است افزود: امروز در توسعه میادین 
نفتی در دریا و خشــکی همه اقدامات به دســت 
ایرانی ها اســت.وی عنوان داشــت: هم اکنون در 
برخی نقاط ۶ هزار متــر حفاری صورت می گیرد و 
در زمینه احداث پالایشگاه و پتروشیمی خودکفا 
هستیم و بیش از ۸۶ درصد تجهیزات ما در حوزه 

صنعت نفت در داخل کشور تولید می شود.
اوجی با بیان اینکه در ســال گذشــته صادرات 
محصولات پتروشــیمی ایــران ۱۴ میلیارد دلار 
بوده اســت افزود: ما رتبه یک تحریم ها را در دنیا 
داریم و با این حال در ونزوئلا ورود کردیم و با رفتن 
آمریکایی ها عمده تولید آنان به یک پنجم رسید 
که ایران به این عرصه ورود کــرد و امروز در حال 
اقدامات خوبی هســتم و پالایشگاه فراسرزمینی 
محقق شده اســت که در این پالایشــگاه ها نفت 

ایــران ارزش افزوده پیــدا می کنــد.وی عنوان 
داشــت: از شــهریور ۱۴۰۰ که مصادف با آغاز به 
کار دولت ســیزدهم بود در حــوزه صنعت نفت 
چالش هایی داشته ایم و شــرایط به گونه ای بود 
که کمتر کســی حاضر به پذیرش مسئولیت در 

وزارت نفت بود.
وی اضافه کرد: در آن روزهــا ۷۸ میلیون میعانات 
گازی بر روی بیش از ۴۰ کشــتی روی دریا مانده 
بود و به فروش نمی رفت و به دنبال آن ناترازی گاز 
نیز داشــتیم و حجم ذخایر ســوخت گاز مایع نیز 

پایین ترین میزان رسیده بود.
وزیر نفــت اضافه کــرد: در زمســتان ۱۳۹۹ به 
دلیل اینکه سوخت رســانی به نیروگاه ها صورت 
نگرفت، خاموشــی رخ داد و این امــر به دلیل این 
بود که میعانــات گازی ذخیره شــده بود و امکان 
تولید گاز جدید نبود.اوجی بیان داشت: ۲ میلیون 
۳۰۰ هزار بشــکه در ابتــدای دولت ســیزدهم 
صادرات نفت داشته و از سویی ۴۵۰ همت کسری 
بودجه داشتیم و ذخایر ارزی کشــور نیز شرایط 
خوبی نداشــت.وی گفت: در آبان مــاه ۱۴۰۰ نیز 
۴۴۰۰ جایگاه ســوخت همزمان در کشور مورد 
حمله سایبری قرار گرفت که این امر موجب بروز 
مشکلاتی شد و نشــان می داد این موضوع برنامه 

ریزی شده بود.
وی افزود: حمله ســایبری با یک اقدام تدبیر شده 
و با همراهی های مردم و رســانه ها در کوتاه ترین 
زمان ممکن خنثی شد و در همان ساعت های اول 
بســیج عمومی در صنعت نفت اعــلام کردیم و از 
متخصصان خواســتیم که به صورت دستی نازل 

جایگاه های سوخت را فعال کنند.
وزیر نفت عنوان داشت: از همان ماه های اول ابتدای 
کار دولت ســیزدهم، مصارف بخش پالایشگاهی و 
پتروشیمی با میزان تولید تراز شــد و با دیپلماسی 
انرژی فعال شده، امروز یک بشــکه میعانات گازی 

و نفت روی آب نداریــم و همه ظرفیت ها در داخل و 
خارج مشتری دارد و پول تمامی نفت های فروخته 

شده نیز به کشور وارد شد.

۴۵۰ هزار همت کسری بودجه دولت با افزایش 
صادرات نفت و گاز و میعانات جبران شد

اوجی عنوان داشــت: ۴۵۰ هزار همت کســری 
بودجــه دولت با افزایــش صادرات نفــت و گاز و 
میعانات جبران شــد و در سال ۱۴۰۱ وزارت نفت 

به تکالیف مالی خود عمل کرد.
وزیر نفت افزود: در امر ســرمایه گــذاری، ۱۳۲ 
طرح نیمه تمام و کلیدی در کشــور داشــتیم که 
می توانست در راســتای ارزش افزوده و تولید به 
کشــور کمک کند که این پروژه ها تکمیل شدند 
و با تکمیل این طرح ها و شــروع طرح های جدید، 
رشد تولید صورت گرفت که این امر به درآمدهای 

ارزی کشور کمک کرد.
اوجی با بیان اینکه اعتقادی به ســاخت پالایشگاه 
در دولت گذشته وجود نداشــت و این امر موجب 
خام فروشی می شــد افزود: در طرح فار ۱۱ پارس 
جنوبی طی بیســت سال گذشــته شرکت های 
خارجــی قــرارداد می بســتند و بعــد کار را رها 
می کردند و ســال ۹۵ توتال این کار را انجام داد و 
نهایت در ســال ۹۷ کار را بر زمین گذاشت که این 
امر موجب عقب ماندگی برداشت از ظرفیت های 
میادین مشترک می شد.وی افزود: فاز ۱۱ پارس 
جنوبی مرزی ترین فاز مشــترک میدان گازی با 
قطر بود که توتال کار را رهــا کرد و تمام اطلاعات 
این میدان را نیز با خود برد، در حالی که در همین 

میدان با طرف قطری سهم داشت.
وزیر نفت عنوان داشــت: تکمیــل و بهره برداری 
از فاز ۱۱ میــدان گازی پارس جنوبی با ســرمایه 
گذاری ۶۰۰ میلیون دلار در ســال جاری صورت 

گرفت که این امر برای خارجی ها باور پذیر نبود.

 مصایب واشنگتن در اتحاد نکبت بار

تنفس مصنوعی برای احیای جانی بزرگ
وزیـر راه و شهرسازی مطرح کرد

 آغاز فصل شکوفایی 
وابط تجاری ایران    ر
و تـرکمنستان
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خبر مهم معاون وزیر کار برای یارانه بگیران
 یارانه این افراد، ۶۰۰ هزار تا یک میلیون 

تومان افزایش یافت
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وپایی در ایران تعمیر هواپیماهای مسافربری ار
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وشید! صندوق تان را نفر
امیر موسی کاظمی هیچ بازاری بدون نوسان نیست، همه بازارها از بازار طلا 
گرفته تا بازار ســهام، با اتفاقات و خبرهای مختلف، بالا و پایین هایی را تجربه 

می کنند. 

یادداشت

گمشده در دود سیگار
امید غیاثوند صحبت از »ســیگار« اســت کــه در فیلم های ســینمایی و 
سریال های خانگی تبدیل به یک شخصیت شــده و ظاهرا بدون آن قرار نیست 

هیچ پلان و سکانسی ضبط شود.

دیدگاه

ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار مبارک باد

چهره

 پیش بینی می شــود عملکرد دلار، طراحی ارز 
بریکــس و افزایش اعضــای بلوک بــه صورت 
رسمی، در ســال آینده میلادی »دلارزدایی« 
را ســرعت بخشــد.به گزارش گروه اقتصادی 
Watcher. Guru، در ســال جــاری میلادی 
شــاهد بودیم که بلوک اقتصادی بریکس برای 
کاهش اتــکای بین المللــی بــه دلار آمریکا به 
شــدت تلاش کرد.قرار اســت گــروه بریکس 
ضمن پذیــرش اعضــای جدید و اســتفاده از 
ارزهای محلــی، در ســال آینده میــلادی به 
موفقیت هایی جدید دســت یابد.به طور خاص، 
احتمالاً سه رویداد به سرعت گرفتن برنامه های 

دلارزدایی بریکــس در ســال ۲۰۲۴ میلادی 
منجر شــود؛ عملکرد دلار، طراحی ارز بریکس 
و افزایش اعضای بلوک به صورت رسمی، اساس 
»دلارزدایی« را تشــکیل می دهند.این احتمال 
وجود دارد که گروه بریکس شــاهد پیشــرفت 
دلارزدایی در ســال ۲۰۲۴ میلادی باشــد که 

دلیل اصلی آن، عملکرد دلار آمریکا است.
در گزارشــی که به تازگی منتشــر شده است، 
یک تحلیلگر شــرکت بانکداری و خدمات مالی 
آی انِ جــی)ING( درباره عقب نشــینی دلار 
سخن گفته اســت که در نهایت، به نفع اهداف 
بریکس تمام می شود.براســاس گــزارش این 

شــرکت، »ســرانجام در ســال آینده، آمریکا 
نرخ های بهره را کاهش خواهــد داد«. علاوه بر 
این، احتمال رکود آمریکا آغازگر »خداحافظی 
طولانی مدت دلار« خواهد بود. پس از آن، زمان 
آن فرا می رسد که گروه بریکس طرح ارز محلی 

خود را پیش ببرد.
بریکس در نشست ســال جاری میلادی خود، 
برای عضویت در این بلوک اقتصادی از تعدادی 
از کشــورها دعوت کــرد، اما در ســال ۲۰۲۴ 
میــلادی جایگاه آن هــا در این بلوک رســمی 
خواهد شــد؛ چنین رویدادی احساسات مثبت 

بیشتری ایجاد خواهد کرد.

دلارزدایی در سال آینده میلادی سرعت می گیرد

 تجدید آگهی  مناقصه عمومی
 دو مرحله ای)همراه با ارزیابی کیفی( )نوبت اول(

موضوع مناقصه :   - خرید قطعات و لوازم مربوط به دستگاههای حفاری به شرح ذیل  
 مشخصات مناقصه : 
مبلغ برآورد )ریال/ارز(شرح تقاضاشماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

---------0130504P/F HYDRALIFT TOP DRIVE TYPE HPS 50057.334.000.000شرکت ملی حفاری ایران

---------0230022P/F MI SWACO CENTREFUGE MODEL CD50041.523.310.000شرکت ملی حفاری ایران

0230023شرکت ملی حفاری ایران
P/F DERRIC CENTRIFUGE DE1000- FHD BOWL TYPE 

CONTOUR CYLINDER338.042.020.000---------

0230121شرکت ملی حفاری ایران
P/F ELMAGO CO MODEL 7040 EDDY CURRENT BRAKE 

BAYLOR WITH PWM-CL CONTROL50.000.000.000---------

کالاها می بایست ساخت داخل باشد128.000.000.000رادیاتور دیزل ژنراتور کاترپیلار0139095شرکت ملی حفاری ایران

روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

 بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود، انجام می گردد.)حداقل امتیاز 50( روش ارزیابی

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه : 

دریافت اسناد
توسط شرکت

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 10 روز پس از آن ادامه خواهد داشتتاریخ شروع دریافت

از طرق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir  گروه مناقصات تلفن تماس 34148795-061    محل دریافت 

تحویل اسناد به
شرکت

              14  روز پس از آخرین روز دریافت اسناد  آخرین مهلت

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از میدان فرودگاه - شرکت ملی محل تحویل
حفاری ایران  – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون مناقصات- شماره تماس 34148569 – 061-34148580

شناسه آگهی: 1603965
)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

 انواع تضامین قابل
قبول

ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

 )IR  350100004001114006376636 :تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری ایران )شماره شبا
-و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 

94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

 مدت اعتبار
90روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(پیشنهاد/ تضمین

 تذکر : با توجه به بخشنامه شماره 98/138665 مورخ 98/04/03 معاونت پژوهش و فناوری وزارت نفت مبنی بربکارگیری 
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رئیسی در پیامی به مناسبت روز ملی عمان:
مصمم به استفاده ازهمه ظرفیت ها برای 

توسعه همکاری ها با عمان هستیم
رئیس جمهور در پیامی فرارسیدن روز ملی سلطنت عمان را به سلطان 
»هیثم بن طارق آل ســعید« و مردم این کشــور تبریک گفت و اظهار 

امیدواری کرد روابط فیمابین هر چه بیشتر گسترش یابد.
 حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در پیامی فرارسیدن 
روز ملی سلطنت عمان را به سلطان »هیثم بن طارق آل سعید« و مردم 
این کشــور تبریک گفت و اظهار امیدواری کرد روابط فیمابین در پرتو 
تلاش های مشترک هر چه بیشتر گســترش یابد و شاهد ارتقای آن در 

همه عرصه ها باشیم.
بر اساس این گزارش، رئیســی در پیام تبریک روز ملی سلطنت عمان 
اظهار داشــت: جمهوری اســلامی ایران مصمم اســت با اتکا بر روابط 
تاریخــی و پیوندهای دینــی، فرهنگی و مردمی با ســلطنت عمان، از 
همه ظرفیت ها برای توســعه همکاری ها و تقویت مناســبات موجود 

بهره گیری کند.

وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد
وابط تجاری ایران   آغاز فصل شکوفایی ر

و ترکمنستان
 وزیر راه و شهرسازی با اشاره به گشایش ها و شکوفایی روابط بازرگانی 
و تجاری ایران و ترکمنستان، گفت: امیداوریم شاهد انعقاد قراردادهای 

تجاری میان طرفین باشیم.
 مهرداد بذرپاش در مراسم افتتاحیه همایش اقتصادی تجار و بازرگانان 
در حاشــیه پانزدهمین نمایشگاه ایران پروژه با اشــاره به گشایش ها و 
شــکوفایی روابط بازرگانی و تجاری ایران و ترکمنســتان، اظهار کرد: 
به واســطه عزم و اراده پایدار، هوشــمندانه و آینده نگر، طرفین اعم از 
مسئولان دولتی و فعالان بخش خصوصی و شرکتهای توانمند در حال 

رقم خوردن است.
وی افزود: مراتب تشــکر و قدردانی خود و جمهوری اســلامی ایران را 
از دولت ترکمنســتان به ویژه رئیس جمهــور و رئیس مصلحت خلق و 
رهبر ملی مردم ترکمنســتان برای فراهم آوردن شرایط مناسب برای 
برگزاری این همایش و توسعه همکاری هایی دوجانبه و چندجانبه در 

حوزه های مختلف از جمله حوزه اقتصادی و تجاری اعلام می کنم.
وزیر راه و شهرسازی گفت: با افتتاح نمایشــگاه تخصصی ایران در روز 
گذشته، بخشی از توانمندی های جمهوری اســلامی ایران در معرض 

دید عموم قرار داده شد.
بذرپاش ادامــه داد: زمینه برای تبادل اطلاعــات و تجارب و همچنین 
شناسایی متقابل ظرفیت ها و امکانات دو کشور فراهم شده و امیدوارم 
همایش اقتصادی امروز فرصتی برای رایزنی های تخصصی و حرفه ای 

فعالان اقتصادی و شرکت های دو کشور باشد.
وی تاکید کرد: امیداوریم شــاهد انعقاد قراردادهــای تجاری طرفین 

باشیم.

وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: بدون شــک ظرفیت های بالقوه و 
نهان جهت انعقاد و اجرای قراردادهای تجاری بین شــرکت های ایرانی 
و ترکمن در تمامــی زمینه ها که در این رویداد و بــا حضور بیش از ۹۰ 
شــرکت فعال ایرانی در گروه های تولیدات فولادی، تجهیزات و مصالح 
ســاختمانی، خدمات فنی و مهندســی، آب و برق و انرژی نفت، گاز و 

پتروشیمی دانش بنیان شاهد حضور بخشی از این زمینه ها هستیم.
بذرپاش گفت: در قالب تشــویق و حمایت هایی که از ســوی بالاترین 
مقامات دولتی، علی الخصوص کمیســیون مشــترک همکاری های 
اقتصادی دو کشــور صورت می پذیرد و دو طرف از این فضای مطلوب 

بهره مند خواهند شد.
وی خاطرنشان کرد: شــرکت های حاضر در این نمایشگاه اختصاصی 
از جمله شرکت های بزرگ و معتبر در سطح ملی و بین المللی به شمار 
می روند و خدماتی که توسط این شرکت های ارائه می شود، قابل رقابت 

با شرکت های بزرگ و مطرح بین المللی است.
وزیر راه و شهرســازی کشــورمان اعلام کرد: جمهوری اسلامی ایران 
افتخار دارد در جهت ارتقاء همکاری های دوجانبه و همچنین در مسیر 
صلح و دوســتی منطقه ای و بین المللی تجارب شــرکت های ایرانی را 
با شرکت های سایر کشــورها به ویژه کشور دوســت و همسایه و برادر 

ترکمنستان به اشتراک بگذاریم.

روز پنج شنبه
 آخرین جلسه مشترک هیات رئیسه 

و کمیسیون های مجلس خبرگان برگزار می شود
 آخرین جلسه مشترک هیات رئیسه و کمیسیون های مجلس خبرگان 

رهبری در دوره پنجم، پنج شنبه - دوم آذرماه - برگزار می شود. 
 یازدهمین و آخرین جلســه مشترک هیات رئیســه و کمیسیون های 
مجلس خبرگان رهبــری دوره پنجم، صبح پنج شــنبه )۲ آذرماه( در 

دبیرخانه این مجلس در تهران برگزار خواهد شد.
بر اســاس تبصره ۲ ماده ۱۵ آیین نامه داخلی مجلس خبرگان رهبری، 
در فاصله بین اجلاســیه های رســمی خبرگان، اعضای هیات رئیسه، 
رؤســای کمیســیون ها و همچنین نمایندگان منتخب هیات رئیسه 
و کمیســیون ها گرد هم می آیند و در خصوص مســائل مهم مربوط به 
خبرگان، ایجاد هماهنگی و تنظیم عملکرد کمیسیون ها و نیز پیرامون 

اهم مسائل جاری کشور به بحث و تبادل نظر می پردازند.

سخنگوی وزارت امور خارجه:
حمله به بیمارستان ها، جلوه وحشی گری رژیم 

صهیونیستی است
 ســخنگوی وزارت امور خارجه گفــت: بعد از شکســت مقامات رژیم 
اسرائیل در اثبات ادعاهای دروغین خود در مورد بیمارستان شفا، ارتش 

این رژیم حملات خود را به دیگر بیمارستان های غزه از سر گرفت. 
 ناصر کنعانی ســخنگوی وزارت امور خارجه در صفحه شــخصی خود 
در فضای مجازی نوشت: حمله رژیم صهیونیســتی به بیمارستان ها با 
همه موازین حقوق بشــری، حقوق بین الملل و کنوانسیون های ژنو در 
تعارض اســت و ماهیت جنایتکارانه این رژیم را نزد جهانیان آشکارتر 

می کند.
وی افزود: بعد از شکســت مقامــات رژیم اســرائیل در اثبات ادعاهای 
دروغین خود در مورد بیمارستان شفا، ارتش این رژیم حملات خود را 

به دیگر بیمارستان های غزه از سر گرفت.
کنعانی تصریح کرد: حمله به بیمارســتان های اردن و اندونزی، جلوه 

دیگری از خوی تجاوزکارانه و وحشیگری رژیم را نشان داد.

تریبون

 زهرا علیدادی  رئیس مجلس گفت: بدون شک در هر 
کار داوطلبانه ای که باید انجام دهیــم، اولین چیزی که 
باید مورد توجــه قرار گیرد، روحیه جهادی اســت و این 

روحیه مبنای هر کار داوطلبانه است.
 محمدباقر قالیباف در مراســم اختتامیــه مهرواره ملی 
»برای ایران« که در سالن شهید چمران دانشگاه تربیت 
مدرس برگزار شــد، اظهار داشــت: بدون شــک هر کار 
داوطلبانه ای که باید انجام دهیــم، اولین چیزی که باید 
مورد توجه قرار گیرد، روحیه جهادی است و این روحیه 

مبنای هر کار داوطلبانه است.
وی ادامه داد: روحیه جهادی در فراز و نشیب ها تغییری 
نمی کنــد و خســته نمی شــود و هرگز این خاســتگاه 
برخاسته از یک فضای بروکراسی نیست، بلکه مبتنی بر 

ایثارگری و فداکاری است.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: ماهیت و 
صورت این فعالیت داوطلبانه هــم اهمیت زیادی دارد. 
ما در مجلس یازدهم و در برنامه هفتــم یک بند الحاقی 
برای نیروهای داوطلب و جهادی داریم و از این جهت که 
نظام و سیستم اداری مانعی بر سر راه نیروهای داوطلب 

و جهادی نباشد.

رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: یک تفاوت 
ماهوی بین کارهــای خیریه و جهــادی در محیط های 
علمی و دانشگاهی و دیگر محیط های جامعه وجود دارد 
که آن تفاوت ماهوی در این اســت که حتماً دانشگاه باید 
پرچمدار مدیریت دانش هم باشــد و از سوی دیگر باید 
بتواند فرهنگ بســیار غنی کار خیر و نیکوکاری را با یک 
مبانی مستحکم پیش ببرد و تجربه ها را در کنار هم قرار 

دهد.
قالیباف تاکیــد کــرد: کار داوطلبانه هیــچ منافاتی با 
نهادســازی ندارد. از ســال ۵۷ که انقلاب پیروز شــد تا 
ســال ۵۹ که جنگ تحمیلی اتفاق افتاد، بسیج به سمت 
پیشــرفت و محرومیت زدایی گام برداشــت و به جهاد 

سازندگی کمک کرد.
وی افزود: از قبل از آغاز دفاع مقدس، بسیج وجود داشت 
و با جهاد سازندگی برای پیشرفت و محرومیت زدایی گام 
برداشــت. در دوران دفاع مقدس هم بسیجی ها فعالیت 
چشمگیری داشــتند؛ در پایان سال ۱۳۶۰ عملیات فتح 
المبین انجام شــد و قبل از آن هم شکستن حصر آبادان 

را داشتیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: ریشه های 

انقلاب اســلامی، در دوران دفاع مقدس عمق پیدا کرد. 
ما باید نشــان دهیم که کاری که انجام می دهیم، معتبر 
است و برای این اعتبار باید کارهای دقیق و عمیق انجام 

دهیم. 
برای این اعتبــار، علاوه بر اینکه بایــد کار عمیق و دقیق 
علمی انجام دهیم، باید دو ویژگی داشــته باشیم که یک 
مورد آن اســت که باید محروم ترین قشر و ضعیف ترین 
افراد را محور قــرار دهیم که در این حــوزه، جغرافیا هم 

مهم است. 
دوم هم آن اســت که ما باید قبل از رفتــن به منطقه ای 
نظام مســائل آنجا را بشناســیم و بدانیم پیشــران آن 
منطقه چیست. بدون شــک نظام مسائل است که قدرت 
حل مســئله به ما می دهد، اینجاســت که باید آمایش 
سرزمینی داشــته باشــیم تا کارهای جزئی ما هم جهت 

شوند.
وی ادامه داد: فرق ماهوی یک نهاد با یک ســازمان این 
است که در ســازمان همه افراد ســازمانی هستند اما در 
نهاد همگی یک سازمان انسانی هســتند و وقتی حرف 
از نهاد می زنیم به معنای یک ســازمان انسانی است. در 
گروه های جهادی، نگوییــم غیرانقلابــی و انقلابی. در 

گروه جهادی هر کسی برای خدمت به یک انسان یا یک 
محروم داوطلب شــد، نه در خدمتگزاری سوال کنیم که 
چه هســتی، نه از آن فردی که خدمت و کمک می گیرد 

بپرسیم که و چه هستی.
قالیباف با بیان اینکه کار جهــادی یعنی تداوم فرهنگ 
اربعین، گفت: ایــن دو هفته اربعین، چــه فضایی حاکم 

است؟ میلیون ها نفر شرکت می کنند. 
آیا ســازمانی وجــود دارد؟ خیر، یک حرکــت به تمام 
معنا مردمی است. آیا در آنجا آســیب اجتماعی بزرگی 
می بینید؟ آن قدر فضــا معنوی و مطهر اســت که اصلًا 
افراد می آیند برای پاک شــدن و چرا مــا در کارهایمان 
فرهنگ اربعین را ادامه نمی دهیم؟ آیا در اربعین به کسی 
می گوئیم تو بــرو و تو نرو، در کار جهادی هــم این کار را 
نکنیم. بگذاریم همه در کار خیر شــریک باشند و محل 

عمق بخشیدن به انقلاب همین جاست.

 محمــد مهاجرانــی  حفــظ ســاختار 
فروپاشیده رژیم صهیونیستی برای ایالات 
متحده به قدری مهم اســت کــه تا کنون 
حاضر شده اســت به عنوان شریک جرم در 
جنایات جنگی این رژیم در غزه مورد نفرت 

افکار عمومی جهان قرار گیرد.
 در جریان سفر اخیر نخســت وزیر عراق به 
کشــورمان و دیداری که وی با حضرت آیت 
الله خامنه ای داشــت، رهبــر انقلاب نقش 
آمریکا در تجاوز صهیونیســت ها به غزه را 
برجسته کردند و با اشــاره به اوضاع رقت بار 
غــزه و جریحه دار شــدن دل هــای همه 
انسان های آزاده از این جنایات و قساوت ها 
خاطرنشــان کردند: از همان روزهای اولِ 
حملات رژیم صهیونیســتی تمــام قرائن 
و شــواهد نشــان دهنده دخالت مستقیم 
آمریکایی ها در اداره جنگ است و هرچه از 
این جنگ می گذرد، دلایل نقش مســتقیم 
آمریــکا در هدایــت جنایت هــای رژیــم 

صهیونیستی قوی تر و پررنگ تر می شوند.
رهبــر انقــلاب اســلامی افزودنــد: اگر 
کمک های تســلیحاتی و سیاســی آمریکا 
نباشــد، کار برای رژیم صهیونیستی قابل 

ادامه دادن نخواهد بود.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای گفتنــد: 
آمریکایی هــا حقــاً و انصافاً شــریک جرم 

صهیونیست ها در جنایات غزه هستند.
در میدان عمــل به روشــنی آمریکا و چند 
کشــور معدود غربی پشتیبان همه جنایات 
رژیــم صهیونیســتی در غزه هســتند و به 
نظر می رســد حفظ ســاختار این رژیم در 
منطقه غرب آســیا برای آن ها بســیار مهم 
اســت به همین دلیل بر خــلاف برگزاری 
تظاهــرات ضدصهیونیســتی میلیونی در 
سراســر دنیا، حاضر به خرج اعتبار و آبروی 
خود هســتند و پا روی همــه ی ارزش های 
تعریف شده لیبرالیســتی خود در موضوع 
حقوق بشــر می گذارند به این امید که رژیم 

صهیونیستی حفظ شود.
آمریکایی ها ضمن بازی سیاسی در شورای 
امنیت و تعریف بسته حمایتی اقتصادی، با 
ارسال ناوهای هواپیمابر و بخشی از نظامیان 
خود به مجاورت سرزمین های اشغالی نشان 
دادند شریک جنایات جنگی صهیونیست ها 
علیه فلسطینیان و ســاکنان غزه هستند. 
حتی جو بایدن رئیس جمهــور آمریکا نیز 
در ابتدا خود را سراســیمه به سرزمین های 
اشــغالی رســاند تا به دنیا نشــان دهد این 

پایگاه منطقه ای برای کاخ سفید مهم است.
مــکان جغرافیایــی خاورمیانه بــه عنوان 
پیوندگاه سه قاره جهان قدیم و راه های عبور 
و مرور آبی و خاکی آن اهمیت اســتراتژیک 
جهانی داشته است. این مســیرها و ذخایر 
عظیم نفــت از جمله عوامــل جذب کننده 
قدرت های خارجی به منطقه بوده اســت. 
این قدرت ها در تلاش برای ســود بردن از 
رقابت های داخلــی در منطقه به اختلافات 
دامن می زنند که نتیجه آن تبدیل شــدن 

منطقه به یک نوار شکننده بوده است.
در سرتاســر قرن های ۱۹ و ۲۰ قدرت های 
جهانی برای کســب پایگاه و نفوذ در منطقه 
بــه رقابــت می پرداختند. قبل از ســقوط 
امپراتــوری عثمانــی، بریتانیا بــه عنوان 
قدرتمندتریــن نیروی اســتعماری وقت 
شماری از اهداف اســتراتژیک رأ برای خود 
در منطقه ترســیم کرده بود که مهم ترین 
آن هــا تأمیــن امنیــت خطــوط دریایی 
بــه هندوســتان بــود. همچنین کســب 
پایگاه هایی در ســوئز در مدخــل جنوبی 
دریای ســرخ و نیز خلیج فــارس کنترل بر 
این مســیر را در اختیار بریتانیا قرار می داد 
که و با گشــایش کانال سوئز در سال ۱۸۶۹ 
توانســت تجارت خود را به آسیای جنوبی و 

شرقی توسعه داده و به قدرت تجاری مسلط 
در جهان تبدیل گردد. قبرس نیز به عنوان 
پایگاهی برای پیشروی ســرزمینی امکان 
اشغال مصر در سال ۱۸۸۲ از سوی بریتانیا 

و سلطه بر کانال سوئز را فراهم ساخت.
قدرت های دیگر اروپایی نیز حضوری فعال 
در منطقه داشتند. فرانســه نیروهای خود 
را به جبــل لبنان اعزام کرد و این اســتقرار 
نیرو جای پایی را در منطقــه ایجاد کرد که 
در نهایــت پاریس از آنجا توانســت کنترل 
کامل لبنان و ســوریه را در دســت داشته 
باشد. فرانسه همچنین جیبوتی در ساحل 
آفریقایی خلیج عــدن را تصرف کرد؛ جایی 
که بندر این کشــور را به یک رقیب تجاری 
و اســتراتژیک برای عــدن بریتانیا تبدیل 

ساخت.
ایتالیا نیــز اریتره واقع در ســواحل جنوب 
غربی دریای سرخ را به تصرف خود درآورد 
بنادر عصب و مصوع این کشــور دسترسی 
به بخش هــای داخلــی اریتــره را فراهم 
می ســاخت و قرار بود به محل تمرکز اصلی 
برای جاه طلبی های ایتالیا در شمال شرقی 

آفریقا تبدیل شوند.
با گذشــت عصر اســتعمار اروپایی، ایالات 
متحده وارد صحنه خاورمیانه شد و به عنوان 
مهم ترین قدرت خارجــی غربی جایگزین 
بریتانیا و فرانسه گشــت. به دلیل گرفتاری 
اروپــای جنگ زده در شــرایط نابســامان 
اقتصادی، واشنگتن توانست اهرم نظامی و 
مالی خود را برای دفاع از منافع حوزه دریایی 
در منطقه بــه کار گیرد و ایــن کار را با قرار 
دادن پایگاه های بزرگ ناتو در ترکیه و ارائه 
کمک های عظیم اقتصادی به این کشــور، 
توســعه روابط نظامی و اقتصــادی قوی با 
عربستان سعودی و برقراری روابط نزدیک 
با رژیم صهیونیستی و حمایت قوی از رژیم 

طاغوت ایران به انجام رساند.
در واقع ویژگی منحصر به فــرد خاورمیانه 
در بعد جغرافیایی آن اســت کــه تقریباً به 
طور کامل در احاطــه ۵ دریای مهم )دریای 
خزر، دریای سیاه، مدیترانه شرقی، دریای 
سرخ، خلیج عدن و خلیج فارس( می باشد. 
این آب ها نه تنها تعریــف کننده خاورمیانه 
هســتند بلکه به لحاظ اســتراتژیکی برای 
قدرت هــای خارجی که در گذشــته نیز به 

دنبال کنترل کامل بر آنها بودند، مهم است.
کشورهای حوزه خلیج فارس - بین النهرین 
دو ســوم از ذخایر نفت جهان و میزان قابل 
توجه از ذخایــر گاز طبیعــی را در اختیار 
دارند. در صورتی که با رشد تقاضای جهانی 
حوزه های نفتی تازه ای در دیگر بخش های 
جهان یافت نشود، آنگاه نقش آتی نفت این 
منطقه که بیش از یک سوم تولید جهانی را 

نیــز در اختیار دارد، به انــدازه زمان کنونی 
اهمیت پیدا می کند و در واقــع خاورمیانه 
تنهــا منطقه صــادر کننده نفت در ســال 

۲۰۴۰ خواهد بود.
ایالات متحده بــه عنوان قــدرت هژمون 
پس از جنگ جهانی دوم بــه دلیل جایگاه 
ژئوپلیتیــک و نیز اهمیت ژئواســتراتژیک 
منطقه خاورمیانه در تعریف نظم جدید، این 
منطقه را بخشــی از حوزه امنیتی و تأمین 

کننده منافع حیاتی خود قرار داد.
از طرف دیگر اهمیت ژئو استراتژیک منطقه 
فلسطین که پیوند دهنده شــرق و غرب و 
حلقه اتصال ســه قاره اروپا آســیا و آفریقا و 
نیز به عنوان پایگاهی بــه منظور کنترل بر 
کانال ســوئز، اقیانوس هند، روسیه، ایران و 
چاه های نفت منطقه حســاس خاورمیانه 
محســوب می شــود، توجه ایالات متحده 
را همواره به ســمت خود جلب کرده است. 
از این رو تأســیس دولت صهیونیســتی و 
حمایت آمریکا از این دولت بر اســاس فهم 
و مصلحت سیاســتگذاران رؤسای جمهور 
و نخبــگان سیاســت خارجی این کشــور 
آغاز شد. نخســتین گام های دولت آمریکا 
در اجــرای سیاســت های خاورمیانه خود 
تســهیل مهاجرت یهودیان به ســرزمین 
فلســطین و حمایت دولت هــری ترومن 
از طرح تقســیم فلســطین بــه ۳ منطقه 
یهودی فلســطینی و بی طرف یا بین المللی 
بــود. بنابراین می توان گفــت روابط گام به 
گام اولیــه آمریکا و رژیم صهیونیســتی به 
تدریج توســعه یافته و به روابط استراتژیک 
و ویژه تبدیل شده است. از نظر دولتمردان 
آمریکایی، دولت رژیم صهیونیســتی برای 
تأمین منافع آمریــکا در منطقه خاورمیانه 

نقش حیاتی ایفا می کند.
در سیاســت خارجــی آمریــکا، رژیــم 
صهیونیســتی به عنوان متحد قابل اعتماد 
تعریف شــده اســت که در کیفیــت و نوع 
روابط ایالات متحده و رژیم صهیونیســتی، 
گروه های طرفــدار رژیم صهیونیســتی و 
یا لابی های یهــودی نیز دخیل هســتند. 
ایــن جریانــات بــا شــیوه ها و ابزارهای 
مختلفی کــه در اختیار دارنــد، در کانون 
تصمیم گیری های سیاست خارجی آمریکا 
نفوذ می کنند و بر تصمیماتشان در خصوص 
مســائل خاورمیانه و رژیم صهیونیســتی 
نقش آفرینــی می کنند. تأثیــر این گروه ها 
بر تصمیمات سیاســت خارجی آمریکا به 
عنوان یک واقعیت غیر قابل انکار می باشد. 
جان میرشایمر و استفن والت دو دانشمند 
حوزه روابط بین الملل علت محوری روابط 
منحصر به فرد آمریکا و رژیم صهیونیســتی 
را نفــوذ لابی هــای یهودی بــر تصمیمات 

سیاست خارجی آمریکا عنوان می کنند.
در پروژه کلان »چالش قــرن جهانی« که 
توسط مؤسســه مطالعات استراتژیک ملی 
دانشــگاه دفاع ملــی آمریکا انجام شــد به 
کشــورهای پیشــرفته این نکته یادآوری 
شــده اســت که بدون توجه به خاورمیانه 
ناقص خواهند بود. لذا رژیم صهیونیســتی 
به عنوان سرمایه اســتراتژیک برای آمریکا 
در خاورمیانه به حساب می آید و کمک های 
آمریکا بــه این دولــت با هدف دســتیابی 
به اهــداف اســتراتژیک خــود در منطقه 

خاورمیانه صورت می پذیرد.
از زمان شــکل گیری رژیم صهیونیســتی 
صلح و امنیت در این منطقه با چالش جدی 
مواجه شده است و اتحاد استراتژیک آمریکا 
با این رژیم بر میزان این ناامنی افزوده است. 
از آنجایی که پیامدهای اتحاد میان آمریکا 
و صهیونیســت ها بر دولت های خاورمیانه 
از جمله جمهوری اســلامی ایران به عنوان 
مهم تریــن دولــت تأثیرگــذار در منطقه 
تأثیرات منفی دارد ایــن دولت ها می توانند 
با استفاده از کلیه قابلیت های خود از جمله 
عوامل ژئوپلیتیک و نیــز عوامل فرهنگی و 
اســلامی و همچنین با مرتفع کردن موانع 
همگرایــی و فراهــم آوردن زمینه هــای 
اعتمادســازی، امنیــت دســته جمعی، 
همیاری ها و مبــادلات اقتصادی منطقه ای 
زمینه را بــرای تحقق اتحــاد فراهم کنند. 
دولت های اسلامی خاورمیانه برای رهایی از 
ناامنی موجود در منطقه چاره ای ندارند جز 
اینکه یا تحت سیطره متحدان استراتژیک 
)آمریکا و رژیم صهیونیســتی( برای آینده 
نامعلوم قرار گیرند و یــا باید در مقابل آن به 
اتحاد و همگرایــی روی آورند. موضوعی که 
با روی کار آمدن دولت ســیزدهم در ایران 
در قالب سیاست همسایگی توسط دستگاه 
سیاســت خارجــی و وزارت امــور خارجه 
کشورمان به جد پیگیری می شود و تاکنون 

نیز توفیقات مهمی در پی داشته است.

بــرای تحلیل بیشــتر در خصــوص دلایل 
روابط اســتراتژیک ایالات متحــده و رژیم 
صهیونیســتی با یکی از کارشناسان مسائل 

بین المللی به گفت وگو پرداختیم.
عبدالرضا فرجی راد کارشــناس مســائل 
بین الملل و اســتاد حــوزه ژئوپلیتیک در 
دانشــگاه در تحلیل حمایت آمریکا از رژیم 
صهیونیســتی در گفت وگو با خبرنگار مهر 
گفت: آمریکا در آســتانه برگزاری انتخابات 
است و عرف در آمریکا به نحوی است که هر 
رئیس جمهور یا جریانی حاکم باشد باید از 
رژیم صهیونیستی حمایت کند در غیر این 

صورت آن جریان تضعیف خواهد شد.

وی افزود: لذا رونــد کار در آمریکا به نحوی 
اســت که علاوه بر رســانه ها، بخش زیادی 
از شــرکت های ســرمایه گذاری و تجاری 
در اختیــار گروه هــای یهــودی ثروتمند 
هســتند و در انتخابات هــا از دموکرات ها 
یــا جمهوری خواهان حمایــت می کنند و 
در واقع به نحوی مانند کلافــی به یکدیگر 
پیوسته شدند. به همین دلیل است که حتی 
دولت های دموکــرات علی رغم اینکه حس 
مثبتی به نتانیاهو ندارند اما در شرایط حاد 
مجبور خواهند شــد که برای حفظ قدرت 
خودشان نیز که شــده، از این رژیم حمایت 

کنند.
این کارشناس مســائل بین المللی تصریح 
کــرد: موجودیت رژیــم صهیونیســتی با 
حمله ۷ اکتبر حماس بــه خطر افتاد و هنوز 
نیز جامعه رژیم صهیونیستی بعد از ۴۰ روز 
شــرایط عادی پیدا نکرده است، مهاجرت 
ادامه دارد و هنوز بســیاری از شهرک ها در 
جوار غزه و جنوب لبنان تخلیه هســتند و 
در ســاکنین آن ها در اردوگاه ها و خانه های 
اجــاره ای زندگی می کنند. در بســیاری از 
شــهرها هنوز مغازه ها تعطیل است و مردم 
به شدت نگران هستند که در شهرها بمانند 
یا مهاجــرت کنند. همین اواخــر که چهار 
هزار اوکراینــی یهودی به ســرزمین های 
اشغالی پناهنده شــده بودند، اعلام کردند 
که ما می خواهیم بــه اوکراینی برگردیم که 
درگیر جنگ اســت و علت آن این است که 
هنوز جامعه یک ناامنی در خودش احساس 

می کند.
وی ادامــه داد: بنابرایــن مطمئنم آمریکا و 
اروپایی ها هیچکدام از نتانیاهو خوششــان 
نمی آید. نتانیاهو در این یک ســالی که در 
قدرت بود خیلی تلاش کرد کــه به آمریکا 
سفر کند و خیلی تلاش کرد که دعوتی از او 
برای سفر شود، اما این دعوت به عمل نیامد. 
اما وقتی موجودیت به خطــر بیافتد نه تنها 
آمریکا، بلکه دولت های اروپایی نیز مجبور 
به دفاع از صهیونیســت ها می شوند. برخی 
از کشورهای اروپایی در ابتدای تجاوز رژیم 
صهیونیســتی به غزه از ایــن رژیم حمایت 
کردند اما پس از برگــزاری تظاهرات صدها 
هزار نفری شــهروندان این کشورها مجبور 

به بیان برخی از اظهارات نمایشی شدند.
فرجی راد در خصــوص اهمیت ژئوپلیتیکی 
رژیم صهیونیســتی برای ایالات متحده نیز 
گفت: بایدن گفت اگر دولت یهود تشــکیل 
نشــده بود ما خودمــان یک دولــت آنجا 
ایجــاد می کردیم؛ یعنی یــک دولتی را در 
خاورمیانه می کاشــتیم که در واقع بتوانیم 
منافــع خودمــان در خاورمیانــه را از آنجا 

مدیریت کنیم.
وی افــزود: آمریکایی ها در ســرزمین های 
اشــغالی ســلاح انباشــته کردند که این 
ســلاح ها نه برای جنگ رژیم صهیونیستی 
با فلســطینیان بلکه به این خاطر است که 
اگر جنگ در خاورمیانه شروع شود، قبل از 
اینکه از آن طرف دنیا سلاح بیاورند حداقل 
یک ماه بتوانند از سلاح های ذخیره شده در 

سرزمین های اشغالی استفاده کنند.
فرجی راد گفت: در واقع آمریکایی ها قدرت 
خودشــان را در مقابل رقبای ژئوپلیتیکی 
دیگر مثــل چین و روســیه و حتــی ایران 
تقویت می کنند. از دیگر ســو ایــن نکته را 
نباید از نظر دور داشت که در پی فروریختن 
هیمنه رژیم صهیونیستی و واپاشی امنیت، 
اقتصاد و چشــم انداز دیپلماتیک این رژیم 
بعد از حملــه غافلگیرانه حماس، همچنین 
رســوایی تل آویو نزد افکار عمومی به دلیل 
جنایات در غزه، آمریــکا بویژه دموکرات ها 
برای حفظ این بازوی گندیده در خاورمیانه 

مسیری بسیار دشوار پیش رو دارند.
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وشید! صندوق تان را نفر
امیر موســی کاظمی هیچ بازاری بدون نوسان نیســت، همه بازارها 
از بازار طلا گرفته تا بازار ســهام، با اتفاقات و خبرهــای مختلف، بالا و 
پایین هایــی را تجربه می کنند. ســرمایه گذاری هم بــه همین علت، 
کار ساده ای نیســت و نیازمند صبر و بردباری بســیار است. بسیاری از 
ســرمایه گذاران، به محض اینکه بازار روندی ریزشــی را آغاز می کند، 

دست به فروش سهام خود می زنند.
یکی از این اقدامات هیجانی که ســرمایه گذارانِ عمدتا تازه کار مرتکب 
می شــوند، فروش صندوق هایشان اســت. هرچند فروش سهام امری 
رایج اســت، اما فروش صندوق های ســرمایه گذاری به دلیل وضعیت 
متفاوتی که دارند، امری قابل تامل است که می توان آن را بررسی کرد. 
مواردی نظیر جنگ، ناآرامی و تنش، همیشــه می تواند منجر به نوسان 
در بازارها شــود و اثراتش هم خیلــی زود از بین مــی رود؛ در این بین، 
ســرمایه گذارانی که صبوری نکرده اند، صرفا از سود بلندمدت محروم 

می شوند.
فروش سهام در شرایطی که بازار دچار نوسان شده، امری رایج به شمار 
می آید اما فروش صندوق های سرمایه گذاری اقدامی قابل تامل است. 
همه صندوق های ســرمایه گذاری از مدیرانی برخوردار هســتند که 
با تجربه و دانشــی که از بازار سرمایه دارند، در شــرایط هیجانیِ بازار، 
پرتفوی صنــدوق را مدیریت می کنند. بــه این ترتیــب، فروش این 
صندوق ها در شــرایط هیجانی، اقدامی هیجان زده به شمار می آید که 

می تواند فرد سرمایه گذار را از سود بلندمدت آن صندوق محروم کند.
وضعیتی که به دنبال برخی هیجانات در بازارها ایجاد می شود، همیشه 
موقتی بوده و اثر بلندمدت و پایداری نداشــته اســت و به محض اینکه 
هیجانات فروکش می کند، بازار به روال سابق خود بازمی گردد. در این 
شرایط، پرتفوی صندوق های سرمایه گذاری توسط مدیرانی که در این 
زمینه تخصص دارند، در وضعیتی قرار می گیرد که بتواند در درازمدت 
به سود برسد. برای مثال صندوق سرمایه گذاری سرو که از صندوق های 
تحت مدیریت شرکت مشاور سرمایه گذاری ترنج است، توانسته به رغم 

همین نوسانات متداوم، به سود سالیانه ۶۵ درصد دست پیدا کند.
نوسان در بازار ســهام به دلیل بحران های سیاســی و اقتصادی، امری 
رایج و متداول اســت. ســرمایه گذاران کم تجربه در روزهای بحرانی، 
تصمیم های هیجانــی می گیرند و اقــدام به فروش می کننــد تا وارد 
ضرر نشــوند. این در حالی اســت که چنین اقدامــات هیجانی با ذات 
ســرمایه گذاری در صندوق، مطابقت ندارد و اقدام معقولی نیست چرا 
که صندوق ها به کمک کارشناســان و مدیرانی که اداره می شــوند، در 
وضعیتی قرار می گیرند که بتوانند به ســود بلندمدت دست پیدا کنند 
و اتفاقا کارشــان این اســت که در روزهای بحرانی، همین بحران ها را 
مدیریت کننــد. به این ترتیــب، فروش صندوق در شــرایط هیجانی، 
اقدامی شتاب زده است که صرفا دست سرمایه گذار را از سود بلندمدتِ 

صندوق، کوتاه می کند.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری خبر داد
وپایی در ایران تعمیر هواپیماهای مسافربری ار

رئیس سازمان هواپیمایی کشــوری از تعمیر و نگهداری هواپیماهای 
مســافربری کشــورهای دیگر از آمریکای لاتین، اروپا و آسیا در داخل 
ایران خبــر داد و گفت: به دنبــال برقراری پــرواز مســتقیم ایران و 

ترکمنستان هستیم.
محمد محمدی بخش با اشاره به اینکه افزایش پروازهای مستقیم ایران 
و ترکمنستان یکی از برنامه هایی است که سازمان هواپیمایی کشوری 
پیگیر آن است، اظهار کرد: هفته گذشته ۲ پرواز هفتگی به عشق آباد را 

به هواپیمایی قشم ایر ابلاغ کردیم.
وی افزود: ایــن تعداد پرواز برای شــروع خوب اســت اما بــا توجه به 
اشتراکات زیادی که با کشــور ترکمنســتان داریم امیدواریم در سفر 
هیئت همراه وزیر راه و شهرســازی به این کشــور مقدمــات افزایش 

پروازهای دو کشور را فراهم آوریم.

وی تصریح کرد: در بین کشــورهای منطقه ترکمنســتان )عشق آباد( 
یکی از کــم پروازترین مقاصد اســت. بنابراین رایزنی هــای لازم برای 
برقراری و افزایش پروازهای بین دو کشــور در حــال  انجام و به زودی 

توافقنامه آن امضا خواهد شد.
رئیس سازمان هواپیمایی کشــوری در ادامه از به کارگیری امکانات و 
دانش ایران برای تعمیر نگهداری هواپیما و سیســتم های فرودگاهی 
کشورهای دیگر خبر داد و گفت: در حال حاضر کشورهایی از آمریکای 
لاتین, اروپا و آسیا هواپیماهای خود را برای تعمیر به ایران می آورند یا 

اینکه موتور هواپیما را به کشورمان ارسال می کنند.
محمدی بخش یادآور شــد: تایپ ایــن هواپیماها بوئینــگ و ایرباس 
اســت و در ایران چک های ســنگین آنها را انجام می دهیــم ، در واقع 
مدت هاســت دیگر هیچ هواپیمای ایرانی برای تعمیــر و نگهداری به 
خارج کشــور نمی رود و امروز ایران به مقصد کشورهای بسیاری برای 

تعمیر و نگهداری هواپیما تبدیل شده است.
وی بیان کرد: این دســتاورد مهم ملی در شــرایطی به دست آمده که 

تحت شدیدترین تحریم های ظالمانه آمریکا قرار داریم.

میزان افزایش حقوق کارمندان در سال ۱۴۰۳ 
مشخص شد

رشد تورم از یک سو و عقب ماندن دستمزد از سوی دیگر زمینه را برای 
کاهش کیفیت زندگی در ایران رقم زده است.

 بسیاری از کارشناســان در این راستا هشــدار می دهند که تداوم این 
وضعیت؛ شــاخص های رفاهــی و حداقلی زندگی را با کاهش شــدید 
مواجه خواهد کرد. در شــرایط کنونی نیز تقاضای خانوارها برای خرید 
اقلامی که اولویت دوم را دارند، کاهــش یافته به طوری که خرید لباس 
یا تفریحاتی چون خرید کتاب، کالای فرهنگی و ... دســتخوش کاهش 

شده است.
این را فعالان بازار پوشاک ، فعالان بازار شــیرینی و سایر اقلامی از این 
دست تایید کرده اند. این کاهش در کنار خالی شدن سبد غذایی از مواد 
مغذی رخ داده است. به عبارت دیگر کاهش مصرف گوشت و مرغ و برنج 
. افزایش مصرف نان و ماکارونی و ... نشــان از جایگزینی مواد ارزان تر به 

جای اقلام گران تر دارد.
در شــرایطی حقوق کارمندان قرار اســت حدود ۲۰ درصد در ســال 
۱۴۰۳ افزایش یابد که پیش از این در سال ۱۴۰۱ میزان افزایش حقوق 
کارمندان در محدوده ۲۵ درصدی و در ســال ۱۴۰۲ در محدوده ۲۰ 
درصد افزایش را نشــان می دهد.در این فضا تداوم تورم بسیار بالای ۲۰ 
درصدی در کنار کاهش اندک حقوق و دستمزد می تواند زمینه را برای 

کاهش سطح رفاه خانوار مهیا کند.

یادداشت

بازار

معاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امــور خارجه 
کشورمان با بیان اینکه اولویت دولت سیزدهم توسعه 
روابط با کشورهای همسایه است، گفت: ترکمنستان 
شــریک راهبردی ایران در حوزه سیاسی و اقتصادی 

است.
مهدی صفری در همایش تجاری ایران و ترکمنستان، 
اظهار داشــت: تا ســال ۲۰۰۵ میزان تجــارت ایران 
و ترکمنســتان به پنج میلیــارد دلار رســید که اگر 
همان روند ادامه می یافت، امروز بــه ۱۰ میلیارد دلار 
می رســید.وی افزود: به دلیل مســائلی، روند رشــد 

تجارت ایران و ترکمنستان متوقف شد.
معاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امــور خارجه 
کشورمان تاکید کرد: ترکمنستان تنها کشوری است 

که با جمهوری اســلامی ایران هیچ مشکل 
و اختلاف مرزی ندارد و این کشــور شریک 
راهبردی ایران در حوزه سیاسی و اقتصادی 

است.
صفــری تاکیــد کــرد: زمانی کــه دولت 
ســیزدهم بر ســرکار آمد، آیت الله رییسی 
رییس جمهــوری اولویــت  خود را توســعه 

روابط با همسایگان قرار داد.
وی ادامه داد: نخستین ســفر رئیس جمهوری ایران به 
ترکمنســتان انجام شــد و پس از آن ارزش تجارت دو 

کشور با رشد خوبی به ۵۰۰ میلیون دلار رسید.
معاون وزیر خارجه ابراز امیدواری کرد تجارت ایران و 
ترکمنستان به پنج میلیارد دلار و سپس به ۱۰ میلیارد 

دلار برســد.صفری اضافه کــرد: جمهوری 
اســلامی ایران در ۱۰ ســال گدشــته رشد 
بســیار عالی از جمله در حوزه خدمات فنی و 
مهندسی داشته و صادرات این بخش ترکیب 
با فناوری های مدرن است، البته ترکمنستان 

هم رشد خوبی داشته است.
وی اظهار داشــت: امروز ایران بر لبه فناوری 
حرکت می کنــد و به عنــوان مثــال پروژه هایی را در 
آمریکای لاتیــن در حال اجرا دارد کــه بازدهی کاری 
آن کشور را در کنترل ایســتگاه ها، مسیرها و فشار گاز 
۲۵ درصد افزایش داده و فاز نخســت این پروژه ۱۰۰ 

میلیون دلار و فاز آخر آن ۱.۲ میلیارد دلار است.
معاون وزیر خارجه کشورمان با بیان اینکه ایران امروز 

می تواند به راحتی در بخش پتروشــیمی و پالایشگاه 
لایســنس بدهد، گفت: جمهوری اســلامی ایران در 
تولیــد داروهای ســرطانی به ویژه ســرطان خون ید 
طولایــی دارد و در این زمینــه در آمریــکای لاتین 
توانســتیم شــرکت آمریکایی را کنار زده و برنده یک 

مناقصه شویم.
صفــری گفــت: از ترکمنســتان مــی خواهیــم به 
شــرکت های ایرانی در بخش های های ســاختمان، 
جاده، پل ســازی، انرژی، مخابرات و غیره پروژه بدهد 
و در قبال آن گاز تهاتر انجام شود؛ در این صورت حجم 
تجارت دو کشور به ۱۰ میلیارد دلار خواهد رسید.وی 
گفت: ایران مســیری ارزان در کریدور شمال - جنوب 

برای حمل بار و ترانزیت کالا است.

مدیرکل امــور اقتصــادی و مناطق ســازمان بنادر و 
دریانوردی با اشــاره به سیاســت های کلی توســعه 
دریامحور، گفت: مقام معظم رهبــری تاکید دارند که 
بتوانیم به صورت یکپارچه مدیریت و سیاســت گذاری 
بخش دریایی را داشته باشیم تا نتایج موثر و کارآمدی 

را به دست آوریم.
حسین یداللهی، با اشــاره به ابلاغ سیاست های توسعه 
دریامحور توســط مقام معظم رهبری، بیــان کرد: ما 
در مــواردی از ۹ گامی که مقام معظــم رهبری مطرح 
کردند،  جلوتر از بقیه بخش ها هســتیم؛  یک سری از 
بخش ها را ســازمان های متولی با گام های موثری جلو 
بردند اما چون توسعه متوازن و همزمان نداریم نتیجه 
مطلوبی نگرفتیم. از این باب هــم مقام معظم رهبری 
تاکید دارند که بتوانیم به  صــورت یکپارچه مدیریت و 
سیاست گذاری بخش دریایی را داشته باشیم تا نتایج 

موثر و کارآمدی را به دست آوریم.

وی با اشــاره به وجود دریای خزر و دریای 
خلیج فارس و عمان در کشــور، گفت: با این 
فضای دریایی، هشــت بندر داریم که عملا 
فعالیت بخش خصوصی به صورت پررنگ در 
آنها حضور دارد. ما در این فضا از ســال های 
قبل شروع به فعالیت کردیم و خوشبختانه 
ســازمان بنادر نتایــج خوبی را بــه  عنوان 

متولی این امر در پیش گرفته است و زیرساخت های 
خوبی را در بنادر مربوطه ایجــاد کرده، چه به صورت 
مســتقیم، چه غیرمســتقیم و چــه از طریق بخش 

غیردولتی.
مدیرکل امــور اقتصــادی و مناطق ســازمان بنادر و 
دریانوردی خاطرنشــان کرد: در بنادر شمالی از طریق 
بخش غیردولتی بــرای واردات و صــادرات و ترانزیت 
اقــدام کردیم، زیرســاخت ها برای عمــده کالاها چه 
در بحث کانتینری چه غلات طی ۱۰ ســال گذشته با 

حرکت های جهــادی در این بخش شــکل 
گرفته و همچنین برای تامیــن و ترانزیت و 
واردات روغن خوراکی کشور از طریق بنادر 
شــمالی اقدامات موثری صــورت گرفته و 

ظرفیت های قابل توجهی ایجاد شده است.
یداللهی بــا بیان اینکــه در بنــادر جنوبی 
هم به همین شــکل اســت، افزود: از لحاظ 
تاریخچه ای عمدتا از بنادر جنوبی کالاهای اساســی 
مورد نیاز کشــور را تامین می کردیــم و در حال حاضر 
نیز بخش زیادی از همین مسیر انجام می شود. سازمان 
بنادر به  عنوان متولی تلاش کرده که زیرســاخت های 
نگهداشــت کالا را که به  عنوان بافر عمل می کند، برای 
اینکه بتوانیم کالای اساسی کشــور را تامین کنیم، از 
فضای غیراستاندارد به فضاهای بهداشتی و استاندارد 
تبدیل کند.  ظرفیت های مناســبی را از بعد نگهداشت 
غلات در ســیلوهای مکانیــزه  و همچنیــن انبارهای 

مکانیزه نگهداشت ایجاد کردیم. ســعی کردیم از این 
باب نیز به قضیــه بپردازیم که توزیع بهینــه در بنادر 

مختلف شکل بگیرد.  
وی با بیــان اینکه از بنــدر چابهــار در ضلع جنوب 
شــرقی کشــور گرفته تا بندر امام خمینی ظرفیت 
قابل توجهی وجود دارد، گفت: ســال ۱۴۰۱ حجم 
قابل توجهی غلات به واســطه تجهیــزات مدرنی 
که در بندر امــام خمینی تامین کردیــم و در حال 
توســعه آن نیز هستیم نگهداشته شــد؛ همچنین 
ظرفیت قابل توجه نگهداشــت درجا داریم و امروز 
بالغ بر ۴۵۰۰  تن ظرفیت مناســب نگهداری کالای 
اساسی را شکل دادیم. همچنین واردات را به  راحتی 
پوشــش دادیم و امروز آمادگی داریم که بر اســاس 
سیاست های کلی توسعه دریامحور فضای ترانزیت 
و پوشش دادن کالاهای مورد نیاز کشورهای مبدا و 

مقصد را شکل دهیم.

تجارت

دریا

خریدار  معاون وزیــر کار و رفاه اجتماعی 
با اشــاره به اینکه طرح افزایــش کالابرگ 
الکترونیــک برای امنیــت غذایی کودکان 
خانوارهایی که توســط وزارت بهداشــت 
شناسایی می شــوند، از افزایش ۶۰۰ هزار 
تا یــک میلیــون تومانــی ارزش کالابرگ 
الکترونیک بــرای ۱۲۰ هزار خانــوار ویژه 
خریــد از اقلام طرح کالابــرگ الکترونیک 

خبر داد.
علیرضا عسگریان درباره جزییات این طرح 
گفت: یکــی از طرح هــای راهبردی دولت 
بحث امنیت غذایی و کالابرگ اســت که از 
ابتدای امسال شروع شــده است، این طرح 
نیز بــرای افزایش امنیــت غذایی کودکان 
اســت و تعداد خانوار هایی که مشمول این 

طرح می شوند ۱۲۰ هزار خانوار است
وی افزود: خانوارها توسط وزارت بهداشت 
شناسایی شــدند، سه شــاخص برای این 
طرح درنظر گرفته شده و پس از تعیین بین 
دهک ها تقســیم بندی می شود و در نهایت 

یارانه جدید به خانوارها تعلق می یابد.
عســگریان با اشــاره به جزییات این یارانه، 
گفت: بــرای دهک یکــم تا پنجــم »یک 
میلیون تومان« به ازای هــر نفر و در دهک 
ششم و هفتم ۶۰۰ هزار تومان به ازای هر نفر 

تعلق می یابد.
وی با بیــان اینکه در یک خانــواری که نیاز 
اســت برای دو فرزند امنیــت غذایی اتفاق 
بیفتد، دو میلیون تومان بــرای آن خانواده 
درنظر گرفته می شود اضافه کرد: این طرح 

پیوســته اســت و برای کودکان شش سال 
هستند و کودکانی که شش سال را تمام می 

کنند از پوشش این طرح خارج می شوند.
معاون وزیــر رفاه تاکید کرد کــه این طرح 
ارتباطی با طرح کالابرگ نــدارد و آن طرح 
محفوظ اســت و لازم است خانواده ها توجه 

ویژه ای به این طرح داشته باشند.
وی با بیــان اینکه دولت یــک طرح مفصل 
راهبــردی در حوزه امنیــت غذایی تعریف 
کرده اســت که مهم ترین بــرش آن طرح 

کالابــرگ بود افــزود: اکنون نیــز نوزادان 
و کودکان بی ۶ ماه تا شــش ســال را تحت 

پوشش قرار می دهد و پیوستگی دارد.
به گفته عسگریان از روز یکشنبه هفته آتی 
این طرح آغاز می شــود، اکنون به خانوارها 
پیامک ارسال شــده و لازم است توجه ویژه 
ای به آن شود، اگر خانواده ای کودکی دارد 
و نیازمند تغذیه ویژه ای اســت یک میلیون 
تومان در صورتی که در دهک یک تا ۳ باشد 

دریافت می کند.

وی با بیــان اینکه قبلا در مــورد کالابرگ 
گفته می شــد کــه تنهــا ۱۱ قلــم کالا را 
دربرمیگیرد امــا به ۱۶ قلــم افزایش یافته 
چراکه خانواده ها بایــد پروتیین، ویتامین 
و میزان انــرژی مورد نیــاز را دریافت کنند 
و برای اینکه این اتفاق بیفتد ســبزیجات و 

میوه جات هم اضافه شده است.
وی با بیــان اینکه ۱۱ قلم شــامل لبنیات، 
شیر، ماســت، پنیر، تخم مرغ، پروتئین ها 
شامل گوشت مرغ و گوشت قرمز، حبوبات، 

روغن شکر، قند و برنج را دربرمیگرفت که 
اکنون به این لیست میوه جات اضافه شده 

است.
معاون وزیر رفاه با اشاره به نحوه خرید این 
اقلام کالا گفت: ۱۱ قلم اعلانی دارای بارکد 
هســتند و قلم هایی که جدیدا اضافه شده 
نیز بارکد منحصر به فــرد نیز خوردند و اگر 
به فروشگاه های واجد شرایط و زنجیره ای 
مراجعه کنید به دلیــل اینکه بارکد خاص 
دارند به راحتــی می توان آن هــا را خرید 

کرد.
وی با اشــاره به لیست فروشــگاه ها گفت: 
این خانوارها برنامه کاربردی شــما را نصب 
کنند، لیست اقلام و فروشــگاه های واجد 

الشرایط در آنجا درج شده است.
وی با بیــان اینکه ابلاغ به صــورت پیامکی 
اســت و خانوارها از این طریق مــی توانند 
مطلع شــوند که واجد اشرایط هستند و اگر 
برنامه کاربردی می توانند مشــاهده کنند 
که واحد الشرایط هســتند و یا خیر، گفت: 
این برنامه ادامه خواهد داشــت و به صورت 
مفصل از آن صحبت می کنیم، اگر خانواری 
از این یک میلیون تومان استفاده نکند تنها 

یک ماه ذخیره می شود. 
در ماه دوم یــک میلیون اضافه می شــود 
اما اگر اســتفاده نشــود قطع خواهد شد، 
میزان تاثیرگذاری این طرح توســط وزارت 
بهداشت بررسی می شود و اگر روی کودک 
اثر نداشــته باشــد به خانواده ها اطلاع می 

دهیم و قطع می شود.

ح کرد؛  ترکمنستان شریک راهبردی ایران معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت خارجه مطر

مدیرکل امور اقتصادی سازمان بنادر تاکید کرد؛ مدیریت یکپارچه برای توسعه سیاست های دریامحور

پیشنهاد ترکمنستان برای ایجاد منطقه اقتصادی مشترک با ایران

خریدار   معــاون رئیس کابینــه و وزیر 
امور خارجــه ترکمنســتان از علاقه مندی 
کشــورش برای توســعه روابط بــا ایران و 
پیشــنهاد ایجاد منطقه اقتصادی مشترک 
خبر داد و از شرکت های ایرانی برای حضور 

در پروژه های ترکمنستان دعوت کرد.
»رشــید مردوف« در مراســم افتتاحیه 
همایش اقتصادی تجــار و بازرگانان ایران 
و ترکمنستان، اظهار داشــت: مشارکت 
طرف ایرانــی با ترکیب گســترده در این 
همایش نشــان از علاقه منــدی ایران به 

ترکمنستان دارد.
وی افزود: تبادل نظر برای توسعه مبادلات 
تجاری، جست وجو برای مسیرهای جدید 
همــکاری و به کارگیــری ظرفیت هــای 
دو کشــور، اهداف برگزاری این نشســت 
اســت تا فرصت هــای گســترده ای برای 

سرمایه گذاری فراهم کنیم.
وزیر امور خارجه ترکمنستان با بیان اینکه 
روابط تجاری ایران و ترکمنســتان رشــد 
مستمری دارد، گفت: ترکمنستان اقداماتی 
را بــرای تحقق اهداف راهبردی دو کشــور 

انجام می دهد.
رشــید مردوف ادامــه داد: اقدامــات لازم 
را بــرای افزایــش حجم تجــارت به عمل 
می آوریم و در حوزه نفت و گاز و بخش های 
دیگر ظرفیــت عظیمی در ترکمنســتان 

وجود دارد.
وی با اشــاره به اینکه یکــی از اولویت های 
ترکمنستان ارتقای همکاری با ایران است، 
تاکید کــرد: ترکمنســتان دارای اقتصاد 
فعال، ذخایر طبیعی گاز و نفت و غیره است 
که فرصت های زیادی برای سرمایه گذاران 

ایرانی فراهم می کند.
وزیر امور خارجه ترکمنســتان اعلام کرد: 
این کشــور اقدامات لازم را بــرای افزایش 

حجم تجارت با ایران انجام خواهند داد.
وی با اشــاره به نقش بازارچه های مرزی در 
رشــد تجارت، بیان داشــت: بازارچه های 
مرزی باجگیران در مرز دو کشور فعال است 
و ایجاد منطقه اقتصادی مشترک در منطقه 
ســرخس و اینچه برون را به ایران پیشنهاد 

می دهیم.
مردوف بــا بیان اینکه بخــش خصوصی دو 
کشــور در رشــد مبادلات تجاری اهمیت 
دارد، گفت: در دوره های قبلی صادرات گاز 
به ایران تجارب خوبی کسب کرده ایم و این 

تجربه ها مبنای مناسبی برای صادرات گاز 
به ایران و افزایش آن است.

وزیر خارجه ترکمنســتان ادامه داد: امروز 
سوآپ گاز به کشور ثالث در حال انجام است 
و ترکمنســتان برای افزایش آن و گسترش 
بیش از پیش همکاری ها بــا ایران آمادگی 

دارد.
رشــید مردوف اضافه کــرد: امــروز برای 
افزایش صــادرات گاز به ایران بــا وزیر راه و 

شهرسازی مذاکره انجام می دهیم .
رئیــس کابینه وزرای ترکمنســتان با بیان 
اینکه شرکت های ایرانی فناوری بالایی در 
اختیار دارند، گفت: از شــرکت های ایرانی 

درخواست می کنم با ما همکاری کنند.
وی با اشــاره به پتانســیل ترکمنســتان 
در حــوزه گاز و پتروشــیمی، تاکید کرد: 
تاکنون چند میلیارد دلار در توســعه تولید 
فرآورده های های نفت و گاز سرمایه گذاری 
شده اســت و پروژه هایی در این بخش برای 
سرمایه گذاری داریم که آماده ایم با برادران 

ایرانی در این بخش ها همکاری کنیم.
رشید مردوف به همکاری های برقی ایران و 
ترکمنستان اشاره کرد و گفت: ساخت خط 
انتقال برق با قدرت ۴۰۰ کیلووات توســط 

شرکت ایرانی در حال انجام است.

وی اظهار داشــت: از شــرکت های ایرانی 
می خواهیــم در احــداث جــاده  و ورود 
تجهیزات و فناوری هــای جدید به ما کمک 

کنند.
وزیر امور خارجه ترکمنســتان گفت: امروز 
انرژی هــای تجدیدپذیر در دنیــا اهمیت 
ویژه ای دارد که می توانیم با شــرکت های 

ایرانی همکاری داشته باشیم.
وی با اشاره به اینکه شــهر جدید »آرکادا« 
بر اســاس سیستم شهرســازی هوشمند و 
بالاترین استانداردهای بین المللی در سال 
۲۰۱۴ ساخته شده است، گفت: فاز ۲ شهر 
عشق آباد طراحی شــده است و بخش های 
صنعتی آن برای حضور شرکت های ایرانی 

از مسائل مهم است.
رشــید مردوف تاکیــد کرد: همــکاری با 
شــرکت های ایرانی از اهداف ترکمنستان 
اســت و در حوزه  حمل و نقــل و ارتباطات 
سال ها همکاری های داشتیم و تاکید داریم 

این همکاری ها ادامه داشته باشد.
وی درباره همکاری ها در بخش کشــاورزی 
با ایران، افزود: برای کشــت، افزایش بازده، 
اصلاح بذر و بهینه ســازی مصــرف برنامه 
داریم که در این راســتا برای توسعه روابط 

تجاری با ایران پیشنهاد می دهیم.
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مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان خبر داد
جزییات ارائه سهام ارزش مالکانه صندوق 

ذخیره فرهنگیان
 مدیرعامل صنــدوق ذخیره فرهنگیــان به تشــریح جزییات ارائه 
سهام ارزش مالکانه صندوق ذخیره فرهنگیان و چگونگی تخصیص 
این ســهام پرداخت و گفت: همه شــرکت ها به تدریــج وارد بورس 
می شــوند و یک نظام ایمن برای تقدیم این ســهام بــه فرهنگیان 

طراحی شده است.
حمیدرضا نجف پور کردی درباره تخصیص ارائه سهام ارزش مالکانه، 
اظهار داشت: قرار اســت همه شــرکت ها به تدریج بورسی  شوند؛ به 
عنوان نمونه در یک شــرکت ۱۰ هــزار میلیارد تومان ســهم وجود 
دارد که این میزان بین فرهنگیان بازنشســته ای کــه در این مرحله 
می خواهیم به آنها سهم دهیم، تقسیم می شود؛ در واقع نسبت دارایی 
و ســهام واگذاری برای فرهنگیان بازنشســته صندوق هم مشخص 
می شــود. در این مرحله که به واقعیت نزدیک است، ۴۵ تا ۴۸ درصد 
از ســهام این شــرکت مورد نظر را به فرهنگیان بازنشسته اختصاص 

می دهیم.
وی ادامه داد: وقتی نسبت دارایی را به نســبت سهم مشارکت تقسیم 
کنیم، ســهم هر فرهنگی از چند تا چند هزار برگ ســهام مشــخص 

می شود.
نجف پور کردی درباره نحوه ارائه این ســهام بــه فرهنگیان، گفت: در 
گذشته تقدیم سهم مشــارکت فرهنگیان به شکل سنتی بود اما اکنون 
یک نظام کاملا ایمن و با اطمینان بالا از جنس صددرصدی در ســامانه 
بزرگ فرهنگیان طراحی شده است و فرهنگیان با مراجعه به این سامانه 
می توانند برگه ســهام خود را در آینده دریافت و از میزان ســهم خود 

اطلاع کسب کنند.

توضیح مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان درباره ایراد 
مجلس به ورود شرکت های صندوق به بورس

مدیرعامــل صندوق ذخیره فرهنگیــان درباره ایــراد مجلس به ورود 
شــرکت های صندوق ذخیره به بورس اظهار داشــت: این موضوع در 
زمینه بودجه و مطالبه صندوق بــود که برخی نمایندگان مجلس اعلام 
کردند که یک بند در بودجه ۱۴۰۰ توسط دولت و صندوق هنوز محقق 

نشده است و باید انجام شود.

نجف پور کردی افزود: موضوع مورد نظــر مجلس درباره تعیین تکلیف 
اساسنامه بود. این موضوع در صندوق تعیین تکلیف شد و بعد از آن نیز 
کارشناسی حقوقی در کمیسیون های دولت انجام و در هیات دولت هم 
مطرح شد؛ بنابراین از نظر صندوق و وزارت آموزش و پرورش اقدام لازم 

در سطح دولت به اتمام رسید.
وی ادامه داد: اکنون درخواســت نمایندگان مجلس شــورای اسلامی  
این اســت که اقدامات انجام شــده در دولت به مجلس اعلام شــود؛ 
بنابراین باید میان دولت و مجلس تعاملــی در این زمینه صورت گیرد 
تا به جمع بندی برســیم که آیــا آن چه تاکنون در ســطح دولت کار و 
صحه گذاری شــده اســت باید به مجلس برود یا مجلس در این سطح 

تایید و کفایت می کند.

مدیرعامل سازمان املاک و مستغلات خبر داد
اخذ ۹۰۰ سند تک برگ برای بیش از دومیلیون 

مترمربع از املاک شهرداری
مدیرعامل سازمان املاک و مستغلات شــهرداری تهران در پنجمین 
شــورای مدیران املاک مناطق ۲۲ گانه بر لزوم حل و فصل مشکلات 
تملکی و تامین منابع غیر نقد پروژه های قابل بهره برداری در تاریخ ۲۲ 

بهمن ماه تأکید کرد.
 بنا براعلام روابط عمومی سازمان املاک و مستغلات شهرداری تهران، 
مختاری در پنجمین نشست شورای مدیران املاک مناطق که با حضور 
معاونین و مدیران این سازمان برگزار شد ضمن اشاره به پروژه هایی که 
بایستی تا تاریخ ۲۲ بهمن ماه سال جاری و بهار سال آینده، افتتاح شوند 
تصریح کرد: این سازمان برای تامین منابع غیر نقد و تملکات مورد نیاز 
پروژه های مذکــور برنامه ریزی مدونی دارد و ان شــاء الله با هماهنگی 
بیشــتر ادارات املاک مناطق و ســازمان، این پروژه ها در موعد مقرر 
خود تکمیل و جهت اســتفاده شــهروندان پایتخت مورد بهره برداری 

قرار بگیرند.

وی با اشاره به جایگاه ویژه املاک و مســتغلات در شهرداری تهران 
اظهار داشــت: در حال حاضر مجموعه ســتاد و صف نقش آفرینی 
مناسبی در اجرای پروژه های شــهری و تامین منابع مورد نیاز دارد؛ 
البته موضوعاتی از جمله ارزیابی هــا ،تهاتر و فروش وجود دارند که 
از جمله دغدغه های ما است و همین امر تعامل ویژه مدیران املاک 

مناطق را می طلبد.
مدیرعامل سازمان املاک و مستغلات بر لزوم بروزرسانی لیست بانک 
اطلاعات زمین شــهرداری تهران تاکید کرد و افــزود: تمامی مناطق 
بایستی نسبت به احصا و مولد ســازی املاکشان اهتمام ویژه ای داشته 
باشــند تا بتوانیم از این طریق منابع غیرنقد شهرداری تهران را وسعت 

ببخشیم.
وی از لزوم تک برگ کردن اسناد که یکی از اصلی ترین وظایف سازمان 
املاک است صحبت کرد و افزود: در ۱۰ ماه گذشته اقدامات بی نظیری 
نســبت به کل دوران شــهرداری در این خصوص انجام شده است که 
می توان به اخذ حدود ۹۰۰ فقره سند تک برگ به مساحت  دومیلیون 
و هشــتصد هزار مترمربع اشــاره کرد. مناطق نیز تا پایان سال جاری 
فرصت دارند اقدام ویژه ای انجام دهند  و بر همین اســاس از سه منطقه 
نخست که بیشــترین تعداد اســناد را تک برگ کنند، تجلیل به عمل 

خواهد آمد.
مختــاری تاکید کرد: مناطــق در واگذاری ملک جهــت احداث طرح 
مسکن، میادین میوه و تره بار، ایســتگاه آتش نشانی و حتی پروژه های 
مشــارکتی پیش گام باشــند و البته هماهنگی و اخذ مجوز از سازمان 

املاک و مستغلات در موارد مذکور الزامی می باشد.

دیوار

وزیر دادگســتری گفت:جنایات رژیم صهیونیســتی 
در غزه برای مجامع بین المللی حقوق بشــر آزمایشی 
بزرگ بود و آنچه در غــزه می گذرد طنز تلخی در تاریخ 

حقوق بشر است.
 امین حسین رحیمی، وزیر دادگســتری، در نشست 
تخصصــی حقوق بشــر که بــه همت ســتاد حقوق 
بشــر قوه قضائیه، ویژه رابطین ســتاد حقوق بشر در 
دادگستری های کل استان ها برگزار شــد، با اشاره به 
شــرایط این روزهای منطقه خاورمیانه، جنایات رژیم 
صهیونیستی در غزه را برای مجامع بین المللی حقوق 
بشر آزمایشی بزرگ برشمرد و از آن به عنوان یک طنز 

تلخ در تاریخ حقوق بشر یاد کرد.
رحیمی گفت: رژیم صهیونیســتی آشکارا پیش چشم 
کشــورهای مدعی حقوق بشــر و مجامع بین المللی 

تمامی مبانی و قوانیــن بین المللی و حقوق 
بشــری را نقض و روزانه صدها کودک و زن و 
غیرنظامی را به خاک و خون می کشــد، آب 
را به روی آنها می بندد و شدیدترین محاصره 
را بر آنها تحمیل می کنــد و این یعنی هر روز 
جنایتی بزرگ در حال وقوع است و مدعیان 

حقوق بشر هم کاری انجام نمی دهند.
وزیر دادگستری حوادث غزه را مصیبتی بزرگ در این 
دوران برشــمرد و گفت: در تاریخ جنایات بزرگی اتفاق 
افتاده که هیچ کدام از جهت ابعاد و زمان و وضعیتی که 
برای غیرنظامیان و افراد بی دفاع در غزه اتفاق می افتد 

قابل مقایسه با آن نیست.
وی با ابراز تأســف از همراهی دولت های مدعی حقوق 
بشر با رژیم جعلی اســرائیل و توجیه جنایات این رژیم 

تحت عنوان دفــاع از خود، اظهار داشــت: 
برخلاف مواضــع غیرمنطقــی دولت های 
غربی و علیرغم سانسور رسانه ای، مردم دنیا 
با تظاهرات و راهپیمایی در محکومیت رژیم 
صهیونیستی از این آزمون ســربلند بیرون 

آمدند.
رحیمی با تقدیر از تلاش های ســتاد حقوق 
بشر قوه قضائیه، موضع گیری های این ستاد در مقابل 
فجایع حقوق بشری از جمله موضوع غزه را بسیار خوب 
و مفید ارزیابی کرد و گفت: متأســفانه حقوق بشــر به 
ابزاری در دست کشــورهای غربی برای استفاده علیه 
سایر کشورها شده، از این نظر وظیفه ستاد حقوق بشر 
برای مقابله با هجمه ها و کارشــکنی ها بسیار سنگین 

است.

وزیر دادگســتری در بخش دیگری از ســخنان خود، 
ستاد حقوق بشر قوه قضائیه را ستادی فراقوه ای و ملی 
برشمرد و گفت: یکی از وظایف مهم ستاد حقوق بشر، 
گزارش وضعیت حقوق بشــر در جمهوری اسلامی به 
مجامع بین المللی و پاسخگویی به ایرادات این مجامع 

و اعلام مواضع اصولی جمهوری اسلامی است.
رحیمی نظــارت و پیگیــری رعایت موازیــن قانونی 
راجع به حقوق شــهروندان و اجرای عدالت را وظیفه 
دیگر ستاد حقوق بشر برشمرد و گفت: رابطین استانی 
این ستاد نقش بســیار مهمی در این زمینه داشته و در 
واقع نقش برجسته ای در ارتقای امنیت قضائی جامعه 
بر عهده دارند که لازم اســت با اعمــال نظارت جدی، 
ایرادات احتمالی را به ســتاد حقوق بشر منعکس و تا 

رفع کامل آن را پیگیری کنند.

وزیر

خریدار  وزیرآموزش و پــرورش، با تاکید 
بر اینکه مطابــق با تکلیف محول شــده به 
این وزارتخانه از ســوی سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش، برنامه درسی و آموزشی 
مدارس باید متناســب با اقتضائات دختران 
و پسران باشد، ضمن رد شــائبه »تفکیک 
جنسیتی در کتب درسی«، درباره حواشی 
و بازتاب این ســخنانش گفت: من قضاوت 
را به مردم ایران می ســپارم، مردم قضاوت 
می کنند و به مظلومیت مدیــران خود پی 
می برند کــه وقتی یک حرف حــق را بزنی، 
دست و دهان و پایت باید بسوزد که چرا حق 

را گفتی.
رضامــراد صحرایی بــا حضور در شــبکه 
آموزش ســیما، دربــاره حواشــی بازتاب 
ســخنانش دربــاره ایجاد تغییــر در کتب 
درسی متناســب با اقتضائات دانش آموزان 
دختر و پسر تحت عنوان »تفکیک جنسیتی 
در کتب درســی«، اظهار کرد: سعی ما این 
است که از حاشیه ها عبور کنیم و در حاشیه 
نمانیم تــا از متن غافل نشــویم، ولی گاهی 
وقت ها حاشــیه ایجاد می شــود. هر کسی 
می داند این موضوعــات نمی تواند واقعیت 

داشته باشد.
وی توضیح داد: تقاضــای دخترخانم ها از 
ما این است که شــما چرا مقتضیات ما را در 
برنامه ریزی های خــود نمی بینید؟. بحث 
برنامه درســی و برنامه آموزشــی و توجه 
بــه اقتضائات دختر و پســر مطرح اســت. 
همه جــای دنیا ایــن کار را می کنند و فقط 
ما نیســتیم . آیا مادر و پدرها با فرزند پسر و 
دختر یه جور برخورد می کنند؟، قطعا خیر 
چراکه نیاز دختر خانم یک چیــز و نیاز آقا 

پسرها چیز دیگری است.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: این  امری 
کاملا عقلی، تعلیمی و تربیتی است. اینجور 
بحثی )تفکیک جنســیتی( بــه کار نبریم. 
خداونــد هم آنهــا را هدایت کنــد و هم به 
دیگران بصیرت دهد. ســواد رسانه ای مورد 
نیاز همه شده است تا درک کنند که واقعیت 
مطلب چه بوده اســت. بحث تناسب برنامه 
درسی و آموزشــی با نیازهای دانش آموزان 
اعم از دختر و پســر بوده اســت. برای مثال 
در هنرســتان دخترانه به رشته هایی مثل 
کودک یاری نیــاز داریم که ویژه دخترخانم 
ها اســت. مگر تا کنون مــا در مهد کودک 
مربی مرد داشتیم؟. مربی مهد کودک خانم 
است. در مقطع ابتدایی به ویژه سه پایه اول 

نیز عموم آموزگاران خانم هستند.
صحرایــی افــزود: اینکه بحــث »تفکیک 
جنســیتی کتاب« را مطرح کنند، توهین 
به شــعور ملت اســت که ریاضی دخترانه و 
پسرانه می شود. زمانی هم در دانشگاه بحث 
می شــد »علوم انسانی اســلامی« و »علوم 
انسانی غیر اسلامی« چیســت؟. این ریشه 

تاریخی عجیب و غریبی دارد که برخی این 
را دنبال می کنند. بحث ما برنامه آموزشی و 
برنامه درسی بوده و اصلا بحث کتاب نبوده 
اســت. البته برخی کتب به طــور طبیعی 
تغییر می کننــد؛ مثلا کتــاب مهارت های 
زندگی که برخــی مهارت ها خاص دختران 
و برخی خاص پسران است و یا کتاب تربیت 
اجتماعی و دینی کــه برخی مطالب خاص 
دختران و برخــی مطالب خاص پســران 
است. الان هم هست و وجود دارد. یا مباحث 
مربوط به محیط آموزشــی که دبیرســتان 
دخترانه باید برای دختران متناسب سازی 
شــود تا در آن راحت باشــند و ایــن توقع 

دختران از ما است.
وی با یادآوری اینکه بحث مــن درباره این 
بوده اســت که هویت ابعــاد مختلفی دارد 
و یکی از ابعــاد هویت، هویت جنســیتی، 
هویت دخترانه و پســرانه است، عنوان کرد: 
پســرانگی و دخترانی یــک اقتضای جدی 
اســت و همه جا به این امر توجه شده است. 
فقط تعلیم و تربیت اســلامی نیســت، در 
تعلیم و تربیت غیر اســلامی هــم به هویت 
دخترانه و پســرانه جداگانه توجه می شود. 
تمام اهتمــام ما در آمــوزش و پرورش  این 
است که اگر حاشیه ای هم ایجاد می شود بر 
روی آن وقت نگذاریم تــا از متن باز نمانیم 
اما وقتی دیدم یک صفحــه از روزنامه ای به 
این امر اختصاص یافتــه فقط حیرت کردم 
و تاســف خوردم. از این جهت که این حرف 

یک حرف کاملا دقیق است.
صحرایی تصریح کرد: من کل متن صحبتم 
را فرستادم منتشــر کنند ویک پاسخ هم به 
دو روزنامه بســیار منصف و روشنگر در این 
موضوعات دادم و منتشــر کردند و بیشتر از 
این هــم برایش وقــت نمی گذاریم. همین 

الان هم که پنج دقیقه وقت از برنامه را برای 
این امر گذاشتیم واقعا متاسف هستم.

وزیر آموزش و پرورش افــزود: من قضاوت 
را به مردم شــریف ایران می ســپارم. خرد 
جمعی مردم اشتباه نمی کند. مردم اینها را 
می بینند و قضاوت می کنند و به مظلومیت 
مدیران خود پی می برنــد که اگر یک حرف 
حق را بزنی باید دست و دهان و پایت بسوزد 

که چرا حق را گفتی.
وی عنــوان کــرد: برخــی دوســتان من 
می گوینــد فلانی شــما می روید رســانه 
ســخنرانی می کنیــد، اینهــا می جویند و 
می گردند تا نقطه ضعفــت را پیدا کنند. ما 
از خدا خواســتیم اعتماد به نفس خود را از 
دست ندهیم، حرفمان را بزنیم و رابطه مان 
را با مــردم برقرار کنیم. آمــوزش و پرورش 
دستگاهی است که در یکایک خانه های این 
ملت وجود دارد و جایی که آنتن و فرکانس 

نیست یک معلم است.

اصرار ما برای اجرای سند تحول 
بنیادین به مزاق برخی خوش نمی آید

وزیر آموزش و پرورش با بیــان اینکه اصرار 
ما بر اجرای ســند تحــول بنیادین آموزش 
و پــرورش ظاهرا بــه مــزاق برخی خوش 
نمی آید، گفت: ما این افراد را به شــناختن 
ریشه این کشــور و تاریخ و فرهنگ و ملت 
دعوت می کنیم. این ســند می گوید بچه ها 
را برای شــش ســاحت اعتقادی و عبادی،  
اجتماعــی و سیاســی، زیســتی و بدنی، 
زیبایی شــناختی، اقتصــادی و حرفه ای و 
ساحت  تربیت علمی و فناورانه تربیت کنیم. 
آموزش و پرورش تعلیم و تربیت رســمی را 
انجام می دهد و تعلیم وتربیت غیررسمی را 
هم از طریق کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان دنبال می کند.
 

تشکیل ستاد راهبری اجرای سند 
تحول بنیادین برای نخستین بار 

صحرایی اشــاره کــرد: طبق ســند تحول 
بنیادین، وزیر آموزش و پرورش مسئولیت 
دارد هر ســال گزارش دهد که دستگاهای 
دیگر برای اجرای ســند تحول وظایف خود 
را انجام داده اند یا خیر اما متاســفانه طبق 
اطلاع بنــده تا ایــن لحظه هیچــگاه وزیر 
آموزش و پرورش این کار را نکرده اســت و 
من حتما این کار را می کنم  و به آقای رئیس 
جمهوری گزارش می دهم. ایــن هفته نیز 
اتفاق بزرگی می افتد و برای نخســتین بار 
ستاد راهبری اجرای ســند تحول بنیادین 
تشکیل می شود و برنامه ملی مهارت انجام 

می شود.
وی همچنیــن خطاب به معلمــان، به ویژه 
معلمان مقطع ابتدایی و والدین  تاکید کرد 
که کاری کنید بچه ها برای خودشــان قصه 
داشته باشــند، قصه زندگی خود را بدانند، 
قصه گذشــته را بدانند و بچه هــا را عادت 
دهید با قصه بخوابنــد و از معلمان ابتدایی 

تقاصا دارم برای بچه ها قصه بگویند.
وزیــر آموزش و پــرورش در بخــش دیگر 
سخنان خود با اشــاره به اینکه تصویب روز 
بی کیف و کتاب در شــورای عالی آموزش و 
پرورش در حال نهایی شــدن است، توضیح 
داد: آتش به اختیار به مدیران مدارس گفتم 
یک روز در هفتــه و حداکثر دو هفته یک بار 
خودشان این روز را برگزار کنند اما شورای 
عالی آموزش و پــرورش در حال کار بر روی 
این امر اســت تا مطالعات آن انجام شــده و 
یــک روز را بچه های مقطــع ابتدایی بدون 

کیف و کتاب به مدرسه بروند.

وی با بیان اینکــه مــدارس ابتدایی برای 
روز بی کیــف و کتــاب باید برنامه داشــته 
باشــند، تاکید کرد: دراین روز باید بر روی 
مهارت های فردی و گروهی بچه ها کار شود. 
مدارس این امررا شروع کرده اند، برای مثال 
در تهران شروع شده است اما تا فراگیر شود 
طول می کشد.در کشورهایی که تجربه این 
کار را داشــته اند، معمولا ماهانه یک روز را 
برای روز بی کیف و کتــاب تعیین کرده اند. 
در عموم کشــورها همین ۹ مــاه، ماهای 
فعال آموزشی است اما ما به مدارس گفتیم 
حداقل ۱۰ بار در سال باشد یا دو هفته یک 
بار، یک روز بی کیــف و کتاب برای بچه های 

ابتدایی داشته باشند.
صحرایی با اشــاره به اینکه معلمان مدارس 
ابتدایی  باید طوری برنامه ریزی کنند تا این 
روز را به دســت آورند و تداخلی با مباحث 
درسی نداشته باشد، در پاسخ به اینکه بعضا 
مدیران مدارس اجازه برگــزاری این روز را 
نمی دهند، بیان کرد: این امر را باید شورای 
مدرسه حل کند، آئین نامه اجرایی مدارس 
ما را بهترین کشــورهای دنیا هم ندارند اما 
اجرا نمی شود. ما دور دست و پای خودمان 
را بستیم و می خواهیم کار خوب انجام دهیم 
و برای انجام ندادن دلیل داریم تا برای انجام 
دادن. روز بی کیف و کتاب را بچه ها به شادی 
و تفریح می گذرانند و برنامه منعطف دارند. 
در واقع برای دقیقه به دقیقــه این روز باید 

برنامه داشته باشند.

آغاز طرح کتابخانه کلاسی
وزیــر آموزش و پــرورش در بخــش دیگر 
سخنان خود از شــروع شدن طرح کتابخانه 
کلاســی خبر داد و گفت: این طرح را شروع 
کردیم تا در حد ۵۰ الــی ۱۰۰ کتاب در هر 
کلاسی وجود داشته باشــد. قفسه کتاب را 
در کلاس ها جایابی می کنیم. وزیر ارشــاد 
هم قول کمک داده اند. این طرح را از مناطق 
محــروم شــروع می کنیم. از ســوی دیگر 
فراخوان اولین دوره فیلم کوتاه معلم هفته 
آینده منتشــر می شــود. این امر بخشهای 

مختلف برای روایت معلمان دارد.
صحرایی در پاسخ به ســوالی درباره انتشار 
ویدئویــی از وی در خصوص جا به جا کردن 
جــای دانش آمــوزان و مســئولان در یک 
مدرســه، توضیح داد: برای افتتاح مدرسه 
رفتیم مدرســه ابوریحان بیرونی در شــهر 
بجنورد بودیم. هوا ســرد بود و بنا نبود من 
ســخنرانی کنم؛ جمعه بود. به بچه ها گفتم 
زیــر آفتاب اذیــت نمی شــوید؟، صادقانه 
گفتند بله و من گفتم مســئولان جایشان را 
با دانش آموزان جا به جا کنند. مسئولان هم 
با علاقه انجام دادنــد. از قبل برای انجام این 
کارها برنامه ریــزی نمی کنیم و فضای آنجا 

این اتفاق را رقم زد.

خریدار  ثبت نام بیش از ۵۰۰۰ پرســتار 
برای اعزام بــه غزه، ۱۵۰ شــهید و ۷۰۰۰ 
پرستار جانباز در دوران کرونا، لزوم اجرای 
کامل قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری 
و ضرورت حرکت به ســمت ارایه خدمات 
پرســتاری در منــزل و ... از جمله مباحثی 
بود که رییس کل ســازمان نظام پرستاری 
در نشستی خبری در آستانه روز پرستار به 

تشریح آن پرداخت.
محمدمیرزابیگــی در نشســت خبری به 
مناســبت روز پرســتار ضمن تبریک این 
روز به جامعه پرستاری کشــور، گفت: این 
روزهــا، روزهای غــم انگیری در نــوار غزه 
اســت که زنان و مردان زیادی بــه خاک و 
خون کشــیده می شــوند و برای اولین بار 
است که بیمارســتان ها و مراکز درمانی هم 
مورد هدف قرار می گیرد کــه باید این اقدام 
محکوم شود. ما با پزشــکان و پرستاران این 
منطقه مظلوم هــم دردی می کنیم و تا الان 

۴ بیانیه خطاب به ســازمان های بین المللی 
نوشــتیم که چرا به صورت قاطع با این رژیم 
غاصب برخورد نمی شود؟وی افزود: از طرفی 
راه انــدازی پویش هایی داشــتیم که بین 
جامعه پرســتاری راه افتاده است و سازمان 
با کمک ســایر مجموعه های بهداشــتی و 
درمانی اجتماع بزرگ میدان فلســطین را 
رقم زد. همچنین تاکنون بــرای اعزام نیرو 
به غزه بیــش از ۵۰۰۰ نفر ثبــت نام کردند. 
حتی برخی پرستاران پاسپورت فرستادند و 
درخواست داریم بتوانیم از مظلومیت مردم 

آنجا به شکل عملی دفاع کنیم.
وی با یادی از شــهدای مدافع سلامت ایام 
کرونا، افــزود: تقریبا با شــروع دوره پنجم 
نظام پرستاری، کرونا آغاز شد و در این بین 
برخلاف سایر مردم و دستگاه ها که دورکار 
شدند اما پرستاران بیشــتر در میان میدان 
نبرد با کرونا بودند و حتی در بیمارســتان ها 
ســاکن می شــدند. بالغ بر ۱۵۰ شــهید 

پرســتاری دوره کرونا و حــدود ۷۰۰۰ نفر 
هم جانباز ناشــی از اثرات کرونا داشــتیم. 
متاســفانه در موضوع شــهدا الان مباحث 
نقص مدرک مطرح می شــود که نمی دانیم 

چرا اینگونه است.
میرزابیگــی دربــاره اقدامات انجام شــده 
در دوره پنجــم نظام پرســتاری، ادامه داد: 
در همان ایــام ۵۲ هــزار و ۲۰۰ نفر مجوز 
اســتخدامی برای نیروهای سلامت گرفته 
شــد که قرار شــد ۴۵ درصد ایــن عدد از 
پرستاران باشند. سامانه پرداخت قاصدک 
جمع آوری شــد و معوقات ۲۰ هزار میلیارد 
تومانی نظام ســلامت در ســال ۹۹ به کادر 
ســلامت اختصاص یافت تا با انگیزه بهتری 
در ایــام کرونا خدمت کننــد. اعطای فصل 
دهم قانون خدمات کشــوری و فوق العاده 
ویژه هم ســال ۹۹ انجام شــد. عضویت در 
دبیرخانه شــورای عالی بیمه هم از اقدامات 
خوب این ایام بود.او با اشاره به اینکه اجرای 

قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری از 
ســال ۹۹ کلید خورد، بر لزوم اجرای کامل 
آن تاکید و تصریح کرد: این قانون در دولت 
جدید به اجــرای جدی تر درآمــد. تعرفه 
گذاری خدمات پرســتاری دو ریشه تعریف 
و نحــوه محاســبه ارزش نســبی خدمات 

پرستاری با چهار روش تعریف شد.
وی بــا انتقــاد از نحــوه اجــرای قانــون 
تعرفه گذاری خدمات پرســتاری و آنچه که 
»فاصله نجومی آن بــا قانون« خواند، افزود: 
باید سیســتم کدینگ پرستاری ثبت شود. 
تمام خدمات پرســتاری کــد دارد که در 
سازمان ملی اســتاندارد مورد قبول است، 
پس سیســتم های HIS بایــد بتوانند این 
کدها را ثبت کنند که اگر این نباشــد دیگر 
تعرفه گذاری نیســت. آنچه کــه الان اجرا 
می شود فقط ثبت بســته های خدمتی در 
بخشی از بیمارســتان های دولتی، آن هم 
بدون نظم است. در ســایر بیمارستان های 

خصوصــی، عمومــی غیردولتــی و... هم 
نظارت و پیگیری وجود نــدارد. آنچه که در 
بیمارستان های وزارت بهداشت اکنون اجرا 
می شود یک سامانه دیگر به نام کارآمد است 
که تقریبا با تغییرات اندکی همان قاصدک 

است که برچیده شده بود.
 او با تاکیــد بر لــزوم اجرای کامــل قانون 
تعرفه گــذاری پرســتاری با توجــه به اخذ 
هزینه های آن در قالــب تعرفه ها از بیمه ها 
و مردم، ادامه داد: برنامه هفتم توســعه هم 
دو یا سه آســیب جدی به قوانین پرستاری 
دارد؛  یعنی قانون تعرفه گذاری، قانون ارتقا 
و بهروه وری، قانون مربوط به سرانه سلامت.

آنچه در غزه می گذرد طنز تلخی در تاریخ حقوق بشر است



گفت وگو با هاشم میرزاخانی

حواشی نقش دولت در چرخه اکران؛ از سمفا تا شناسا

فرهنگ
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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گمشده در دود سیگار
امید غیاثوند صحبت از »ســیگار« اســت که در فیلم های سینمایی 
و ســریال های خانگی تبدیل به یک شخصیت شــده و ظاهرا بدون آن 
قرار نیست هیچ پلان و سکانسی ضبط شــود. کمپین روز جهانی بدون 
دخانیات، اپیدمی مصرف سیگار را یکی از بزرگترین تهدیدات بهداشت 
عمومی برشمرده و اعلام کرده این اپیدمی ســالانه جان بیش از هشت 
میلیون نفر را در جهان می گیرد. حال بــا توجه به چنین آمار خطرناکی، 
اینکه سازندگان فیلم های سینمایی و سریال های نمایش خانگی، برای 

این قاتل سریالی اینگونه مفت و مجانی تبلیغ می کنند، جای سوال دارد.
نمایش مصرف بی رویه سیگار در آثار نمایشی بویژه سریال های نمایش 
خانگی در حالی صورت می گیرد که ســعید مقیســه رئیس ســازمان 
تنظیم مقررات صوت و تصویــر فراگیر در فضای مجــازی چهارم تیر 
ســال ۱۴۰۲ از ترویج استفاده دخانیات، خشــونت بیش از حد، سبک 
زندگی غیراسلامی، ترویج خرافه پرســتی و سیاه نمایی افراطی و یاس 
پراکنی، به عنوان محتواهایی مورد ممنوعیت نشر یاد کرده بود! گرچه 
کمتر به این موارد محتوایی ممنوع از جمله ســیگار در آثار نمایشــی 
توجه می شــود اما ناگفته نماند، افزایش انتقادها، به گوش سازندگان 
چنین آثاری رسیده اســت.محمدرضا تختکشــیان تهیه کننده سال 
»زخم کاری« ۲۹ مهر ســال ۱۴۰۰، نمایش ســیگار در این سریال را 
اشتباه دانســت و تصریح کرد انتقادها را می پذیرد. در عین حال باید به 
هشدارهای مستمر نمایش مصرف سیگار در آثار نمایشی و پیامدهای 
آن توجه داشت، چنانکه بهزاد ولی زاده رئیس دبیرخانه ستاد کشوری 
کنترل دخانیات، با انتقــاد از این روند اعلام کرد، با اجرا نشــدن قانون 
ممنوعیت تبلیغات دخانیات در نمایــش خانگی باید منتظر نزول رتبه 

جهانی ایران در مبارزه با دخانیات باشیم.
البته نبایــد از نقش پررنگ عوامل برون متنی ســاخت آثار نمایشــی 
بی تفاوت گذشــت. جعفر جندقی رئیس مرکز ســلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ۲۰ اردیبهشت سال ۱۴۰۲، 
خواستار علنی کردن پشت پرده تبلیغات سیگار در فیلم های سینمایی 
و ســریال های نمایش خانگی شــد. علی نصیریان بازیگر پیشکسوت 
سینما چندی پیش به بازیگران که آلوده نوشیدنی های غیرمجاز و مواد 
مخدر شــده اند، انتقاد و به آنها توصیه های کرد از جمله اینکه از مصرف 

سیگار پرهیز کنند زیرا سبب خلل در تنفس)بازیگر( می شود.
اینکه به توصیه استاد توجه می شود یا نه مشخص نیست اما امید است 
که اگر هم توجه نمی شــود به میزان آنچه که در فیلم ها و ســریال های 

نمایش خانگی می گذرد، نباشد.
نوجوان و جوانان بیشــترین مخاطبان فیلم ها و ســریال های نمایش 
خانگی را تشکیل می دهند و نمایش مصرف سیگار در این آثار می تواند 
آن را امری عادی جلوه دهد و مســیر ســوق دادن نوجوانان و جوانان را 
هموار ســازد، بویژه آنکه این قشر از جامعه مصرف ســیگار را از بازیگر 
مورد علاقه خود یا سوپراســتار ببیند.چندی پیش داریوش ســلیمی 
بازیگر سینما و تلویزیون ضمن انتقاد از سیگار کشیدن مکرر شخصیت 
فیلم و ســریال های نمایش خانگی، آن را بدآموزی دانســت و گفت، با 

تماشای فیلم های »همفری بوگارت« سیگاری شده است!؟

احمدوند: 
آثار فاخر در حوزه فلسطین را حمایت می کنیم

 معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی با تاکید بر اینکه این 
وزارتخانه از انتشار آثار فاخر در حوزه فلسطین حمایت می کند، گفت: 
آثاری در حوزه ادبیات داســتانی، شــعر، رمان، کتب مرجع با موضوع 
فلسطین منتشر شده اســت، به زودی نمایشــگاهی از این آثار برگزار 
خواهدشد.یاسر احمدوند، درباره اقدامات حوزه کتاب و نشر در دفاع از 
مردم غزه و جنگی که اتفاق افتاده است، اظهار داشت: موضوع حمایت 
از فلسطین مربوط به سال های اولیه آغاز نهضت انقلاب اسلامی است، 
همه مردم ایران نســبت به این موضوع حساســیت ویژه دارند و حامی 
این رویکرد انقلاب هستند. در دوره پیش از انقلاب، در دوره مبارزات و 
دوره پس از انقلاب در مقاطع مختلف مــردم حمایت های خود را از این 

موضوع اعلام کردند.
معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی با اشاره به اینکه طی 
سال های گذشته در حوزه نشــر آثار خوبی تالیف و ترجمه شده است، 
ادامه داد: این آثار بــرای مخاطبان مختلف مورد اســتفاده قرار گرفته 
است. این آثار در حوزه ادبیات عمومی، داستان و شعر، در حوزه کودک 
و نوجوان و همچنین موضوع کتب مرجع و کلیات اســت. امیدوارم به 
زودی نمایشــگاهی از این آثار برپا کنیم. همچنین از آثاری که امکان 

تجدید چاپ پیدا نکردند، برای تجدید چاپ حمایت کنیم.
به گفته او ناشرانی که آثار فاخری در حوزه فلسطین دارند، می توانند از 

حمایت های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بهره مند شوند.

دعوت داریوش ارجمند از فعالان اقتصادی
یکی از بازیگران پیشکسوت عرصه ســینما، تئاتر و تلویزیون با اشاره به 
برگزاری دومین نمایشگاه آثار هنرهای تجســمی و سنتی هنرمندان 

پیشکسوت، از فعالان اقتصادی برای حضور در این رویداد دعوت کرد.
داریوش ارجمند بازیگر پیشکســوت عرصه تئاتر، ســینما وتلویزیون، 
ضمن اشــاره به برگزاری دومین نمایشــگاه آثار هنرهای تجســمی و 
سنتی هنرمندان پیشکسوت گفت: متاســفانه به دلیل شرکت در یک 
برنامه خیریه که در شهر بیرجند برگزار شد، توفیق نداشتم تا در مراسم 
افتتاحیه این رویداد حضور پیدا کنم اما برگزاری این نمایشگاه را یکی 
از رویدادهای مهم هنری کشور ارزیابی می کنم که هنرمندان شاخص 
و درجه یک حوزه هنرهای تجســمی و هنرهای ســنتی در آن حضور 

دارند.

وی افزود: بسیار خوشحال هستم که بعد از شــرایط بد کرونایی کشور 
و متوقف شــدن برنامه ها و فعالیت های هنری دوباره شــاهد فعالیت 
ها و اتفاقات خوب و موثری از ســوی عزیزانم در موسســه هنرمندان 
پیشکسوت هستیم و شرایطی ایجاد شــده تا هنرمندان بتوانند در یک 
نمایشگاه معتبر آثار خود را پیش روی مخاطبان قرار دهند. به هرحال 
برپایی یک نمایشــگاه فاخر و با شکوه با مشــارکت ۱۱۰ استاد بزرگ 
هنر با ارایه بیــش از ۲۰۰ اثر ممتاز در فرهنگســرای نیاوران آن هم در 
زمانی کوتاه و هزینه کم، کار بسیار دشواری است که توسط عزیزان در 

موسسه هنرمندان پیشکسوت و فرهنگسرای نیاوران انجام شده است.
این بازیگر پیشکسوت تاکید کرد: هنر سرمایه ای نامحدود و ارزشمند 
و موثرتر از نفت در این کشــور و دنیاســت. برای باور دارم همین امروز 
ســرمایه ای هنگفت در این نمایشگاه نهفته اســت که می تواند در این 
فرصت محدود وارد ســبد فرهنگی دوســتداران هنر و حتی کسانیکه 

قصد سرمایه گذاری دارند بشود.

دیدگاه

قاب

زهــرا منصــوری  هاشــم میرزاخانی 
»سینماشــهر«  موسســه  مدیرعامــل 
ســازمان  اجرایــی  بــازوی  به عنــوان 
سینمایی در ســامان دهی زیرساخت های 
اکــران در ســینمای ایران، بــه مهمترین 
حاشیه های این حوزه پاســخ داد.در میان 
زیرمجموعه های ســازمان سینمایی، یکی 
از مهمترین موسســاتی که بیــش از اصل 
فعالیت ها و اقداماتش، تبعــات و ثمراتش 
در فضای رســانه ای انعکاس پیدا می کند، 
مؤسسه »سینماشهر« اســت؛ مؤسسه ای 
که به نوعــی می توان آن را بــازوی اجرایی 
ســازمان ســینمایی در حوزه سامان دهی 
زیرســاخت های مرتبط با فرآیند پخش و 

اکران در سینمای ایران به حساب آورد.
ماموریت هایــی همچــون پشــتیبانی از 
فرآینــد تجهیز ســالن های ســینمایی، 
تأمین زیرســاخت های لازم برای افزایش 
اســتانداردهای اکران و نظــارت بر فرآیند 
فعالیت سامانه های مرتبط با بلیت فروشی 
و ثبت آمــار مرتبط با عملکــرد فیلم ها در 
اکران، تنهــا بخشــی از مأموریت های این 

مؤسسه محسوب می شود.
بــروز اختــلال در ســامانه »ســمفا« در 
هفته های اخیر، کــه میراثی به یادگار مانده 
از دوران ریاست حسین انتظامی در سازمان 
سینمایی اســت و امروز تبدیل به مهمترین 
مرجع آمار و ســامان دهی زیرساخت های 
مربوط به چرخه اکران در ســینما محسوب 
می شــود، باردیگــر نگاه هــا را به ســمت 
مؤسسه »سینماشهر« معطوف کرد.هاشم 
میرزاخانی که همین ۲ هفته پیش وعده اش 
برای رفع اختلال به وجود آمده در ســامانه 
»سمفا« در کمتر از ۲۴ ساعت محقق شد، از 
مدیران باسابقه در رده های مختلف مدیریت 
سینما محسوب می شــود که در حال حاضر 
عهده دار مســئولیت مدیرعاملی مؤسســه 
»سینماشهر« اســت.به همین بهانه  درباره 
مهمتریــن چالش های حوزه مســئولیت 

ایشان به گفت وگو بپردازیم. 

 یکی از مهمتریــن چالش های اخیر 
حوزه اکران در سینمای ایران اختلال 
در ســامانه »ســمفا« بود که بعد از 
موضع گیری شما و وعده ای که دادید، 
در کمتــر از 2۴ ســاعت این اختلال 
برطرف شــد. کمی دربــاره فرآیند 
پشتیبانی مؤسســه »سینماشهر« از 

»سمفا« بگویید.
مجموعه »سینماشهر« در فرآیند راه اندازی 
سامانه »ســمفا« تقریباً هیچ نقشی نداشته 
اســت. چه پیش از حضــور بنــده در این 
مجموعه و چه بعد از آن. »سمفا« در بیرون 
از این مجموعه برنامه نویســی شده و برای 
پشــتیبانی هم با ما قرارداد دارند. در عمل 
یعنی این ســامانه، از ابتدا هم یک ســامانه 
اختصاصی متعلق به مجموعه »سینماشهر« 
نبــوده اســت. در مقطعی که آقــای دکتر 
انتظامــی در ســازمان ســینمایی بودند، 
جلســه ای با برخی از دوســتان سینمادار و 
پخش کننده در سازمان سینمایی داشتیم 
و اعلام کردیم کــه این ســامانه معضلات 
زیادی دارد. آن قدر ایــن معضلات زیاد بود 
که برای استفاده از این ســامانه با مشکلات 
جدی مواجه بودیم. آقای انتظامی اما اعلام 
کردند که نفس راه اندازی این ســامانه برای 
ما موضوعیــت دارد و اگر راه اندازی شــود، 
منجر بــه تجمیع فروش و توســعه عملکرد 

سامانه های فروش بلیت می شود.
این ها نکاتی بود که ما هم با آن موافق بودیم 
اما در عیــن حال راه اندازی هــر چرخه ای، 
ملاحظات خاص خودش را هــم دارد. بروز 
کرونا و تعطیلی ســینماها باعث شد که این 
سامانه آن گونه که باید، چکش کاری نشود 
و تبدیل به یک بدشانســی شد که به هنگام 
راه اندازی دوباره ســینماها ابتــدا گریبان 
ســازمان ســینمایی و بعد هم گریبان ما را 
گرفت. »سمفا« ابتدا در سازمان سینمایی 
ذیل اداره کل نظارت در سازمان سینمایی 
فعالیت می کرد و بعدها به واســطه مسائل 
فنی و توســعه ای که نیاز داشــت، اداره آن 
به »سینماشهر« واگذار شــد. در این مدت 
بالای ۱۰ نوبت این ســامانه به روزرســانی 
شــده و در حدود ۱۳۰ ایراد آن شناسایی و 
برطرف شده اســت. تیم فنی این مجموعه 

هم، همکاری بسیار خوبی با ما داشتند.

 دلیل اصلی بــروز اختلال اخیر چه 
بود؟

در ماه های اخیر با اســتقبال ویژه مخاطبان 
روبــه رو بودیم و چند رکورد هــم در زمینه 
اســتقبال روزانه به ثبت رســیده است. در 
مورد اختلال اخیر هم از روز اول ما با شرکت 
پشــتیبان مذاکــرات و نامه نگاری هایــی 
داشــتیم و به آن ها اطــلاع دادیــم که از 
به روزرســانی عقــب مانده انــد و آن ها هم 
به ظرفیت ســرور، ارجــاع می دادند. آنچه 
برای ما مهم بود، فرآیند فــروش بلیت بود 
و نمی خواســتیم مخاطــب از خرید بلیت 
بازبمانــد. آن ها هــم طبق درخواســت ما 

فرآیند فروش بلیت را در اولویت اصلی خود 
گذاشتند و تجمیع آمار را در اولویت بعدی 
گذاشــتند. با توجه به میزان بالای فروش 
فیلم ها، فاصله میان این ۲ فرآیند بیشــتر 
هم می شــد که با توجه به افزایش قیمت ها 
خودمان ورود کردیم و با افزایش سرورهای 
ایــن ســامانه و پیگیری شــرکت آژند این 

مشکل برطرف شد.

 الان یعنی ســرورهای سمفا به طور 
کامل تقویت شــده اند و این اختلال 

دیگر به وجود نمی آید؟
بله کامــل تقویت شــده اند. در حال حاضر 

دیگر آن اختلال قبلی وجود ندارد.

 ولی گویا همچنــان اختلاف 2 الی 
۳ میلیاردی در نشــان دادن مجموع 

فروش برخی فیلم ها وجود دارد.
بله اما دیگــر ماننــد قبل نیســت که این 
اختــلاف بــه ۱۵ میلیــارد تومان برســد. 
گام به گام این اصلاحات در حال اعمال است. 
کار فنی اینگونه نیســت که بتــوان به طور 
دقیق اصلاح نهایی آن را پیش بینی کرد اما 
با جدیت این اصلاح در حال پیگیری است. 
الان همه فعالان حوزه پخش از ریز عملکرد 
فیلم ها مطلع هســتند و به مرور ظرف چند 

روز این اختلاف نیز رفع می شود.

 اینکه این اصلاح و تقویت ســرورها 
زودتر اتفــاق نیفتاده بــود، به دلیل 

مسائل مالی بوده است؟
همانگونــه که مطلــع هســتید در این ۲ 
ســال بدون چنین مشــکلی این سامانه در 
حال فعالیت بــود و تیم فنی این ســامانه، 
پیش بینی درباره ظرفیت مورد نیاز داشتند 
و فکر می کردنــد همین ســرورها همواره 
پاســخگو خواهند بود. ما تا به امروز و روی 
نمودار تجربه ۲۸۰ هزار مخاطب در یک روز 
را در سینمای ایران نداشتیم و الحمدالله این 
اتفاق رقم خورده و سرورها هم تقویت شد. 
با توجه به چشــم اندازی که از فیلم های در 
نوبت اکران وجــود دارد، امیدواریم فروش 
هزار میلیــاردی تا پایــان امســال، برای 
ســینمای ایران محقق شــود. واقعیت این 
اســت که مردم با سینما آشــتی کرده اند و 
در برخی ســانس های روزهای سه شنبه یا 
پنجشنبه، ضریب اشغال برخی سالن های 
ســینمایی به بالای ۹۵ درصد می رسد که 

اتفاق بسیار خوبی است.

 در ابتدا اشــاره کردید که »سمفا« 
بیرون از مجموعه سازمان سینمایی 
متولد شده است و تنها از آن پشتیبانی 
می کنید. صراحتاً پاســخ تان به این 
پرســش چیست؛ آیا »ســمفا« یک 

سامانه دولتی است؟
این سامانه، ســامانه ای اســت که در حال 
حاضر دارد خدماتی را به دولت ارائه می کند. 
وقتی شما تصمیم به راه اندازی یک سامانه 
دولتی می گیرید، باید فرآیندی برای آن در 

نظر گرفته شود که دولت در مرکز آن باشد.

 یکــی از ایده های این ســامانه، 
شکســتن انحصار بود اما شــما در 
»سینماشهر«، سامانه »آی تیکت« را 
راه اندازی کرده اید که بازهم به صورت 
انحصــاری فرصت هایی مانند فروش 
بلیت جشــنواره ها بــه آن واگذار 
می شود. این اتفاق خودش تبدیل به 

یک انحصار جدید نمی شود؟
نه اینگونه نیســت. ما اهداف و طرح هایی در 
مجموعه داشته ایم مانند »سینماکارت« که 
از ســال ها قبل تصمیم به اجرای آن گرفته 
شده بود و چند بار هم شکست خورده است. 
دولت برای این بخش حمایت در نظر گرفته 
بود اما اجرایی نمی شــد. مــا از ابتدا دنبال 
این ایده بودیم کــه »ســینماکارت« باید 
حتماً تبدیل به یک ســامانه تحت IT باشد. 
برای تحقق این هدف نیــاز به یک مجموعه 
پشــتیبان داشــتیم که در عیــن حال کل 

اختیاراتش هم متعلق به مجموعه خودمان 
باشد.»سینماکارت« مشمول یک سری کد 
می شــود که هر یک از این کدها در اختیار 
جامعه هدف خودش مانند بازنشســتگان 
قرار می گیرد. با این ساختار ما به راحتی در 
اقصی نقاط کشور می توانیم با جامعه هدف 
خود در ارتباط باشیم. شورایعالی سینما هم 
این فرآیند را مصوب کرده اســت و ما برای 
اجرایی شــدن نهایی آن نیاز بــه یک معبر 
مطمئن داشتیم. ما اگر می خواستیم اجرایی 
شــدن آن را به یک ســامانه بلیت فروشی 
دیگر واگــذار کنیــم، خودش مشــکلات 
تازه ای را به وجود می آورد. در همین راســتا 

»آی تیکت« راه اندازی شد.

 ایــن درســت امــا تخصیــص 
فرصت هایــی مانند بلیت فروشــی 
جشــنواره فجر به این سامانه دولتی، 

قطعاً صورت انحصار پیدا می کند.
در جشــنواره فجــر اینگونه نبــود و غیر از 
یک ســامانه متخلف، باقی سامانه ها امکان 

بلیت فروشی داشتند.

 بله ولی »آی تیکت« دسترسی این 
بلیت فروشــی را به سامانه های دیگر 

می داد!
»آی تیکت« امــکان دسترســی فروش را 

میان سامانه های دیگر توزیع می کند.

 پس قدرت اصلی کماکان در اختیار 
یک سامانه دولتی باقی می ماند.

معلوم اســت که قدرت اصلی باید در اختیار 
دولت باشد. مگر پشتیبانی بانک مرکزی از 

بانک های دیگر همین گونه نیست؟

 اما بانــک مرکــزی نمی گوید من 
می خواهم انحصار را از بین ببرم!

انحصاری که قبلًا در فرآیند بلیت فروشی و 
اکران در ســینما وجود داشت، یک انحصار 
در بخش خصوصی بــود. انحصار یعنی من 
برای یک فرد خــاص موقعیتــی را فراهم 
بیاورم که تا سال های سال از آن منتفع شود 
و هیچکس هم روی دســت او بلند نشــود. 
زمانی که »سینماتیکت« به تنهایی فعالیت 
می کرد، چنیــن انحصاری وجود داشــت. 
دولت اما حکم، رگولاتــور را دارد. دولت در 
هر فرآیندی تنظیم کننده است و تسلطش 

را نمی توان انحصار دانست.
دولت شــامل مدیران متعدد با افکار متعدد 
می شــود که مشــغول فرآینــد حکمرانی 
هســتند. تفاوت ایــن بحث بــا انحصار در 
بخش خصوصــی و منتفع شــدن یک فرد 
خاص، ملموس و عیان است. بالاخره دولت 
در مقام حکمرانی، همواره منویاتی دارد که 
باید همان را اجرا کند. اخیراً تفاهمنامه ای با 
سینمای روسیه داشتیم و در فرآیند همین 
مذاکرات متوجه شدیم عیناً همین مسائل 
در آنجا هم وجود دارد. مســائل ســینما در 
همه جا مشــابه هم اســت و این چرخه ای 

است که همواره وجود داشته است.
رگولاتوری این فرآیند هم همه جا دســت 
دولت اســت. در هالیــوود و بالیــوود هم 
همین اســت. البته آنجا پخش کننده های 
قدرتمند مانند سونی پیکچرز قدرت اصلی 
را در دست دارند و همه شــان هم متصل به 
کلونی های قــدرت در دولت ها هســتند. 
درباره سامانه های بلیت فروشی هم معتقدم 
اگر از ابتدا »ســینماتیکت« به عنوان اولین 
ماژول فروش بلیت، متعلــق به دولت باقی 
می ماند، حتماً در ادامه شــاهد این میزان از 

فرازونشیب در این حوزه نبودیم.

 اتفاقــاً نگرانــی این اســت که 
»آی تیکت« هم وقتی قدرت گرفت، 
به بخش خصوصی واگذار شود و شاهد 

تکرار تجربه »سینماتیکت« باشیم!
نمی شــود. ســهام »آی تیکت« اکثراً متعلق 
به دولــت اســت. »ســینماتیک« از ابتدا در 
یک شرکت شــخصی متولد شــد و توانست 
با حمایت های خــاص کل بازار فــروش رو به 

خــودش اختصاص بدهــد و بعد هــم واگذار 
شــد. اتفاقاً ما از همین راه طی شــده متوجه 
شــدیم که دیگر نبایــد از این مســیر برویم. 
به ایــن جمع بندی رســیدیم کــه به عنوان 
سهام دار ســراغ یک گروه دانش بنیان و جوان 
برویم و ســهام شــرکت آن ها را به اختصاص 
دولت درآوریم. ما در زمینه ســرورهای پخش 
ســینمایی هم دچــار همین مشــکل بودیم. 
انحصار به گونه ای بود که ما تنها ۲ سرور پخش 
در اختیار داشــتیم که یکی از این سرورها در 
اواخر اسفند ماه ســال ۱۴۰۱ نزدیک به ۴۰۰ 
پرده نمایشــی را که در اختیار داشت خاموش 
کرد! بعد هم برای به روزرسانی برای همه شان 

فاکتور ۱۰۰۰ دلاری صادر کرده بود!
فرآیندی طی شــد تا ما توانستیم اکران عید 
را سپری کنیم، آن هم در شرایطی که اکران 
»فســیل« هم همان زمان آغاز شــده بود. 
»سینماشهر« در آن مقطع چندین میلیارد 
تومان معادل ۵۰ درصد هزینه به روزرسانی 
بــرای ســینماهای ضعیف را تقبــل کرد تا 
اکران نوروز دچار مشکل نشــود. دلیل این 
اتفاق همان انحصاری است که متأسفانه در 
حوزه سرورهای پخش وجود دارد. صاحبان 
این ســرورها حتی در زمینه پشتیبانی هم 
به گونه ای عمل کرده اند که همه سینماداران 
در قالب یک قانون نانوشته، می دانستند که 
تنها باید از همین ۲ شرکت تجهیزات خود را 
خریداری کنند تا در بزنگاه ها دچار مشــکل 
نشــوند! بنده چون سابقه ســینماداری هم 
داشته ام، کاملًا به این مسائل مشرف هستم. 
به همین دلیل در زمینه ســرورها هم به این 
سمت رفتیم که فضای رقابتی شکل بگیرد. 
در فضای رقابتی دیگر امکان ارائه خدمات با 

هر قیمتی وجود ندارد.

 ایــن فضــای رقابتــی در زمینه 
ســرورهای پخش، امروز محقق شده 

است؟
بلــه. زمانی برای یک ســرور ســینمایی تا 
حدود ۳۸۰ تا ۳۹۰ میلیــون تومان قیمت 
داده می شد. ما کمک کردیم چند شرکت به 
این عرصه ورود کنند و امروز قیمت ســرور، 
به زیر ۱۰۰ میلیون تومان رســیده اســت. 
از طرف دیگــر آن اتفاقی که در شــب عید 
پارســال رقم خورد و یک شــرکت تصمیم 
گرفت ســرورهای خــود را خامــوش کند 
و اکران ســینماها داشــت با اخلال مواجه 
می شد، دیگر تکرار نشود. امروز حتی همان 
شــرکت هایی که زمانی برای ســرورهای 
خود قیمت ۳۸۰ میلیون تومانی می دادند، 
قیمت خود را به ۱۸۰ میلیون رسانده اند. در 
تلاش هســتیم تا در صورت امکان قیمت ها 

را پایین تر هم بیاوریم.

 ایــن بــازار رقابتــی در زمینه 
ســامانه های فروش بلیت هم محقق 

شده است؟
سابق بر این شــرایط به گونه ای بود که شما 
برای راه اندازی یک ســامانه بلیت فروشی، 
در همــان مرحله اول با پاســخ »نه« مواجه 
می شــدید! ما خودمان زمانی در شهرداری 
ســامانه »تهــران مــن« را داشــتیم که 
می خواســتیم از طریق آن بلیت فروشــی 
هم داشــته باشــیم اما امکانش فراهم نبود. 
واقعیت این اســت که از جایی بــه بعد عزم 
آقای انتظامــی بر این موضــوع قرار گرفت 
که این انحصار غیردولتی شکســته شــود. 
سامانه »آی تیکت« که امروز راه اندازی شده 
است، از صاحبان سینماها یک ریال کارمزد 
هم دریافت نمی کنــد و به عنوان یک ماژول 
دولتی، در حــال ارائه خدمات اســت. این 
فرآیند را یک کمک به ســینما می دانیم. از 
طرف دیگر ما می خواســتیم شــرکت های 
بــزرگ مانند اســنپ، روبیــکا، آپ، تاپ و 
غیره، بــه فرآیند بلیت فروشــی ورود کنند 
و قراردادهای مقدماتی آن را هم بســته ایم. 
باید این فرآیند به گونه ای اجرایی شــود که 
هم صاحبان آثــار به حقوق خود برســند و 
هم ســینماداران.در عین حال نباید شرایط 
به گونه ای شود که مانند سامانه های فروش 

بلیت هواپیما، هر کــس بتواند برای خودش 
قیمت گذاری داشته باشــد. به این دلیل هم 
باز ما نیاز به یــک ترمینال واحد در مجموعه 
خود داشــتیم. ضریب اشغال ســینماها در 
سال ۱۴۰۰ در حدود ۵ درصد بود و در سال 
۱۴۰۱ به حدود ۷ درصد رســید! این یعنی 
به ازای هر صد صندلی در هر سانس، تنها ۷ 
مخاطب در سالن حضور داشته اند! این نشان 
از یــک هدررفت انرژی داشــت. طرح های 
مختلفی مطرح شد تا بتوانیم این صندلی ها 
را هم بفروشــیم. برای توســعه هر بازار هم 
ابتدا باید فروشــنده و فروشگاه ایجاد کنید. 
فروشگاه اصلی در حوزه بازارهای دیجیتالی 

هم سوپراپلیکیشن ها هستند.
برای خیلی از آن ها هم اصــلًا ورود به حوزه 
بلیت فروشی سینما به صرفه نیست. آنقدر 
گردش مالی بلیت فروشی ســینما نسبت 
به گردش مالــی این سوپراپلیکیشــن ها 
در حوزه هــای دیگر ناچیز اســت که اصلًا 
انگیزه ای برای ورود به آن ندارند! کاری که 
ما توانســتیم بکنیم این بود که پشتیبانی 
مشــتریان و پشــتیبانی مالی این فرآیند 
را تقبــل کردیم. حتــی در برخــی موارد 
پشتیبانی فنی را هم پذیرفتیم و اینگونه، آن 
اتفاقی که بایــد، رخ داد و امروز چندتا از این 
مجموعه ها شــروع به فعالیت در این حوزه 
کرده اند. امیدواریم که بتوانیم این ظرفیت 
را به سمت تبلیغ سینما و ترغیب مخاطبان 
به تماشای فیلم ها، ببریم که هنوز این اتفاق 

رخ نداده است.

 در چرخه اکران یکــی از چالش ها 
بحث تسهیم یا ســهم بندی درآمد 
حاصل از فروش، از همان مبدا اســت 
که امروز همچنان سینماداران در این 

زمینه گلایه هایی دارند.
سینماداران و صاحبان آثار هر ۲ حق دارند 
چون سال هاست فروش سینماها در اختیار 
سینمادار بوده و برنامه ریزی مالی خود را بر 
آن اساس چیده اند و از طرفی پخش کننده 
بود که پیگیر دریافت وجوهاتش می شد که 
در بعضی از موارد بســیار دیر به سهم خود 
می رســید. زمانی کــه کرونا اتفــاق افتاد، 
سینماها چیزی بیش از ۱۱ میلیارد تومان، 
به صاحبان آثار بدهــکار بودند که آن زمان، 
این عدد بســیار بزرگ بود. دولــت به این 
ماجرا ورود کــرد و وام کلانی به ســینماها 
داده شــد تا بدهی های خود را صاف کنند. 
بعد از آن تهیه کننــدگان و پخش کنندگان 
ایــده ای فنی را پیــش کشــیدند و گفتند 
»کلید نمایش« فیلم خود را به هر سینمایی 

نمی دهیم! این اتفاق خوبی نبود.
همه اجزای سینما جزو یک خانواده هستند 
و باید حق و حقوق یکدیگر را رعایت کنند. 
پیگیری هایی از طرف ایــن صنوف صورت 
گرفت و این مســاله مطرح شــد که تا چه 
زمانی قرار اســت ما با فشار واگذاری »کلید 
نمایش«)KDM( فیلم ها، پــول خود را از 
ســینماداران بگیریم؟! مطالبه درستی هم 
بود. شــورای راهبردی اکران در این زمینه 
تصمیم گرفت که تسهیم پول گیشه از مبدا 
اتفاق بیفتد. کما اینکه یکی از فلســفه های 
راه اندازی »ســمفا« هم همین بود. تحقق 
ایــن فرآیند نیاز به زیرســاخت داشــت تا 
بتوانیــم درآمدهــای حاصل از فــروش را 

تجمیع کنیم.

 کمــی هــم دربــاره راه اندازی 
سامانه »شناســا« صحبت کنیم، که 
گویی برخــی صنوف نســبت به آن 

نگرانی هایی داشته اند.
تا جایــی کــه بنــده اطــلاع دارم ۲ صنف 
ســینماداران و پخش کنندگان، به اســتناد 
واکنش هایــی که تا بــه امروز بــه این طرح 
نشــان داده انــد، بســیار از راه انــدازی این 
سامانه خوشحال هســتند. راه اندازی چنین 
شــبکه مطمئنی بــرای ارتباط ســالن های 
ســینمایی یکی از آرزوهای ســینمای ایران 
بوده که سال هاســت در دنیا رخ داده است و 
اینگونه نیســت که ما چرخ را از ابتدا اختراع 
کرده باشــیم. اینکــه در ایــن فرآیند برخی 
افراد انحصارشــان شکسته شــده و تصمیم 
به واکنش هــای اعتراضــی گرفته اند، بحث 
دیگری است. اگر کســی خودش را به خواب 
زده باشد، نمی توانیم او را بیدار کنیم. واقعیت 
این است که راه اندازی سامانه »شناسا« جزو 
اتفاقات مبارکی اســت که اگر تعامل سازمان 
ســینمایی با وزارت ارتباطــات و اپراتورهای 
شــبکه تلفن همراه نبود، محقق نمی شــد. 
کســانی هم که امروز به ایــن اتفاق معترض 
هســتند، بعدها پشــیمان می شــوند.هنوز 
ابلاغیه ای برای الزام اســتفاده از این سامانه 
صادر نشده اســت اما هر کس از آن استفاده 
نکند، خودش از شــبکه تبلیغاتی ســینمای 
ایران خارج می شــود. ما به واســطه شــبکه 
»شناســا« امکان سامانه یکســان تبلیغات 
سینمای ایران را هم فراهم کرده ایم که باعث 
درآمدزایی چشم گیری برای سینمای ایران 
می شود و این ها اتفاقات درجه یکی است که 

در عمل محقق شده است. 
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 فدراســیون والیبــال به خبر منتشــر شــده در ایرنا 
پیرامون اعــلام آمادگی آلکنو بــرای هدایت تیم ملی 

ایران واکنش نشان داد و آن را تایید کرد.
دوشــنبه هفته پیش بود که خبری در خصوص اعلام 
آمادگی ولادیمیر آلکنو برای هدایت تیم ملی والیبال 
در ایرنا منتشر شد. پس از گذشــت ۵ روز از انتشار این 

خبر، فدراسیون والیبال هم آن را تایید کرد.
میلاد تقوی، مشاور امور اجرایی فدراسیون والیبال در 
خصوص آخرین خبرها پیرامون انتخاب سرمربی تیم 
ملی والیبال به ایرنا اظهار داشــت: یکی  از گزینه های 
خارجی برنامه کاملی را برای ما ارســال کرده اســت. 

منتظر اعلام شــرایط نهایــی و برنامه کامل 
برای رسیدن به ســکوی المپیک ۲۰۲۸ از 
ســوی از ســوی معروف، آلکنو و بلنجینی 
هم هســتیم تا در نهایت ســرمربی تیم ملی 
معرفی شود.وی افزود: داورزنی بعد از جلسه 
کمیته فنی نشســتی با پیمان اکبری داشت 
و با معروف هم یک جلســه آنلایــن برگزار 

کرد. تمــام تلاش فدراســیون والیبال این اســت که 
بدون توجه به نام ها و تنها با بررســی برنامه های ارائه 
شده از ســوی گزینه ها و همچنین اهداف فدراسیون 
والیبال که مهمترین آن رســیدن به سکوی المپیک 

۲۰۲۸ اســت بهتریــن تصمنیــم را بگیرد. 
شاید راحت ترین راه برای داورزنی که مورد 
تحســین قرار خواهد گرفت انتخاب یک نام 
بزرگ خارجی باشد ولی فدراسیون والیبال 
به دنبال انتخاب گزینه ای برای هدایت تیم 
ملی جهت رسیدن به سکوی المپیک ۲۰۲۸ 
اســت. نه اینکه گزینه ای را انتخاب کند که 
صرفا توجیه کننده باشد.تقوی درباره انتشار شایعاتی 
مبنی بر اینکه آلکنو عنوان کرده برای هدایت تیم ملی 
والیبال اعلام آمادگــی نکرده، گفت: بــا وجود برخی 
مســائل مطرح شــده آلکنو ابراز تمایل کرده که برای 

هدایت تیم ملی ایران برنامه بدهــد و الان هم منتظر 
ارسال برنامه از سوی این مربی هستیم. اصلا به دنبال 
بازار گرمی نیســتیم و فقط روند مذاکرات و شــرایط 
موجود را اطلاع رسانی می کنیم تا مردم و علاقمندان 
به والیبال در جریان قرار بگیرنــد. همه نگران والیبال 
هســتند چون والیبال را دوســت دارند. والیبال را در 
حال حاضر می تــوان پرافتخار تریــن ورزش گروهی 
ایران و پرطرفدارتریــن ورزش خانوادگی ایران نامید. 
پس حساسیت کار بالاست و باید سنجیده عمل کنیم 
و اطلاع رسانی درستی داشته باشــیم تا نگرانی مردم 

کمتر شود.

کارشناس فوتبال کشــورمان گفت: در بازی با مراکش 
از دســت دادن کوچک ترین فرصت می تواند منجر به 

حذف نوجوانان ما شود.
ســیامک رحیم پور، درمورد قطعی شــدن صعود تیم 
ملی نوجوانان کشــورمان به مرحله بعدی جام جهانی 
زیر ۱۷ سال، اظهار داشــت: قبل از بازی مشخص بود 
می توانیم نیوکالدونیا را ببریم اما هدف کادرفنی زدن 
گل های زیاد بــود که به این هدف نرســیدیم . در واقع 
می خواستیم بیشــتر از برزیل و انگلیس به این تیم گل 

بزنیم که موفق نبودیم. 
 وی افزود: یکی از دلایلی که فقط ۵ گل به ثمر رساندیم 
این بــود که نیوکالدونیــا برخلاف بازی بــا انگلیس و 

برزیل می خواســت کمتر گل بخــورد و به 
همین دلیل فضا ها را بســته و فاصله خطوط 

خود را کمتر کرده بود.
 این تیم تمرکز زیادی در یک ســوم دفاعی 
داشــت. البته تیم ما فرصت های زیادی را به 
دست آورد که بســیاری از آن ها را از دست 
داد. بایــد ویژگــی از خودگذشــتگی بین 

نوجوانان بیشتر دیده می شد که در این بازی به چشم 
نیامد. 

کارشناس فوتبال عنوان کرد: به جز گل پنجم که روی 
ارسال پاس در عمق به ثمر رساندیم، چهار گل دیگر ما 
روی ارســال  از جناحین بود. این بازی بار فنی زیادی 

نداشــت و فقط دنبال این بودیــم که تعداد 
گل هایمان را بیشــتر کنیم. با این وجود باید 
روش های بیشتری را برای گل زدن امتحان 
می کردیم تا بتوانیم بیشــتر از ۵ گل به ثمر 

برسانیم. 
وی افزود: نیوکالدونیــا تاکتیک ما را خوانده 
بود و بلافاصله پس از دریافت توپ توسط ما، 
آن ها عمق دفاعی شان را افزایش می دادند تا از ارسال 

توپ پشت مدافعانشان جلوگیری کنند.
رحیم پور تصریح کرد: از طرفی نباید فراموش کنیم که 
ایران در این مرحله موفق به صعود شد و مانند برزیل و 
انگلیس امتیاز گرفت. کشورهایی که کارخانه بازیکن 

ســازی هســتند، بهترین آکادمی های دنیا را دارند و 
بازیکنان ســنین پایین آن ها جذب لیگ های برتر دنیا 

می شوند.
کارشــناس فوتبال گفت: اکنــون باید همــه چیز را 
فراموش کــرده و تمرکزمان را روی بــازی با مراکش 

بگذاریم. 
باید اطلاعات خود را نسبت به حریف کامل کنیم. این 
دیدار حذفی است. کوچک ترین اشــتباه یا هدر دادن 
فرصت ها می تواند منجر به حذف تیم ما شــود. باید با 
تمام توان بــازی کنیم و برنده بیرون بیاییم. شــرایط 
مراحل حذفی متفاوت از  گروهی اســت و خیلی باید 

روی این مسابقه متمرکز شویم. 

والیبال

فوتبال

زاوش محمدی  امیر قلعه نویی ســرمربی 
تیم ملی احمد نوراللهی را از اردو خط زد.

 پس از پیروزی تیم ملی مقابل هنگ کنگ 
بخش رســانه ای تیم ملی خبری مبنی بر 
کنار گذاشتن احمد نوراللهی به درخواست 
امیر قلعه نویی برای حفظ آرامش و انضباط 
در تیم ملی منتشر شــد. داستان از این قرار 
بود احمــد نوراللهی وقتی متوجه شــد در 
لیست ۱۸ نفره بازی مقابل هنگ کنگ قرار 
ندارد به یکباره تصمیم گرفت اردو تیم ملی 
را ترک کند. او وسایلش را جمع کرد و بدون 
اینکه به کســی بگوید از ورزشگاه خارج شد 
و حاضر نشد در کنار ســایر بازیکنان روی 
سکوهای اســتادیوم آزادی بنشیند. همین 
اتفاق باعث شد تا قلعه نویی او را اخراج کند 
و حالا شــنیده های ما حکایــت از این دارد 
که تا زمانی که قلعه نویی سرمربی تیم ملی 
است، نوراللهی دیگر رنگ لباس تیم ملی را 

نخواهد دید.
حالا در ادامه به درگیری و اختلاف نظرهای 
مربیان تیم ملی با بازیکنان می پردازیم که 

در فوتبال ما کم نبوده است.

قلعه نویی گوش مدافع پرسپولیس 
را کشید

البته این اولین بار نیست که قلعه نویی یک 
بازیکن را از لیست تیم ملی کنار می گذارد. 
او پــس از قهرمانی با تیم ملــی در جام کافا 
محمدحسین کنعانی زادگان را تنبیه کرد 
و او را یک اردو به تیم ملــی دعوت نکرد. در 
بازی ایران مقابل ازبکســتان در فینال جام 
کافا و در دقایق پایانی بازی کنعانی زادگان 
بــا داور بازی درگیــری لفظی پیــدا کرد و 
همین موضوعب باعث اخراجش شد. پس از 
اینکه داور به او کارت قرمز نشان داد مدافع 
پرســپولیس لج کرد و از زمین خارج نمی 
شــد. همین بی انضباطــی کنعانی زادگان 

باعث شــد تا قلعه نویی او را از اردو بعد خط 
بزند تا به نوعی گوش مدافع اول تیم ملی را 

کشیده باشد و حساب کار دست بقیه بیاید.

داغی که کی روش بر دل رحمتی 
گذاشت

اشتباه سید مهدی رحمتی در بازی ایران و 
ازبکستان در ورزشــگاه آزادی در مقدماتی 
جام جهانی ۲۰۱۴، باعث شــد تا تیم ایران 
شکست بخورد و رویای صعود در دور دست 
ترین فاصله قرار بگیرد. رحمتی که پیش از 
آن در بازی با لبنان هم روی یک اشتباه گل 
خورد و باعث شکست ایران شد، پس از آن با 
انتشــار متنی از خداحافظی موقتش گفت. 
او تصمیمش را شــخصی و بدون مشورت با 

سرمربی عنوان کرد. 
کیروش هم در پاسخ این مسئله را پذیرفت 

و آن را نه چندان مهم خواند.
کلمــه موقت رحمتــی اما بــرای کیروش 
تعبیری جز دائمی نداشت و او برای همیشه 
رحمتی را کنار گذاشــت. به نظر می رسید 
با توجه به شــرایط آن زمان تیم ملی و کار 
ســخت برای صعود به جام جهانی، رحمتی 
بر این باور بود که تیم ملــی به برزیل صعود 
نمی کند و بــا برکناری کــی روش به تیم 
ملی بر می گــردد. کی روش اما مســیرش 
را بــا رحمان احمــدی و علیرضــا حقیقی 
ادامه داد و نتایج خوبی هــم گرفت. پس از 
آن، در جام ملت ها ضعف دروازه بانی ایران 
آغاز شــد و رحمتی هم دوباره اوج گرفت، تا 
جایی که روی سکوها شــعار تیم ملی بدون 
سید را نمی خواهیم شنیده می شد، اما مرغ 
مرد پرتغالی یک پا داشــت. نهایتا کی روش 
باز شــدن درهای تیم ملی برای رحمتی را 

منوط به عذرخواهی او دانســت و رحمتی 
هم نامه ای را امضا کرد اما هیچ وقت به تیم 

ملی برنگشت.

 حمله طارمی به اسکوچیچ با اسم 
رمز تاکتیک

یکــی از جنجال هــای اخیــر در تیم ملی 
اختــلاف و درگیــری لفظــی طارمــی با 
اســکوچیچ بود. شــاید زمانی که دراگان 
اســکوچیچ ســرمربی وقــت تیــم ملی 
مصاحبه ای را با سایت vecernji کرواسی 
انجام مــی داد، تصور نمی کــرد اظهاراتش 
جنجالی به پا کند. اســکوچیچ در بخشــی 
از مصاحبه خود در پاســخ به این سئوال که 
»تفاوت لیگ ایــران و کرواســی را چگونه 
توصیف می کنید؟« گفت: فوتبالیست های 
ایرانی به لحاظ تکنیکی و فیزیکی قدرتمند 

هســتند و در سطح رشــک برانگیزی قرار 
دارند. چیزی کــه آنها فاقدش هســتند و 
من در آن جای پیشــرفت می بینم، توانایی 
تاکتیکی اســت. بازیکنان ایــران هنوز در 
توانایی تاکتیکی آن قدرها خوب نیســتند 
ولی در بلند مــدت می تــوان آن را به آنها 
آموخت. بیشــتر اروپایی ها از نظر تاکتیکی 
منظم بوده اند و از آنجا که ایــران بازیکنان 
بیشتری در باشــگاه های اروپایی دارد، این 

امر به آرامی در حال تغییر است.
هنوز دو روز از مصاحبه اسکوچیچ نگذشته 
بود که مهدی طارمی مهاجم تیم ملی ایران 
و تیم پورتو به این صحبت ها واکنش نشــان 
داد. طارمی بعــد از بازی بــا آث میلان در 
لیگ قهرمانان اروپا پیامی را در توییتر خود 
منتشر کرد و بدون نام بردن از اسکوچیچ، او 
را هدف انتقاداتش قرار داد. طارمی نوشت: 
»باید عرض کنم کــه بازیکنان ایرانی علاوه 
بر تکنیک فردی و جنگندگی و.… از لحاظ 
دانش فوتبال و تاکتیک خیلی درک بالایی 
دارند ولی متاسفانه مشــکلات جایی دیگر 

است. زنده باد ایران.«

قهر خداداد با بلاژ با واژه سیاه باز
خداداد عزیزی ســتاره تیم ملی در سال ۹۸ 
بود و با گل او ایران به جان جهانی فرانســه 
صعود کرد. خداداد آن روزها در آلمان بازی 
می کرد و ســتاره ایران بود. پس از جدایی 
ابراهیم طالبــی از هدایت تیم ملی، بلاژویچ 
کروات که با تیم ملی کشــور به مقام سومی 
جام جهانی ۹۸ رســیده بــود هدایت ایران 
را برعهده گرفــت. در همــان روزهای اول 
حضور بلاژ در تیم ملــی، اختلاف و دعوایی 
بین خداداد و بلاژ پیش آمــد که باعث قهر 
و خداحافظی موقت عزیزی از تیم ملی شد. 
عزیزی همــان موقع از لقب ســیاه باز برای 

سرمربی تیم ملی استفاده کرد.

فدراسیون والیبال: آلکنو برای هدایت تیم ملی اعلام آمادگی کرده است

 هشدار یک پیشکسوت به شاگردان عبدی: هدردادن فرصت ها مقابل مراکش منجر به حذف می شود

کاپیتان تیم ملی هندبال:

هندبال با حفظ وسلین تابوشکنی کرد
خریدار   کاپیتان تیــم ملی هندبال ایران 
گفت: فدراســیون در این مدت سعی کرده 
تا سرمربی تیم ملی را حفظ کند و این تابو را 
بشکند. سرمربی تیم ملی طی یک سال یا ۶ 
ماه، عوض می شــد اما وسلین تنها سرمربی 

است که مدت بیشتری مانده است.
 تیم ملی هندبال ایران در مسابقات انتخابی 
المپیک قطر با برتری برابر کویت، قزاقستان 
و عربستان و شکســت مقابل ژاپن و بحرین 
در رده پنجم ایــن رقابت ها قــرار گرفت و 

سهمیه المپیک را از دست داد.
مســابقات هندبال انتخابی المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس، از ۲۶ مهر تا ۶ آبان به میزبانی دوحه 
قطر برگزار شــد. در پایان ایــن رقابت ها از 
میان ۱۱ تیم حاضر، ژاپــن جواز حضور در 

المپیک ۲۰۲۴ پاریس را کسب کرد.
مجتبــی حیدرپور روز شــنبه در گفت وگو 
با ایرنا دربــاره مســابقات انتخابی المپیک 
قطر، اظهار داشــت: سطح مســابقات بالا 
بود، با این وجود تیم ملی با جوانگرایی و در 
این مســابقات حضور پیدا کرد. باید شرایط 
بهتــری برای تیم ملــی فراهم شــود تا در 
انتخابی جهان وضعیت مطلوب تری داشته 

باشــیم. در ایــن رقابت ها تیم هــای ژاپن، 
بحرین و قطر شــانس بیشتری برای کسب 
سهمیه داشتند و ســرمایه گذاری بیشتری 

کرده بودند.
وی افــزود: تفــاوت بازی های آســیایی با 
انتخابــی المپیــک خیلی زیاد بــود. ما در 
هانگژو بــا اختلاف زیادی بــه ژاپن باختیم 
امــا در انتخابی بــا این تیم بــازی پایاپایی 
داشــتیم و با ۴ یا ۵ امتیاز بــازی را واگذار 
کردیم. شــانس بردن بحرین هم داشتیم و 
متاسفانه تیم ما کمی بی تجربه و جوان است 
و در سال های آینده شــرایط بهتر می شود. 
در چین به کویــت باختیم و در قطر این تیم 
را بردیم. با عربســتان در هانگژو مســاوی 
کردیــم و در انتخابی به راحتــی این تیم را 
شکســت دادیم. این موضوع نشان می دهد 
که هندبال ایران پیشرفت کرده و جوانان ما 
می توانند با حضور در چنین مسابقاتی روز 
به روز بهتر شــوند و در انتخابی جهانی نیز 

نمایش بهتری داشته باشند.
کاپیتــان تیم ملــی هندبــال در خصوص 
اینکه برخی از بازیکنان از بدخلاقی وسلین 
وویوویچ شــاکی بودند، خاطرنشــان کرد: 

وسلین ســرمربی تیم ملی است و طبیعی 
اســت که عصبانی شــود. وقتــی بازیکن 
خطایی می کند مربی نمی تواند با مهربانی 
بگوید »عزیزم چرا این کار را کردید«. وقتی 
حرفی هــم از روی عصبانیــت بزند، عادی 
اســت. مربیانی پیش از وویوویــچ به ایران 

آمدند که بداخلاق تر از او بودند.
وی ادامه داد: فدراسیون در این مدت سعی 
کرده تا سرمربی تیم ملی را حفظ کند و این 
تابو را بشکند. هر ســال ما در عرض یکسال 
یا ۶ ماه، یک ســرمربی عوض می کردیم، اما 
وسلین تنها کسی اســت که مدت بیشتری 
مانده اســت. از نکات دیگر این است که رده 
ســنی بازیکنان ما خیلــی پایین تر از دیگر 
تیم هاســت. تیم جوانی را بــه همراه یک 
سرمربی مطرح به مسابقات اعزام می کنیم 
و فدراسیون پای این تصمیم خود ایستاده و 
ریسک کرده است. بسیاری از فدراسیون ها 
دوســت ندارند اینگونــه عمــل کنند اما 
فدراســیون هندبال قبول کــرده و باید تا 

رسیدن به نتیجه مطلوب تحمل کنند.
حیدرپــور ادامــه داد: برخی افــراد صبر و 
تحمل ندارنــد و تا نتیجــه نگرفتیم انتقاد 

می کنند. تیم ملی ژاپن پس از هفت ســال 
سرمایه گذاری به المپیک رفت. آیا هندبال 
ایران هفت ســال تحمل دارد تا به المپیک 
برسد. هندبال منتقدانی دارد که دوست دار 
ایــن رشــته نیســتند و از ورزش چیزی 
نمی دانند. آنها با فشــاری که وارد می کنند 
نمی گذارند فدراســیون راه خودش را برود. 
فدراســیون راهی را ترســیم کرده و مدتی 
طول می کشــد تا به نتیجه برسد اما به نظر 

می رسد در رشته ما برخی تحمل ندارند.
وی اضافــه کرد: وقتــی با تیمــی جوان به 
مســابقات می رویــم باید این ریســک را 
بپذیریم که بــه بحرین ببازیــم. این همان 

تیمی اســت کــه پــس از شکســت برابر 
عربســتان و کویت در هانگژو توانســت در 
انتخابــی المپیــک آنها را شکســت دهد. 
منتقدان فشــار را کم کنند و اجازه دهند تا 
فدراســیون کار خود را انجام دهد. به جای 
انتقاد اگر کمک کنند شاید زودتر به نتیجه 

برسیم.
کاپیتان تیم ملی هندبال با اشاره به اینکه در 
انتخابی جهان، شانس زیادی برای صعود به 
جمع چهار تیم برتر را داریم، گفت: هرچند 
این موضوع بســتگی به ایــن دارد که چند 
لژیونر به تیم اضافه شوند تا شرایط ما بهتر از 

انتخابی المپیک باشد.

اسماعیل نژاد بالاتر از ایشیکاوا در لیگ ایتالیا
ســتاره والیبال ایران در لیگ والیبال ایتالیا تا پایــان هفته پنجم این 

مسابقات در رده سوم امتیازآورترین بازیکنان این لیگ قرار دارد.
 امین اسماعیل نژاد، ســتاره والیبال ایران که در ســال جاری در لیگ 
ایتالیا برای بــرای تیم ورونا تــوپ می زند، در پنج هفته نخســت این 
رقابت ها موفق شــده عملکرد فوق العاده ای را بــرای تیمش به نمایش 
بگذارد. ملی پوش والیبال ایران در پنج هفته نخســت این مســابقات 
توانسته است ۸۵ امتیاز برای تیمش کسب کند و با این عملکرد در رده 

سوم بهترین امتیازآوران لیگ ایتالیا قرار بگیرد.
این ملی پوش والیبال ایران تاکنون ۲۰ ست برای تیمش به میدان رفته 
و موفق شده عملکرد خیره کننده ای داشته باشد تا اسماعیل نژاد یکی از 
بازیکنان تاثیرگذار تیمش نام بگیرد. تئو فائوره از تیم والیبال چیسترنا 
با کســب ۱۰۴ امتیاز، امتیازآورتریــن بازیکن لیگ ایتالیا شــناخته 
می شود. پس از آن الســاندرو میچلتو، بازیکن والیبال ترنتینو با کسب 

۹۳ امتیاز در رده دوم امتیازآورترین بازیکنان لیگ ایتالیا قرار دارد.
اسماعیل نژاد درحالی در رده ســوم امتیازآورترین بازیکن لیگ ایتالیا 
قرار گرفته که او بالاتر از نام هایی همچون ایشیکاوا ستاره والیبال ژاپن 
و جهان ایستاده است. یوکی ایشیکاوا که برای تیم میلانو بازی می کند 
با کسب ۶۶ امتیاز در رده ۱۹ بهترین امتیازآور لیگ والیبال ایتالیا قرار 

دارد. 

مشکل هاشمی نسب حل شد
مشکل مربی استقلال برای نشســت روی نیمکت این تیم حل خواهد 
شد.مهدی هاشمی نسب، مربی تیم استقلال از دیدار این تیم در هفته 
یازدهم لیگ برتــر مقابل ذوب آهن در اصفهــان روی نیمکت این تیم 
خواهد نشســت.با کاهش قرارداد چند بازیکن استقلال و رعایت سقف 
قرارداد این باشــگاه، مشــکل هاشمی نســب برای ثبت قرارداد با تیم 
آبی پوش تهرانی حل شــده و این مربی مشــکلی برای نشســت روی 

نیمکت این تیم نخواهد داشت.
تیم فوتبال اســتقلال در هفتــه دوازدهم لیگ برتر شــنبه)۴ آذر( در 

اصفهان به مصاف ذوب آهن خواهد رفت.

لیست تیم ملی فوتبال برای دیدار مقابل 
ازبکستان مشخص شد

 لیســت ۲۵ نفره تیم ملی فوتبال ایران برای دیدار برابر ازبکستان اعلام 
شد.

 با تصمیــم کادر فنی، تیم ملی بــا ۲۵ بازیکن برای انجــام دیدار برابر 
ازبکستان عازم تاشکند می شود. اســامی ۲۵ بازیکن تیم ملی در دیدار 

برابر ازبکستان به این شرح است:

علیرضا بیرانوند، پیام نیازمند، سید حسین حسینی، شجاع خلیل زاده، 
سید مجید حسینی، محمد امین حزباوی، صادق محرمی، احسان حاج 
صفی، روزبه چشــمی، میلاد محمدی، علی کریمی، سعید عزت اللهی، 
رامین رضاییان، حسین کنعانی زادگان، مهدی ترابی، محمد دانشگر، 
جواد حسین نژاد، رضا اســدی، امید ابراهیمی، محمد محبی، مهرداد 
محمدی، مهــدی طارمی، ســامان قدوس، ســردار آزمــون و کریم 
انصاری فرد.سعید ســحرخیزان، احمد نوراللهی )انضباطی(، علیرضا 
جهانبخــش )مصدومیت(، آریا یوســفی و محمد قربانــی ۵ بازیکنی 
هستند که برای بازی مقابل ازبکستان در لیست تیم ملی حضور ندارند.

تیم ایران سه شــنبه ســاعت ۱۸ به وقت محلی در تاشــکند به مصاف 
ازبکســتان می رود. تیم ملی فوتبال کشــورمان در اولین دیدار مرحله 
مقدماتی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶، مقابــل تیم ملی هنگ کنگ قرار 

گرفت که موفق شد با نتیجه ۴ بر صفر به برتری دست پیدا کند.

عیادت تاج از قلعه نویی؛ ژنرال از بیمارستان 
مرخص شد

مهدی تاج با حضور در یکی از بیمارســتان های تهران از امیر قلعه نویی 
ســرمربی تیم ملی عیادت کرد.امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی بعد از 
بازی با هنگ کنگ، ســنگ کلیه خود را عمل کرد تا بتواند تیم ملی را با 

تمرکز بیشتری در دیدار مقابل ازبکستان همراهی کند.
مهدی تاج بــا حضور در یکی از بیمارســتان های تهــران از قلعه نویی 
عیادت کرد و برای او و تیم ملی در مســابقات حســاس پیش رو آرزوی 
موفقیت کرد.قلعه نویی از بیمارســتان مرخص شده و با وجود پیشنهاد 
پزشــک برای اســتراحت بیشــتر، تیم ملی را در دیدار با ازبکســتان 

همراهی خواهد کرد و راهی تاشکند می شود.

انتقال طارمی به سری آ جدی شد
خبرنگار مشهور ایتالیایی پیشــنهاد اینتر به ستاره ایرانی پورتو را تایید 
کرد. مهدی طارمی ستاره تیم ملی کشــورمان و عضو باشگاه پورتو این 

روزها مورد توجه بسیاری از باشگاه های اروپا قرار دارد.
منچستر یونایتد در راس مشــتریان طارمی قرار دارد. اینتر و میلان هم 
از تابستان گذشته به دنبال شکار ســتاره  ایرانی بودند. در همین رابطه 
فابریزیو رومانو معتبرترین خبرنگار نقل و انتقالات فوتبال پیشــنهاد 
اینتر بــه طارمی را تایید کرد.بــا تایید این خبرنگار مشــهور ایتالیایی 
انتقال ستاره ایرانی به سری آ جدی شده است. مدیران اینتر به صورت 
رســمی در حال تنظیم قراردادی برای جذب طارمی در زمستان پیش 
رو هستند.قرارداد طارمی با پورتو تا تابستان آینده اعتبار دارد. باشگاه 
پورتو قصد ندارد این ســتاره اش را به صورت رایگان از دســت دهد به 
همین خاطر در صورت رسیدن پیشــنهادد خوبی در زمستان حاضر به 

فروش طارمی است.

برگ سبز سواری پژو ۲۰۶ اریان رنگ شکلاتی متالیک مدل ۱۳۸۶به شماره موتور 
نام  به  ایران ۵۴_۹۳۱ط۱۲  شهربانی  شاسی۱۸۹۱۱۷۰۲و  ۱۳۳۸۵۰۱۴۹۶۵و 

کمال الدین عطار پور بندر ابادی مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد
یزد



استان

منابــع  اداره  رئیــس  گرگان-مهنازمحمدزمانــی   
جلســه  پنجمیــن  در  گالیکــش  شهرســتان  طبیعــی 
کمیتــه مســئولیت اجتماعی،مشــارکت واطــاع رســانی 
طــرح مردمــی کاشــت یــک میلیــارد درخــت بــا محوریــت 
اجــرای طــرح صبــح زیتــون بــه یاد۱۰۰هزارشــهیدغزه کــه 
فرمانــدار  معــاون  ،ابراهیمــی  حضورمیرنیافرماندار بــا 
درســالن  گالیکــش  شهرســتان  مدیــران  و  بخشــداران 
اجتماعــات فرمانــداری برگزارگردیــد  بیــان کردنــد: بــه یــاد 
۱۰۰هزار شــهید غــزه که طــی ۷۵ســال مقاومــت مظلومانه 
علیــه رژیــم اشــغالگری بــه شــهادت رســیدند مقرراســت 
بــا اجــرای پویــش طــرح صبــح زیتون۱۰۰هزارنهــال زیتــون 
کشــور در روز چهاراذرمــاه ســاعت  همزمــان بــا سراســر 
گلســتان غــرس  اســتان  گرددکــه ســهم  ۹صبــح غــرس 
۳۳۰۰اصلــه نهــال و شهرســتان گالیکــش غــرس ۲۵۰اصله 
نهــال زیتــون درمزارشــهید مدافــع حــرم صــادق شــیبک 
وعرصه نیم هکتاری مدرســه شــبانه روزی شــهید شریفی 
ینقــاق بــا همــکاری ومشــارکت همــه ی دســتگاههای 
اجرایــی ،گروههــای جهــادی ،تشــکل هــا ،جوامــع محلی 

ممشــلی  مهنــدس  باشــد   مــی  طبیعــت  وهمیــاران 
غاصــب  ک  هولنــا جنایــات  محکومیــت  درخصــوص 
اسرائیل درکشتارزنان وکودکان غزه اظهارکرد :اتفاقات این 
روزهادرغزه بسیارتاســف بار است که قلب هرانســان آزاده 
وباوجدانــی از هردیــن وائینــی را جریحــه دار میکنــد. وی 
هدف از این فعالیت را تکریم یاد شــهدای غزه به ویژه زنان 
وکودکان بی گناه و مظلوم غــزه و نیزترویج فرهنگ صیانت 

از منابع طبیعی در بین مردم ودانش آموزان عنوان کرد.
در ادامه محمدرضا میرنیافرماندار گالیکش مشارکت همه 
مدیران شهرستانی در عملیاتی شــدن پویش صبح زیتون 
را در دســتور کار همــه ی مدیــران شهرســتانی قراردادنــد 
وبیان نمودند همه دســتگاههای اجرایی موظف هستند 
نسبت به اجرایی شــدن مفاد تفاهم نامه ها اقدام نمایند . 
محمدرضا میرنیا در ادامه بیان کردند همه ی دســتگاهها 
برنامه جهــادی وتــوان عملیاتی خــود جهت اجــرای طرح 
مردمــی یــک میلیــارد درخــت کــه مقرراســت از  ۱۶اذرمــاه 
درسراســر کشــوراغازگرددرا مبنــای کارخــود قــرارداده وبــه 

فرمانداری واداره منابع طبیعی شهرستان ارسال نمایند.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان اعلام کرد: 

ح دائم پست برق فوق توزیع  عملیات تکمیل طر
دانیال شوش در ایستگاه پایانی

اهــواز -محمــد مجــدم   مدیرعامل شــرکت بــرق منطقه ای خوزســتان 
با بیان اینکــه احداث طرح دائم پســت بــرق ۱۳۲ به ۳۳ کیلوولــت دانیال 
شوش بیش از 8۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد، بیان کرد: عملیات نصب 

و مونتاژ ترانس ۵۰ مگاولت آمپری این پروژه آغاز شده است.
به گزارش خبرنگار خریدار به نقل از روابط عمومی شــرکت برق منطقه ای 
خوزســتان، محمــود دشــت بزرگ اظهــار کــرد: بــا توجــه بــه کاهــش پیک 
مصرف شبکه برق خوزســتان، عملیات آماده سازی شبکه شامل افزایش 
ظرفیت و بهینه ســازی شــبکه موجود برای پیک تابســتان ۱4۰۳ با شتاب 

بیشتری در حال انجام است.
وی افزود: در همین راســتا عملیات تکمیل احداث طرح دائم پست برق 
۱۳۲ بــه ۳۳ کیلوولت دانیال شــوش کــه فــاز اول آن قبا به صــورت موقت 

احداث شده بود، به سرعت در حال انجام است.
وی با بیــان اینکــه ارزش ســرمایه گذاری تکمیل طــرح دائم پســت دانیال 
شــوش چهار هــزار میلیارد ریال اســت، افــزود: ترانــس ۵۰ مگاولــت آمپری 
این پروژه از اهواز به شــوش و محل پست منتقل شــده و عملیات اجرایی 

نصب و مونتاژ تجهیزات آن آغاز شده است.
بــه گفتــه مدیرعامل شــرکت بــرق منطقــه ای خوزســتان ایــن پــروژه که با 
هدف کاهــش بارگیــری از ظرفیــت منصوبــه شهرســتان شــوش و افزایش 
پایــداری و قابلیــت اطمینان بــرق ایــن شهرســتان و تامین بــرق نیازهای 
جدیــد مصرفــی طراحــی و برنامه ریــزی شــده اســت، قبــل از شــروع پیک 

مصرف تابستان ۱4۰۳ وارد مدار خواهد شد.

 فرمانده جدید تیپ امنیتی انصارالحسین 
علیه السلام استان تهران معرفی شد

شهراندیشــه-کیایی   طی مراســمی بــا حضورخانــواده شــهید امنیت 
مرتضــی ابراهیمی،محمــد باقــر ذوالقــدر فرمانــده ســپاه اســتان تهــران، 
، بهــروز  مداحــی معــاون سیاســی فرمانــداری ویــژه شهرســتان شــهریار
کاویانــی شــهردار ، رییــس و اعضــای شــورای اســامی شــهر اندیشــه ، 
فرماندهان سپاه پاسداران غرب استان تهران و دیگر مسئولین لشکری و 
کشوری با حکم سردار محمدباقر ذوالقدر فرمانده سپاه سیدالشهدا )ع( 
اســتان تهران، ســرهنگ پاســدار علیرضا عبدی به عنوان فرمانده جدید 
تیپ امنیتی انصارالحســین علیه الســام اســتان تهــران  در فرهنگســرای 

امام علی علیه السام شهر اندیشه معرفی شد.
در این مراســم از خدمات و تاشهای ســرهنگ یدالله ســلیمانی فرمانده 
الســام قدردانــی و حکــم  انصارالحســین علیــه  امنیتــی  تیــپ  اســبق 
مســئولیت فرماندهــی جدیــد بــا حضــور مســئولین به ســرهنگ پاســدار 

علیرضا عبدی اباغ و اعطا گردید

چشم انداز سودآوری فولاد مبارکه تا پایان امسال
اصفهــان مریــم مومنــی    معــاون اقتصــادی و مالــی شــرکت فــولاد مبارکه 
گــر سیاســتگذاری اقتصــادی کشــور باثبــات باشــد، هــم  اصفهــان گفــت: ا
شــاخص بــورس و هــم ارزش ســهم شــرکت ها رشــد خوبــی خواهد داشــت. 
مهدی کویتــی، معــاون اقتصــادی و مالی شــرکت فــولاد مبارکه اصفهــان در 
حاشــیه نمایشــگاه کیــش اینوکــس ۲۰۲۳،  بــا انتقــاد از قوانین خلق الســاعه 
اظهار کــرد: گاهی اجرای برخــی از قوانین عطف به ماســبق هم می شــود که 
آثار آن به ســهامداران منتقل خواهد شــد. یکی از مســائل این روزهــای بازار 
سرمایه، این است که ارزش ذاتی برخی از شــرکت ها بیش از میزانی است که 
گر سیاســتگذاری اقتصادی کشور باثبات  در حال معامله اســت؛ بنابراین ا
باشــد، هم شــاخص بورس و هم ارزش ســهم شــرکت ها رشــد خوبی خواهد 
داشــت. کویتی در این گفت وگو به ســرمایه گذاری های جدید فــولاد مبارکه 

به خصوص در حوزه انرژی اشاره کرد و اثر آن در پایداری تولید را توضیح داد.

ح بلوط با همکاری بانک قرض الحسنه   طر
ونمایی شد مهر ایران و بیمه البرز ر

بوشهر -رضا حیدری   در دهمین نمایشــگاه بین المللی بورس، بانک، 
بیمه و خصوصی ســازی ) کیش اینوکس ۲۰۲۳( با امضــای تفاهم نامه بین 
، از طرح بلوط رونمایی  بانک قرض الحسنه مهر ایران و شــرکت بیمه البرز

شد.
در طــرح بلوط همــه هموطنــان می توانند بــرای خریــد انــواع بیمه نامه از 
، وام ۳۰۰ میلیون ریالی بانک قرض الحســنه مهر ایران را  شــرکت بیمه البرز
دریافت کنند. بهره مندی از وام قرض الحســنه تا ســقف ۳۰۰ میلیون ریال 
و عدم مراجعه به شــعب بانک قرض الحســنه مهــر ایران از جملــه مزایای 

طرح بلوط بیمه البرز به شمار می رود.
هموطنــان بــرای بهره منــدی از طــرح بلــوط البــرز می تواننــد بــا مراجعــه 
بــه یکــی از دفاتــر نمایندگــی بیمــه البــرز در سراســر کشــور بیمه نامه های 
مــورد نیــاز خــود را به صــورت اقســاطی و بــا بازپرداخــت ۱۲ ماهــه )بــدون 

پیش پرداخت( از شبکه فروش شرکت بیمه البرز خریداری کنند.

کید کرد؛ مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران در جلسه شورای فرهنگی تا

وم اجرای برنامه های فرهنگی پویا   لز
و مبتنی بر ارزش های دینی، تاریخی و ملی

اهواز - محمــد مجدم   مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران در جلســه 
شــورای فرهنگی بر لزوم اجراي به موقع مباحث فرهنگــي مبتنی بر ارزش 

کید کرد. های دینی، تاریخی و ملی تا
 این نشســت با حضــور دکتــر حمیــد رضــا گلپایگانــی مدیرعامــل و رئیس 
شــوراي عالي فرهنگي شــرکت ملــی حفاری ایــران و اعضــای این شــورا در 

سالن جلسات ساختمان مرکزی برگزار شد.
گلپایگانــی ضمــن  در ابتــدای ایــن نشســت تخصصــی فرهنگــی دکتــر 
محکومیــت کشــتار بــی رحمانــه ملــت مظلوم فلســطین بــه دســت رژیم 
غاصب اســرائیل بــر لــزوم اجــراي مباحث فرهنگــي در زمــان مناســب و بر 
کید کــرد و گفت: مســئولین بخش  اســاس نیازهای روز جامعه اســامی تا
های مختلف شــرکت باید متعهدانه همگام با اعضا ی شورای فرهنگی در 

برگزاری هرچه بهتر مراسمات فرهنگی، ملی و مذهبی همکاری نمایند.
مدیر عامل شــرکت ملی حفاری ایــران در ادامه خدمات رســانی به زائران 
حسینی از سوی خادمان شرکت ملی حفاری ایران در پیاده روی اربعین 
کــب مــرزی را قابل تحســین و تقدیر دانســت و افــزود: برگزاری  ۱4۰۲ در موا
بــا شــکوه آییــن بزرگداشــت ســالگرد شــهادت ســردار شــهید حاج قاســم 
ســلیماني یکي از برنامه هــای مهم فرهنگي در شــرکت ملی حفــاری بوده 
که باید با برنامــه ریزي های مناســب و اقدامات فرهنگي متنــوع در کارگاه 
ها ،ادارات ســتادي و دســتگاههاي حفاری مســتقر در مناطــق عملیاتی 
برنامــه ریــزی و اجــرا گــردد. در ادامــه ایــن نشســت مهــدی علیمردانــی 
فرمانــده پایــگاه مقاومــت بســیج و عضــو شــورای عالــی فرهنگــی بــه ارائه 
گــزارش کاملــی از اقدامــات ایــن پایــگاه در اردوی زیارتــی مشــهد مقــدس 
پرداخــت و اظهــار کــرد: بــا رهنمودهــای دکتــر گلپایگانــی ایــن مجموعــه 
توانســت به ۳۵۰۰ نفر از کارکنان و خانواده های آنان خدمات اقامتی ارائه 

نماید که این امر رضایتمندی کارکنان عملیاتی را به همراه داشت.

شــاهرود -رضا ســروش    شــهردار شــاهرود با اشــاره بــه اینکــه ۱۹۲ پروژه 
عمرانــی حاصــل عملکــرد دوســاله مدیریت شــهری اســت کــه بــا مدیریت 
جهــادی، تــاش مضاعــف و شــبانه روزی محقــق شده اســت، گفــت: مــا تا 

وقتی هستیم برای مردم کار می کنیم.
 محســن احمــدی در جلســه شــورای مدیران ایــن مجموعــه که بــا حضور 
، مدیــران مجموعه شــهری و  ریاســت و نایب رئیس شــورای اســامی شــهر
اصحاب رســانه در محل ســالن کنفرانس ســازمان آتش نشــانی و خدمات 
ایمنی برگزار شد، افزود: شــاهرود شهری اســت که از ظرفیت های بالا برای 

رشد و پیشرفت برخوردار است. 
وی بــا بیــان اینکــه امــروز متأســفانه شــاهد کار و تاش هــای شــبانه روزی 
مدیرانــی هســتیم کــه باوجــود مصلحت اندیشــی ها و آســیب های بســیار 
بازهم بــه وظیفــه ذاتی خــود عمــل می کنند، ابــراز داشــت: بیــان حقیقت 
یک وظیفه شــرعی و دینی اســت که همه مــا خصوصاً اصحاب رســانه باید 
در مقابــل آن ســکوت نکنیم و بــا دیــدن حقیقت و رســیدن بــه آن از حق و 

حقیقت دفاع کنیم.
شــهردار شــاهرود با بیان اینکه امروز بســیاری از جوامع و شــهرهای کشــور 
دچار سیاســت زدگی شــده اند و این ســایه بــر روی همه اقدامــات عمرانی 

شــاهرود پررنگ و جدی اســت، اظهار داشــت: در مســیر خدمت به دلیل 
اعمال ســایق شــخصی اقداماتــی را انجام می دهند که کســانی کــه نیت و 
هدف اصلی آنهــا خدمت به مردم و نظام اســت به جــرم کار و تاش جادی 
کدســتی در مظلومیت قرار  کدامنــی و پا در عیــن صداقت، حســن نیــت ، پا

می گیرند.
احمدی با اشــاره به اینکه ۱۹۲ پروژه عمرانی که در این دو ســال محقق شد 
و ســنگ اندازی ها، چالش هــای غیــر قابــل بــاور و مخالفت های بســیاری 

همــراه بــود، عنــوان داشــت: بــا تمامــی مشــکات شــهرداری شــاهرود بــا 
مدیریت جهادی و تاش شــبانه روزی توانســته اقدامات ارزنده و خوبی را 
به مرحله،ظهور برســاند که در راســتای اهداف عالی این مجموعه با توکل 

به خداوند توانستیم گام های بلندی را برداریم.
وی بــا بیــان اینکــه اصحــاب رســانه می تواننــد در ایــن امــر یــاری رســان 
مســئولان دلســوز جامعه باشــند و با اطاع رســانی صادقانه تقویت کننده 
تفکر و روحیه مردم باشــند، عنوان داشــت: اقدامات عمرانی ســطح شــهر 
شاهرود نسبت به شهرهای دیگر کشور قابل مقایسه نبوده و این امر جز با 

تاش شبانه روزی محقق نبوده است.
کید بر اینکه با وجود اقدامات بسیاری چون عمرانی،  شهردار شاهرود با تأ
، خدمات شــهری، آتش نشــانی، زیباســازی، مالــی و ... در این  فضای ســبز
مجموعــه انجام و در حال انجام اســت، اعام داشــت: متأســفانه هســتند 
کســانی کــه بــا نادیــده گرفتــن این همــه اقدامــات ســعی دارنــد بــا کوچک 
شــمردن پروژه های بزرگ و یا کوچک چون جابجایی یک درخت در اقدام 
عمرانی و یــا کوچک ترین اشــتباه در یک پروژه بــزرگ را بزرگ نمایــی کرده و 
تأثیرات نامطلوبــی را در ذهن مــردم ماندگار نمایند درحالی که چشــم این 

افراد شاهد این همه پروژه عمرانی بزرگ و زیربنایی نبوده و نیست.

ن سمنا

شهردار اعلام کرد: 

ود 2ساله مدیریت شهری شاهر وژه عمرانی حاصل عملکرد  ۱۹۲ پر

تهران شهرستانهای  البرز
شهردار:

ج اعلام شد ح جامع کر رفع مغایرت های اساسی طر
گفــت: رفــع  کــرج  -ترنــم مظفــری   شــهردار  البرز
کــرج بــه زودی ابــاغ  مغایرت هــای طــرح جامــع 

می شود.
کــرد: در رونــد تهیــه طــرح  کیانــی اظهــار  مهــرداد 
تفصیلی کرج برخــی مغایرت های اساســی از جمله 
فردیــس،  انتــزاع   ، شــهر وحریــم  محــدوده  تغییــر 
تغییــر مــرز کــرج بــه واســطه عبــور بزرگــراه شــمالی، 
الحــاق روســتای محمــود آبــاد و تغییــرات محدوده 
شــهری بــه واســطه افزایــش جمعیــت شناســایی 
شــد.وی ادامــه داد: در مراحــل اولیــه تهیــه طــرح 
تفصیلــی آتــی کــرج، بنــا شــد ایــن مغایرت هــا رفــع و 
در قالــب طرحــی توجیهــی در اختیــار شــورای عالی 
شهرســازی و معماری قرار بگیرد و به عنوان ســندی 
مجــزا بــه تصویــب برسد.شــهردار کــرج ابــراز کــرد: با 
پیگیری های صورت گرفته در اواخر مهر ماه شــاهد 
تصویب رفع مغایرت های اساســی طرح جامع کرج 
توســط شــورای عالی شهرســازی و معمــاری بودیم.
کیانــی با بیــان اینکه رفــع ایــن مغایرت ها بــا برگزاری 
چندین جلســه کمیته فنی و بررســی کارشناســی به 

تصویب رســید، گفت: با این اتفــاق بخش عمده ای 
از موانــع موجــود در مســیر تهیــه و اجــرای طــرح 
تفصیلــی آتــی کــرج رفــع مــی شــود.این مســئول بــا 
اشــاره به اینکه این مغایرت ها طی چند روز گذشته 
از طریــق معاونــت عمرانــی اســتانداری البــرز اعــام 
شــد، توضیــح داد: بعــد از اعــام، بایــد منتظــر اباغ 
مغایرت هــای طــرح جامــع کــرج باشــیم تــا بتوانیم 
ک عمــل در حوزه هــای مختلف  از آن بــه عنــوان ما

شهرداری استفاده کنیم.

عملیات آسفالت بلوار گلهای غربی شهر اندیشه به اتمام رسید
شهراندیشــه-کیایی    با تدابیر مدیریت شــهری 
در راســتای ادامــه طــرح نهضــت آســفالت معابــر 
ســطح شــهر عملیات آســفالت بلوار گل های غربی 
در لاین غرب به شرق شــهر اندیشه مراحل اجرایی 

خود را به اتمام رساند.
با تدابیــر مدیریــت شــهری در راســتای ادامه طرح 
عملیــات  شــهر  ســطح  معابــر  آســفالت  نهضــت 
آســفالت بلــوار گل هــای غربــی در لایــن غــرب بــه 
شرق شــهر اندیشــه مراحل اجرایی خود را به اتمام 

رساند.
 ایزدی معــاون عمرانی شــهرداری اندیشــه با اعام 
کیدات شهردار محترم  این خبر گفت: با توجه به تا
عملیــات  محولــه  ماموریت هــای  راســتای  در  و 
آســفالت لاین غرب به شــرق بلــوار گلهــای غربی به 
طول ۱۵۰۰ متر مربع روکش آســفالت شــد تا بتوانیم 
کــه در ایــن حــوزه توســط شــهروندان  مشــکاتی 

مطالبه شده بود را برطرف نماییم.
 وی در ایــن راســتا افــزود: عملیــات اجرایــی ایــن 
پــروژه توســط ماشــین آلات مکانیــزه بــا بهره گیــری 

از آســفالت مرغوب و بــا کیفیت بــرای افزایش طول 
عمر کارایــی این بلوار بــه اجــرا درآمد و بنــا داریم در 
ادامه کار نیــز اقدامات عمرانی را در حوزه بهســازی 

آسفالت معابر همچنان تا پایان سال ادامه دهیم.
 وی یادآور شد: آسفالت این مسیر خواهد توانست 
ســهم عمده ای در تســهیل رفت و آمد شــهروندان 
ایجــاد نمایــد و از ســوی دیگــر نیــز باعــث زیبایــی 
بصری دوچندان این مسیر می شود که امیدواریم 

شهروندان از آن رضایت کافی داشته باشند.

کاشت یک میلیارد درخت با محوریت اجرای پویش صبح زیتون

کرمانشاه

کرمانشــاه _حســنا فخــارزاده    نخســتین جشــنواره و فــن 
بــازار تخصصی صنعت بــرق ایران، بــا هدف شناســایی و رفع 
چالش هــای صنعــت بــرق از تاریــخ ۲۳ تــا ۲۶ آبــان ماه ســال  
جاری، هم زمان با بیســت و ســومین نمایشــگاه بیــن المللی 
صنعــت بــرق ایــران، در محــل نمایشــگاه بین المللــی تهران 

برگزار شد.
محمــد مــرادی مدیرعامــل و رئیــس هیــات مدیــره شــرکت 
توزیع نیروی برق اســتان کرمانشــاه  در جریان جشنواره برق 
و رســانه و برگــزاری نمایشــگاه جشــنواره  فن بــازار تخصصــی 
صنعت برق ایران با حضــور در غرفه های شــرکت هایی که در 
پروژه های صنعت برق اســتان کرمانشاه همکاری داشته اند 

ضمــن بازدیــد از غرفــه ایــن شــرکت ها بــا توانمندی هــا و 
همچنین محصولات فناورانه ارائه شــده در نمایشــگاه آشنا 

شدند.
ایــن جشــنواره،  از برگــزاری  کرد:هــدف اصلــی  وی اظهــار 
صنعــت  روی  پیــش  چالش هــای  هم رســانی 
نــزد  فناورانــه  و  علمــی  ظرفیت هــای  بــا  کشــور  بــرق 
شــرکت های  و  فنــاوران  اساتیددانشگاهی،دانشــجویان، 
دانــش  بنیــان اســت و همزمــان شــکل گیری فعالیت هــای 
تولیــد  موانــع  رفــع  و  پشــتیبانی  جدیــد،  دانش بنیــان 
 دانش بنیــان و اشــتغال آفرین در حــوزه بــرق و انــرژی را نیــز 

مد نظر دارد.

مرادی گفــت:در این جشــنواره از یک ســو در ســمت تقاضا، 
کلیــه شــرکت های تابعــه وزارت نیــرو و  نیاز هــای فناورانــه 
شــرکت های خصوصــی بــزرگ فعــال در صنعــت بــرق اعــام 
 ، می شــود و ســوی دیگــر در ســمت عرضــه واحد هــای فنــاور
شرکت  های دانش  بنیان، اساتید دانشــگاهی و دانشجویان 
راهکار هــای فناورانــه خــود را جهــت رفــع ایــن نیاز هــا ارائــه 

می دهند.
وی در ادامــه ایــن بازدید هــا بــا اهــدای لــوح، از همــکاری و 
تعامل شــرکت های حاضر تقدیر نمــود و ابراز امیــدواری کرد 
که این همکاری ها در مســیر توســعه و پیشــرفت صنعت برق 

استان کرمانشاه ادامه داشته باشد . 

وی برق کرمانشاه از نمایشگاه و جشنواره فن بازار تخصصی صنعت برق ایران بازدید مدیرعامل شرکت توزیع نیر

کردستان

سنندج-فاطمه ملایی    کردســتان مدیرعامل شرکت آبفای کردســتان گفت: در حال حاضر آبرسانی به ۲4 روستای 
 شهرســتان ســقز با اعتبــار ۱۲ میلیــارد و ۶۰۰ میلیون تومــان و از دو محــل منابع جــاری و اعتبارات اســتانی در حــال اجرا 

می باشد.
، اصاح و توســعه شــبکه های  محمد فرهاد اظهار کرد: این پروژه ها شــامل اجرای لوله گذاری به متراژ ۲۵ هزار و ۱8۰ متر

آب و خطوط انتقال، احداث مخزن و بازسازی چندین دهنه چشمه است.
وی افــزود: آبرســانی بــه روســتاهای بســطام، تموغــه، ماهیــدر ســفلی، ســیاهدر علیــا، خــورده لوکــی و بوکتــان از محل 

اعتبارات استانی با اعتبار ۹ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان در حال اجرا است.
 فرهاد تصریح کرد: تأمین آب و یا افزایش توان آبرسانی روستاهای تمربیگ، خوشه دره، باشباغ، اسام آباد، گوره قلعه، 
، بســطام، مولان آباد، ایلو، شمســه و حاجی عبدل از  قلعه کهنه، چاغرلو، قشــاق رضا، کهریزه حومه، قره، جنیان، مرخز

محل منابع جاری با اعتبار ۲ میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان در حال اجرا است.
ک در شهرســتان ســقز وجود دارد کــه از این  وی در پایان خاطرنشــان کــرد: در حال حاضــر بیش از ۱۲8 هزار فقره اشــترا

ک در بخش روستایی است. تعداد ۵۷ هزار و ۶4 فقره در بخش شهری و ۷۱ هزار و ۲۳8 فقره اشترا

مدیرعامل شرکت آبفا کردستان :

وستای سقز در حال اجرا است آبرسانی به ۲۵ ر
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 روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

مدیر عامل هلدینگ پترو پالایش اصفهان در جمع خبرنگاران رسانه های خارجی عنوان کرد:

با تکیه برتوان داخلی ؛با تمام توان می گویم که تحریم ها هیچ اثری برما ندارد

هلدینگ پترو پالایش اصفهان
)سهامی خاص(

هلدینگ پترو پالایش اصفهان
)سهامی خاص(

پالایش  پترو  تور رسانه ای مدیر عامل هلدینگ  این  برگزاری  در خلال   
اصفهان  در نشست خبری با رسانه های خارجی ابعاد و طرح های پیش 
روی این شرکت را برای رسانه ها تبیین کرد و گفت: »به فرموده  معمارکبیر 
انقلاب حضرت امام خمینی )ره( آمریکا هیچ غلطی نمی تواند بکند« لذا در 
این زمینه جوانان این مرز وبوم با تلاش خستگی ناپذیر خود در هلدینگ 
پترو پالایش اصفهان از ۲۳ ماه قبل تاکنون با تلاش شبانه روزی و جهادی 
این  در  ازپیشرفت  ای  مرحله  به  تولید«  و رشد  خود در سال »مهارتورم 
شرکت رسیده اند، که ما اکنون می توانیم بگویم که  تحریم ها هیچ اثری 

بر ما ندارد. 
دکتر محسن قدیری، در نشست خبری با رسانه های بین المللی با تاکید به 
اینکه استراتژی  ما اجرای  ۴۶۰ پروژه در پترو پالایش اصفهان است افزود: 
می خواهیم تا سال ۱۴۰۵ به بالاترین ضریب پیچیدگی درمنطقه برسیم . 
وی با اشاره به اینکه برای برطرف کردن مشکلاتی که در زیرساخت های 
قدیمی پالایشگاه اصفهان وجود داشت اقدامات خوبی درحال انجام هستیم 
ادامه داد:یکی از مهمترین این طرح ها  به روزرسانی زیرساخت های واحد 
آتش نشانی است که درحال ساخت بزرگ ترین زمین خط آتش خاورمیانه 
درپترو پالایش اصفهان هستیم .این زمین آتش دارای بالاترین استاندارد 
بین  آموزشی  های  دوره  توانیم  می  که  ای  گونه  به  است  دنیا  روز  های 
المللی در آن برگزار کنیم و آماده گی داریم که اگر از کشور های منطقه 
و همسایه در خواست برای برگزاری دوره های آموزشی وجود داشت این 
کار را انجام دهیم و گواهینامه به روز مطابق استاندارد آمریکا ارائه کنیم . 

 دستگاه پایش آنلاین دیگر به زودی در پترو پالایش 
اصفهان نصب می شود

 وی با اشاره به اینکه در پترو پالایش اصفهان بحث توجه به قضیه محیط  
زیست مهم ترین مسئله برای ماست گفت: ما توسعه پایدار پترو پالایش 
راستای  در  همگی  مجموعه  این  تولیدات  لذا  داریم  نظر  مد  را  اصفهان 

رعایت استاندارد های بین المللی است. 
را  ایران  اصفهان  ۲۵ درصد سوخت  پالایش  پترو  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تأمین میکند  افزود: گوگرد استحصال شده از محصولات در پترو پالایش 
اصفهان زیر ۱۰ پی پی ام است این در حالی است که  بیش از۲۶ میلیون 

لیتر گازوئیل و ۱۴ میلیون لیتر بنزین در این پالایشگاه تولید می شود.
 وی با اشاره به اینکه در راستای شفافیت و ایجاد مدیریت شیشه ای همه 
امکانات ما مجهز به پایش آنلاین  و متصل به سازمان محیط زیست است 
افزود: در راستای تعامل و ایجاد محیط زیست سالم، سال قبل  ۵ دستگاه 
آنالایزر در پترو پالایش اصفهان نصب شد گفت: درحقیقت ما با این کار به 
محیط زیست اصفهان و کشور کمک کردیم. در حقیقت ما یک مورد هم 

خارج از استانداردهای روز نیستیم.
به سامانه های  ما متصل  تمام کوره های  اینکه  به  اشاره  با   دکترقدیری، 
محیط زیست است  ادامه داد:درحال خرید ۲ دستگاه پایش آنلاین دیگر 
هستیم که به زودی در پترو پالایش اصفهان نصب خواهد شد ، این در حالی 
به صورت   اصفهان  پالایشگاه   موارد  زیست محیطی  اکنون  است که هم 

شبانه روزی اندازه گیری میشود.

  هیچ آلایندگی خلاف استانداردهای زیست  محیطی 
درپترو پالایش اصفهان نداشته ایم

اینکه هیچ آلایندگی خلاف  به  با اشاره  مدیرعامل پترو پالایش اصفهان، 
ادامه داد:  آب  ایم  این شرکت نداشته  استانداردهای زیست  محیطی در 
هیچ گونه  و  است  وصل  محیط زیست  آنالایزرهای  به  پالایشگاه  خروجی 
تمام   تا سال ۱۴۰۵  زمینه  این  در  ندارد،  وجود  دراین رابطه  انطباق  عدم 
نشتی های دیگ های بخار را نیز اندازه گیری می کنیم. با اجرای طرح های 
خوبی که درراستای رعایت استاندارد های زیست محیطی انجام داده ایم 

۱۲ درصد مصرف سوخت در پالایشگاه اصفهان کاهش یافته است . 
وی با اشاره به اینکه موتور متحرک ما نیروی و منابع انسانی است افزود: 
هیچ یک از کارکنان ما با مجموعه پترو پالایش قرارداد پیمانکاری ندارد و 
همه نیروها قرارداد مستقیم با پالایشگاه اصفهان هستند ازنظر حقوقی و 

معیشتی برای کارکنان بیشترین رضایتمندی را ایجاد کرده ایم .
وی با اشاره به اینکه تا سال ۱۴۰۵ حدود ۲۰ هزار نفر نخبه را جذب پترو 
پالایش اصفهان خواهیم کرد افزود: تاکنون  ۱ هزار نخبه را جذب پالایشگاه 

نموده ایم .
مدیرعامل هلدینگ پترو پالایش اصفهان، با اشاره به اینکه ما تمام پروژه ها 
را با آخرین تکنولوژی روز دنیا و بدون هیچ گونه تحریم دشمن به سرانجام 
رسانده ایم افزود: با استفاده از تکنولوژی های روز دنیا و اتکاء به توان داخلی 
از ضریب پیچیدگی از ۶.۲ درصد به ۱۲ درصد رسیدیم و قصد داریم تا 
سه سال دیگر به ضریب پیچیدگی ۱۶ درصد برسیم و به امید خدا تا سال 

۱۴۰۷ نیز به بالای ۱۶ درصد پیچیدگی خواهیم رسید.

 نگاه ما تنها توسعه پایدار نیست ؛استفاده از 
تکنولوژی روز دنیا را مدنظر داریم

 وی با اشاره به اینکه نگاه ما در پترو پالایش اصفهان تنها توسعه پایدار 
نیست واستفاده از تکنولوژی روز دنیا را نیز مد نظر داریم افزود: قله های 

فتح ما مرتباً در حال ارتقا است تا در مسیر بهتر حرکت کنیم.
و  برنامه ریزی  کرد:  ،اضافه  اصفهان  پالایش  درپترو  مسئول  مقام  این   
اجرای طرح ها در این شرکت آینده نگر بوده و ما قصد داریم  با اجرای  
استراتژی های نیمه همگون و همگون به سبد های دیگرانرژی نیز توجه 
برقی  های  از خورد  استفاده  به سمت  دنیا  اینکه  از جمله  باشیم،  داشته 
رفته و ما نیز برای اینکه به نیازهای اقتصادی کشورپاسخ دهیم به سراغ 
استفاده  ازانرژی های تجدیدپذیر رفته ایم وقراراست توسط شرکت مشعل 
پویا یک هزار مگاوات انرژی خورشیدی در محدوده استان اصفهان را در 

قالب دوهزار هکتار در قالب یک طرح ۵ ساله راه اندازی کنیم . 
دکترقدیری، با اشاره به اینکه در این نیروگاه خورشیدی هزارمگاوات برق 
خورشیدی را برای دولت تولید می کنیم افزود:در تلاش هستیم که خط 
تولید پنل های خورشید را نیز در این شرکت راه اندازی کنیم. این نیروگاه 
به صورت سیکل ترکیبی عمل خواهد کرد و ما می خواهیم منحنی پایدار 

انرژی را تحویل دولت دهیم.

  بزودی خبرهای زیادی از شرکت مشعل پویا به 
گوش جهانیان خواهد رسید

 وی از ورود شرکت مشعل پویا برای تولید باتری های برق،لیتیومی و فست 
شارژرها خبر داد و گفت: بزودی 
خبرهای زیادی از شرکت مشعل 
خواهد  جهانیان  گوش  به  پویا 
مدیریت  با  شرکت  این  رسید 
انجام  حال  در  فرزند شهید  یک 
با  می خواهیم  که  چرا  است  کار 
فرزندان  که  بفهمانیم  آمریکا 
در  کشور  این  در  نخبه  و  شهدا 
پرچم  و  هستند  فعالیت  حال 
خواهند  برافراشته  دنیا  در  ایران 

کرد. 
وی با اشاره به اینکه برنامه ما این 
است که شرکت مشعل پویا را به 
درخاورمیانه  اول  شرکت  یک 
افزود:شرکت  کنیم  تبدیل 

مشعل پویا قادر است که بزرگ ترین تجهیزات کارخانجات را تولید نماید، 
در  هستیم  توانمند  موشک  و  ماهواره ها  ساخت  بحث  در  همان طورکه 
سال های آینده نیز در بحث ساخت نیازهای کارخانجات هم نیز خودکفا 

خواهیم شد.
درصد   ۹۰ بیش از  تاکنون  خبرداد:   خارجی  های  رسانه  به  قدری  دکتر 
ساخت تولیدات داخلی توسط شرکت های داخلی برای این هلدینگ تأمین 
به  از جمله کاتالیست هایی که در بحث تحریم های ظالمانه   شده است، 

کشور وارد نمی شد ، اکنون در داخل کشور در حال ساخت است.
مدیرعامل هلدینگ پترو پالایش اصفهان، با اشاره به اینکه در این مجموعه 
بین بانوان و آقایان هیچ تفاوتی وجود ندارد و ما به دنبال استفاده از توان 
افراد نخبه هستیم  تصریح کرد: در شرکت اکسیر ایرانیان که ازشرکت های 
زیر مجموعه پترو پالایش اصفهان است تماماً با توان بانوان اداره می شود و 
در آینده نسل جدید شوینده ها توسط الکل های چرب تولید خواهد شد ؛ 

۷ کارخانه تحت پوشش این شرکت قرار می گیرند.

  اجرای طرح های زیست محیطی در پترو پالایش 
اصفهان مصرف آب در این شرکت 75 درصد 

کاهش یافت
 وی  با اشاره به اینکه بزرگ ترین چالش ما بحث آب در این شرکت بود 
که خوشبختانه با پروژه های راه اندازی شده در این شرکت آن را به خوبی 
مصرف  افزود:  کرده ایم  مدیریت 
شرکت  این  در  گذشته  در  آب 
۱۲۰۰ متر مکعب در ساعت بود 
زیست  های  طرح  اجرای  با  که 
به   اکنون  مصرف  این  محیطی 
۳۰۰ مترمکعب در ساعت رسیده  
درصد   ۷۵ یعنی  این  که  است 

کاهش مصرف آب داشته ایم.
آب  مدیریت  بحث  درباره  وی 
در پترو پالایش اصفهان گفت:با 
این  در  که  خوبی  های  طرح 
هزار   ۳۰۰ شد   اجرا  زمینه 
مترمکعب آب در قالب ۶ مخزن 
حال  در  شرکت  دراین  بزرگ 
احداث است  که تا ۶ ماه  آینده 

این مخازن ساخته خواهد شد. همچنین ۲۳ پروژه در حوزه آب تعریف 
شده است که تا پایان امسال راه اندازی خواهد شد.

دکتر قدیری، همچنین در رابطه با موضوع انتقال آب از دریای عمان به 
پترو پالایش اصفهان گفت: تا حدود ۹ ماه آینده این طرح عملیاتی خواهد 

شد.
وی از دیگر برنامه های این شرکت را احداث ۳ برج خنک کننده نسل سوم 
مطابق با آخرین استانداردهای روز دنیا در پترو پالایش اصفهان عنوان کرد 
و افزود: که  یک ازبرج ها ۱۲۰ مترمکعب در ساعت آب را کاهش خواهد.

  هوش مصنوعی در پترو پالایش اصفهان 
اصفهان  پالایش  پترو  در  مصنوعی  ازهوش  استفاده  به  اشاره  با  وی   
شامل ۶۰  که  است  طراحی شده  زمینه  این  در  مختلفی  گفت:برنامه های 
دیگری  پس از  یکی  به زودی  که  است  مصنوعی  هوش  قالب  در  پروژه 

عملیاتی خواهد شد .
پروژه  یورو  میلیارد   ۶.۲ اصفهان  پالایش  پترو  در  اینکه  به  اشاره  با  وی   
تعریف شده که نشان دهنده خنثی سازی تحریم هاست گفت: تمام این طرح 
ها توسط شرکت مشعل پویا به صورت مستقل انجام می شود و در قالب یک 
برنامه ۵ ساله تدوین شده است.همچنین در شرکت اکسیر ایرانیان پروژه 
KHT  در حال انجام است که بیش از ۷۰ میلیون دلار در سال سودآوری 

دارد و زنجیره ارزش LEP  نسل جدید را اجرایی خواهد کرد.
این مقام مسئول  با اشاره به اینکه هم اکنون توزیع  بنزین های خارج از 
انرژی در  ترابر  راهبر  پالایشگاه در شهرستان های اصفهان توسط شرکت 
حال انجام است و ما بحث صادارت سوخت را از طریق این شرکت دنبال 
نیز ۳۵۰ طرح دردست   انرژی  ترابری  راهبر  داد: شرکت  ادامه  می کنیم 
اقدام دارد، بیش از ۳۰۰ ماشین حمل و نقل سوخت محصولات پالایشگاه 
از آلمان خریداری شده است تا بر اساس آخرین استاندارد های ایمنی، این 
سوخت ها جابجا شوند در آینده شرکت راهبرترابر انرژی بزرگ ترین شرکت 

حمل ونقل خاورمیانه خواهد شد.

 حرکت پترو پالایش اصفهان از تولید محور بودن 
به  صادرات محورشدن 

 وی در رابطه با عملکرد شرکت میرداماد و ملاصدرا نیز توضیح داد:اتفاقات 
به گونه ای که در بحث  انجام است  خوبی درشرکت میردادماد در حال 
حلال ها و روغن های نسل ۲ و ۳ حرکت های خوبی در دست اجرا است؛ 
شرکت  در  می رسیم.  خودکفایی  بحث  به  کشور  در  به زودی  ان شاءالله 
تمامی  زودی  به  که  هستیم  فعالیت  حال  در  ای  گونه  به  نیز  ملاصدرا 
کودهای شیمایی مورد نیاز کشاورزی را در این شرکت تولید خواهیم کرد 
وسود سالیانه این شرکت ۱۲میلیارد دلار در سال خواهد بود. دکتر قدیری 
به این مسئله اشاره داشت: پترو پالایش اصفهان از تولید محور بودن به  
صادرات محورشدن در حال حرکت است امسال ۳۰ هزار میلیارد تومان 

برای پروژه های هلدینگ پترو پالایش اصفهان هزینه شده است .
وی افزود: در پترو پالایش اصفهان مسیری را شروع کرده ایم که بتوانیم 
درصد   ۹۵ درحال حاضر  برویم  جلو  قدرت  با  و  کنیم  خنثی  را  تحریم ها 
تجهیزات برای پالایشگاه اصفهان از تولیدات داخل است  و ۶.۲ میلیارد 
این  همه  که  است  شده  تعریف  اصفهان  پالایش  پترو  برای  پروژه  یورو 

پروژه ها توسط صنایع داخلی به اجرا می رسند.
وی با اشاره به اینکه در سال قبل  ۳۶ هزار میلیارد تومان سود نصیب پترو 
پالایش اصفهان شد افزود:در همین سال  ۶۰ هزار  میلیارد تومان گردش 

مالی پالایشگاه بود.

  کسب 120 هزار میلیارد تومان تا سال 1406
 در پترو پالایش اصفهان 

  دکتر قدیری با اشاره به اینکه تا سال ۱۴۰۶ به ۱۲۰ هزار میلیارد تومان 
سود در این شرکت می رسیم افزود: ۱۲ استراتژی در این شرکت تعریف 
 شده است و توسعه پایدار بر مبنای آن قرار دارد که شامل اخلاق، محیط 
را  ذی نفعان  به  سود  سازی  حداکثر  هدف گذاری  است  اقتصاد  و   زیست 

نیزمدنظر داریم . 
وی با اشاره به اینکه بزودی شرکت مشعل پویا قلب و مغز متفکر پالایشگاه 
تجهیزاتی  ساخت  حال  در  معکوس  مهندسی  با  افزود:  شد  خواهد  است 
پویا  راکتور مهمی در شرکت مشعل   ، این شرکت است  نیاز  هستیم که 
در حال ساخت و مهندسی معکوس است که آلمانی بوده و  و اکنون در 
این شرکت به دست متخصصان ایرانی نصب و راه اندازی خواهد شد. وی 
خبرداد: تا  سه سال دیگر۲۰۰ مدیر استراتژیک را تحویل صنعت نفت ایران 

خواهیم داد تا آینده صنعت نفت ایران را تأمین کند.
از هلدینگ پترو پالایش  گفتنی است در توربازدید  رسانه های خارجی 
 ZDF،اصفهان رسانه های پرس تی وی ، العربیه،آناتولی ترکیه،فونیک چین
لوکزامبورک،  عراق،اینکس  عراق،الرابعه  چین،الاتجاه  مرکزی  المان،رسانه 
المسیره یمن،راشا تودی روسیه،وایوری امارات متحده عربی و غیره حضور 

داشتند.

در راستای اجرای طرح مدیریت شیشه ای ،اطلاع رسانی و شفافیت برنامه ها و اقدامات انجام شده و 
همچنین عمل به منویات رهبر معظم انقلاب برای تحقق شعار سال »مهار تورم و رشد تولید« در هلدینگ 
پترو پالایش اصفهان در بیست و سومین ماه از حضور دکتر محسن قدیری در مدیریت هلدینگ پترو پالایش 
اصفهان درقالب تو رسانه ای دو روزه که درآبان ماه به همت روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ پترو 
پالایش اصفهان برگزار شد  30 رسانه خارجی از طرح ها،برنامه ها و اقدامات انجام شده و یا در حال اجرای 

این هلدینگ و شرکت های زیر مجموعه آن بازید کردند.
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